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1230 Domæa l e

VPISI V 
JEZIKOVNE TE»AJE

ZA OTROKE IN ODRASLE

Pohitite, teËaji se æe zaËenjajo!
tel:  01 / 721-69-13, 041 / 317-444 

dude@dude.si  www.dude.si 
NOVI  FRIZERSKI  SALON

01/831 1577
NA DUPLICI PRI POŠTI

Izrežite oglas in pridobite 15% popust.
Za vas se bosta potrudila Mitja & Anita.

Popusti se ne seštevajo. Akcija traja do 31. marca 2012.
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V kamniπkem podjetju Zarja Kovis se æe veË kot dvajset let ukvarjajo 
z naËrtovanjem in izvedbo veËjih in manjπih energetskih sistemov, pro-
izvodnjo kovinskih konstrukcij in inæeniringom. Fleksibilna, strokovno 
usposobljena in uigrana ekipa zaposlenih predstavlja temelje podjetja, 
zgrajenega na znanju in izkuπnjah ter inovativnih reπitvah, ki jih je 
veËkrat nagradila tudi strokovna javnost, podjetje pa se je razvilo v 
eno pomembnejπih na podroËju energetskih sistemov in projektov. 
Njihov najboljπi vzorËni primer, tako v Sloveniji kot tujini, so kar 
domaËe Terme Snovik. VeË na 4. strani.

Sv. Primoæ je daleË najbolj priljubljena in obiskana pohodniπka 
pot v kamniπki obËini, je lepo speljana, primerna za sprehod in 
rekreacijo, cilj lahko doseæemo tako po makadamski poti, speljani 
naokrog, kot po gozdnih poteh, z vrha se nam odpira Ëudovit 
pogled v dolino in po bliænjih vrhovih. Pohodnikov je iz dneva v 

Pred dobrim letom smo Duπana BombaËa, takrat novega direktorja 
druæbe Velika planina d.o.o., spraπevali, Ëe se je ob prevzemu odgovorne 
funkcije zavedal, da je ugriznil v grenko kislo jabolko, saj so bile vse napo-
vedi za ohranitev druæbe na eni strani in razvoj turizma na Veliki planini 
na drugi strani, milo reËeno, zelo Ërnoglede. Njegovi odgovori so bili realni, 
jasni, neposredni, a hkrati ni mogel skriti neizmerne pripadnosti, srËnosti 
in upanja, da se bodo zadeve le obrnile na bolje. Obljubil je transparentno 
poslovanje druæbe, dobro kadrovsko zasedbo, strokovnost in veliko pozi-
tivne energije ter dobre volje pri reπevanju zapletene dolgoletne zgodbe 
o kamniπkem biseru Veliki planini. In danes nas zanima, kaj ga je kljub 
njegovi realni sliki morda vseeno presenetilo in kako se je s svojo ekipo 
sooËal z izzivi, ki jih Velika planina z vsemi svojimi posebnostmi prinaπa v 
kamniπki turizem in predvsem v kamniπki proraËun. S svojimi odloËitvami je 
æe dokazal, da je mogoËe z veliko dobre volje, strokovnostjo, potrpljenjem 
in pripadnostjo privarËevati opazen del denarja iz obËinskega proraËuna. 
Pred nami je razgrnil finanËno dokumentacijo, ki je zavrgla namigovanja 
nekaterih, da je zapravil veË kot je bilo dogovorjeno, tudi v zvezi s prenovo 
strojnice nihalke. Pogovor objavljamo na 3. strani. 

Pogovor s triatlonko Maruπo Klemenc  
in biatloncem Primoæem PanËurjem 

Uspeπno zastopata  
barve Slovenije 

Dragi bralci, prihodnja πtevilka Kamniπkega obËana bo izπla 9. fe-
bruarja. Rok za oddajo Ëlankov in fotografij je v Ëetrtek, 2. februarja; 
zahvale in oglase pa lahko oddate πe v ponedeljek, 6. februarja, v ured-
niπtvu v Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med obËino in sodiπËem), tel.: 
01/83 91 311, 041/662-450, e-naslov: sasa.mejac@siol.net.Aktualno 
πtevilko Kamniπkega obËana lahko prebirate tudi v elektronski izdaji 
na www.kamnik.si ali tam pobrskate po arhivskih πtevilkah.

PRAZNIK POHODNIKOV PRI SV. PRIMOÆU
dan veË in sreËamo jih lahko ob vsakem vremenu in ob vsaki uri 
dneva ali noËi. 

Æe osmo leto zapored je bil drugi januar pravi praznik pohodni-
kov. Peter UrπiË iz gostilne Pri planinskem orlu, ki nas ob vikendih 
tudi gostoljubno priËaka v okrepËevalnici na vrhu Sv. Primoæa, je 

pripravil tradicionalno sreËanje s podelitvijo pokalov in medalj naj-
bolj vztrajnim pohodnikom. Med njimi so πe posebni ≈zmagovalci« 
πtirje pohodniki in πtiri pohodnice, ki so se v letu 2011 k Sv. Primoæu 
povzpeli prav sleherni dan, torej 365-krat: Vinko Plevel s Kriæa, An-
drej Leban iz Stahovice, Ludvik Us iz Mekinj, Rudi Zore iz Kamnika, 
Marta Mrgole iz Zagorice, Zalka Koritnik iz Zduπe, Marija KoviË iz 
Most pri Komendi in Anica Leban iz Stahovice. 

VeË na 9. strani.

Prihodnost je v uËinkoviti in 
okolju prijazni rabi energije

Naπ pogovor: Duπan BombaË 
med Veliko planino in dolino 

»e se v Kamniku lahko s Ëim pohvalimo, so to zagotovo 
πportniki in njihovi doseæki. Po πtevilu prebivalcev se lahko 
malo obËin v Sloveniji pohvali s tako velikim πtevilom dobrih 
πportnikov v toliko razliËnih πportnih panogah. Tokrat vam 
predstavljamo perspektivna mlada kamniπka πportnika, Ëlana 
slovenske reprezentance, triatlonko Maruπo Klemenc in biatlonca 
Primoæa PanËurja. 

Pogovor objavljamo na 12. strani.
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Tudi letos s subvencioniranimi 
vstopnicami v Arboretum VolËji 
Potok in Terme Snovik

ObËina Kamnik æe vrsto let sofinancira svojim obËanom letne karte za 
vstop v park Arboretum VolËji Potok ter vstopnice za Terme Snovik. V skla-
du s podpisanimi sporazumi za sofinanciranje za leto 2012 cena letne karte 
za vstop v park Arboretum VolËji Potok znaπa 25 evrov, otroπka 14 evrov 
(od tega znaπa sofinanciranje obËine Kamnik 20 evrov oziroma 11 evrov za 
otroπko karto). Prav tako obËina sofinancira vstopnice v Terme Snovik in sicer 
paket dvournih vstopnic. ObËanom bodo zniæani paketi vstopnic na voljo do 
porabe zagotovljenih proraËunskih sredstev.

BrezplaËna svetovanja  
za mala in srednja podjetja 

V preteklem tednu so bile podpisane pogodbe s svetovalci, ki so vkljuËeni 
v mreæo svetovanj za mala in srednje velika podjetja. ObËina Kamnik na pod-
lagi Pravilnika o dodeljevanju proraËunskih sredstev za pospeπevanje razvoja 
malega gospodarstva v obËini Kamnik sofinancira svetovanja pri izbranih 
svetovalcih na podlagi izdanih napotnic, ki jih upraviËenci lahko dobijo na 
obËini Kamnik na oddelku za gospodarske dejavnosti in finance ter na Obrtno 
podjetniπki zbornici Kamnik.

Mamografski pregledi v Domæalah
Æupan obËine Kamnik je z Zdravstvenim domom Domæale podpisal pogod-

bo o sofinanciranju mamografskih pregledov za obËanke obËine Kamnik.

Vrtec Polæki v Motniku odprt tudi  
v Ëasu praznikov in zimskih poËitnic

Na podlagi proπnje starπev otrok, vkljuËenih v enoto Polæki v Motniku, 
da se zaradi oddaljenosti enote v ©martnem, kamor morajo starπi pripeljati 
otroka, enota Polæki v Ëasu praznikov in krajπih poËitnic ne bi zapirala, je bil na 
skupnem sestanku vrtca s predstavniki obËine, starπev in ob prisotnosti obËin-
skega svetnika Marjana Semprimoænika sprejet zakljuËek, da se enota Polæki 
zapira samo v Ëasu poletnih poËitnic in najveË trikrat v tekoËem πolskem letu, 
ne glede na πtevilo prisotnih otrok v enoti Polæki, t.j. v Ëasu jesenskih poËitnic, 
v Ëasu boæiËnih poËitnic in v Ëasu prvomajskih poËitnic.

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 20.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 
17. ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo in ne vraËamo.
GrafiËna priprava in tisk Set d.d., 27. 1. 2012.

Direktor podjetja Adriaplin d.o.o. in æupan obËine Kamnik sta 20. decembra 
podpisala novo koncesijsko pogodbo o izvajanju lokalne gospodarske javne 
sluæbe dejavnost sistemskega operaterja distribucijskega omreæja zemeljske-
ga plina na obmoËju obËine Kamnik. Ta koncesijska pogodba je nadomestila 
prvotno koncesijsko pogodbo, sklenjeno 13. februarja 1997. Razlog za skle-
nitev nove koncesijske pogodbe je uskladitev s spremembami zakonodaje 
na energetskem podroËju v zadnjih letih. Tako je v skladu z Energetskim za-
konom dobava oziroma prodaja zemeljskega plina v letu 2007 postala prosta 
træna dejavnost in se ne izvaja veË kot gospodarska javna sluæba. Spremenjen 
je tudi naËin financiranja gospodarske javne sluæbe sistemskega operaterja 
distribucijskega omreæja. Po novi zakonodaji je bila lokalnim skupnostim od-
vzeta pristojnost doloËanja cene za distribucijo zemeljskega plina. Naloge 
in dejavnosti, ki predstavljajo javno sluæbo koncesionarja, se financirajo iz 
omreænine. Viπino omreænine doloËi koncesionar v skladu z akti, ki jih na pod-
lagi Energetskega zakona izda Javna Agencija za energijo, od katere mora 
koncesionar pridobiti soglasje. DoloËila prvotne koncesijske pogodbe, ki niso 
v nasprotju z veljavno zakonodajo, so sestavni del nove koncesijske pogodbe. 
Tudi rok trajanja koncesije se ni spremenil; izteËe se konec leta 2027. Obvezo 
izgradnje distribucijskega omreæja po prvotni koncesijski pogodbi je konce-
sionar izpolnil v letu 2002. Zgrajeno omreæje, ki meri preko 43 kilometrov, se 
vsako leto dopolnjuje z novimi prikljuËnimi plinovodi, katerih skupna dolæina 
znaπa pribliæno 20 kilometrov.

Adriaplin je koncesionar 
do leta 2027

Znameniti rek, da se hiπa vedno gradi od temeljev navzgor, smo 
na sejah obËinskega sveta sliπali æe nekajkrat. Glede na to, da so 
svetniki in svetnice na sredini seji sprejeli prav vse predlagane skle-
pe, daje logiËni zakljuËek, da obËinska uprava pod strogo taktirko 
æupana in budnim oËesom direktorja obËinske uprave dejansko 
gradi hiπo od temeljev navzgor za vse obravnavane tematike, saj 
poskuπa ustvariti pogoje za realizacijo pomembnih kamniπkih pro-
jektov - predvsem za gradnjo novih mestnih πol. Tudi predlogi in 
pripombe opozicije so bili konstruktivni in ne ruπilni, tako ne Ëudi 
izjava svetnika, da imata tako opozicija kot koalicija v nekaterih 
stvareh prav, Ëeprav v isti zadevi zastopata vsaka svoja staliπËa. 
Nova za naπa uπesa pa je izjava, da obËina ni krava, ki se molze v 
nedogled, kar nazorno opisuje okoliπËine, v katerih morajo svetnice 
in svetniki sprejemati pomembne odloËitve za naπo obËino. 

Hiπa se vedno gradi od temeljev navzgor,  
obËina pa ni krava, ki se molze v nedogled

obmoËja sta preteæno namenjena πolskim in spremljajoËim programom 
(O© Frana Albrehta, O© Toma Brejca in veËnamenski objekt), osrednji del 
pa je namenjen πportnim in parkovnim zunanjim povrπinam. Vzhodni in 
zahodni del sta med seboj povezana s peπ in kolesarskimi potmi.

VeËnamenski objekt (objekt A) in transformatorska postaja na jugoza-
hodni strani obmoËja se ohranita. V veËnamenskem objektu so progra-
mi Glasbene πole, Centralne knjiænice Kamnik, Zavoda za zdravstveno 
zavarovanje, Centra za socialno delo, RdeËega kriæa ter ostali programi. 
Predvidena je ureditev zunanjih povrπin ∑ manipulacijske povrπine, ure-
ditev in izgradnja novih parkiriπË ter izgradnja povezovalnega hodnika 
od objekta A do πole Toma Brejca. Za objekt O© Toma Brejca (objekt 
B) je predvidena delna ruπitev obstojeËega πolskega objekta in nato 
dozidava osnovne πole. V sklopu objekta πole se bo dogradila tudi nova 
telovadnica. Predvidena je ureditev zunanjih povrπin za potrebe πole 
∑ dvoriπËe in otroπko igriπËe ter ureditev parkiriπËa in manipulativnih 
povrπin. Za objekt O© Frana Albrehta (objekt C) je predvidena ruπitev 
πolskih prostorov, ohrani se le πportna dvorana. Predvidena je izgradnja 
nove πole in povezava s prenovljeno πportno dvorano. Predvidena je 
tudi ureditev zunanjih povrπin za potrebe πole in πportne dvorane in 
preureditev parkiriπËa na vzhodni strani πole. Na zemljiπËu med ob-
jektoma B in C je predvidena ureditev πportnega igriπËa (objekt D) za 
potrebe πporta in obËasnih prireditev, ureditev veËnamenske parkovne 
povrπine in otroπkega igriπËa. Na celotnem zemljiπËu je predvidena tudi 
ureditev prometnih in zelenih povrπin ter komunalna ureditev, kar so 
svetnice in svetniki zelo pozitivno komentirali.

O kaznivem dejanju na O© Marije Vere 
V okviru nadzora rabe javnih sredstev v Javnem zavodu O© Marije 

Vere za leto 2010 je Nadzorni odbor obËine Kamnik obravnaval tudi 
problematiko vraËila namensko nakazanih sredstev in æupanu naloæil, 
da preveri, Ëe so bile izkoriπËene vse moænosti izterjave dolga od O© 
Marije Vere v viπini 45.044 evrov posojila in skoraj toliko zamudnih 
obresti. ObËina je namreË v letu 2005 s premostitvenimi sredstvi omo-
goËila O© Marije Vere nemoteno poslovanje. Dolg je nastal, ker naj bi 
denar odtujila nekdanja raËunovodkinja πole iz Tunjic, zoper katero sta 
odvetnici Joæica MlinariË in Alenka Mejak Pelan kot pooblaπËenki O© 
Marije Vere podali kazensko ovadbo o sumu storitve kaznivega dejanja 
na dræavno toæilstvo.

©olsko ministrstvo je πolo novembra 2005 obvestilo, da morajo pro-
blematiko dolga reπevati z obËino Kamnik in ne z njimi. Vodstvo πole 
se je z raËunovodskim servisom, ki je prevzel raËunovodske storitve 
za πolo po pisni prepovedi dela dotedanji raËunovodkinji, dogovorilo, 
da opravi notranjo revizijo finanËnega poslovanja. Pri pregledu je bilo 
ugotovljeno, da raËunovodskih listin za leto 2005 ni bilo, zato so o tem 
obvestili kriminalistiËno sluæbo. Okroæno dræavno toæilstvo v Ljubljani 
je vloæilo obtoæni predlog zoper bivπo raËunovodkinjo zaradi kaznivega 
dejanja posebnega primera ponarejanja listin, o Ëemer je bilo vodstvo πole 
obveπËeno 20. 3. 2007.

Z dopisom Ministrstva za πolstvo in πport, da dræava v kazenskem po-
stopku prijavi zahtevek v viπini neplaËanega dolga 45.000 evrov, je bila 
seznanjena O© Marije Vere kot takratni vodja oddelka za druæbene de-
javnosti obËine Kamnik. MisleË, da kazenski in premoæenjskopravni 
zahtevek zoper bivπo raËunovodkinjo preko Dræavnega pravobranilstva 
in Okroænega dræavnega toæilstva πe vedno poteka, je πola Ëakala na 
povabilo na obravnavo v postopku. 

Izvedeli smo, da je vodstvo πole dne 13. 2. 2009 obvestilo obËino 
Kamnik, Urad æupana, da samo obËina Kamnik lahko vloæi premoæenj-
skopravni zahtevek na sodiπËu. O nadaljnjih aktivnostih obËine Kam-
nik pa vodstvo πole ni bilo seznanjeno. Kljub temu, da je bila obËina 
Kamnik obveπËena, da lahko vloæi premoæenjsko pravni zahtevek na 
sodiπËu, le tega ni storila. Nereagiranje obËine Kamnik ni bilo podkrep-
ljeno z nobenim argumentom. Svet zavoda je leta 2009 sprejel sklep, 
da na podlagi zaostrenih gospodarskih razmer, sprejme moratorij za 
plaËilo zapadlih obveznosti za dve leti. Sklep je bil posredovan obËinski 
upravi, a vodstvo πole ni prejelo nobenega odgovora, kljub temu, da so 
bili v svetu zavoda tudi predstavniki obËine, zato je bilo vodstvo πole 
prepriËano, da se obËina Kamnik s sklepom zavoda strinja. Za odlog 
plaËila je vodstvo πole zaprosilo tudi zato, ker so se πe v letu 2009 od-
pravljale posledice ujme, ki je poleti 2008 poπkodovala πolsko zgradbo. 
©ola za svoje delovanje pridobiva izkljuËno namenska sredstva. Del 
sredstev dobiva na trgu z oddajanjem πolske telovadnice in samo iz tega 
vira lahko obËini povrne sredstva. 

Na sredini seji so svetnice in svetniki sprejeli sklep, da je πola dolæna 
vrniti obËini Kamnik v roku 3 let od sprejema tega sklepa le glavnico in 
je πoli odpustila obresti. 

Ravnateljica O© Marije Vere Violeta Vodlan je v svoji jasni, a hkrati 
tudi Ëustveni izjavi, podala kronologijo dogodkov: ≈Na O© Marije Vere 
sem zaposlena 31 let, zadnjih 13 let kot ravnateljica. V vsem obdobju 
smo veliko naredili za otroke, krajane, ...Vsa leta se trudim za korektno 
sodelovanje z obËino Kamnik. Zavedam se, da imam odgovornost in jo 
sprejemam, zato sem ob ugotovitvi kaznivega dejanja vsem ponudila 
svoj odstop - takratnemu æupanu in ministrstvu za πolstvo, vendar ga 
niso sprejeli. Sodelovala sem s kriminalisti, vendar smo leta 2009 æal 
prepozno dobili sporoËilo iz ministrstva, da bi lahko zahtevek vloæila 
le obËina. ©ola z oddajanjem prostorov oz. telovadnice pridobljena 
sredstva namenja nazaj v vzdræevanje zgradbe. »e nam bo oddajanje 
prostorov odvzeto, ne bomo mogli vrniti dolga obËini. V imenu vseh 
uËencev in starπev apeliram na vas, Ëe nam ne morete odpisati dolga, 
nam odpiπite vsaj zamudne obresti. Spoπtovani svetniki, kakrπnokoli 
odloËitev boste danes sprejeli, bom vaπo odloËitev sprejela in izvrπila 
z vso odgovornostjo«.

Hiπa se gradi od temeljev navzgor
 Na obËinski upravi smo dobili obrazloæitev Predloga Sklepa o soglasju 

k Statutu Zavoda za turizem in πport v obËini Kamnik in sicer, da je v 
skladu z 20. Ëlenom Odloka o ustanovitvi javnega zavoda Zavod za 
turizem in πport v obËin Kamnik statut sprejel svet zavoda s soglasjem 
ustanovitelja. Glede na to, da so roki za sprejem statuta neodloæljivi, 
zaradi priËetka izvajanja aktivnosti na podroËju πporta, je bilo nujno 
potrebno, da je obËinski svet obravnaval in soglaπal s predlogom statuta 
zavoda. Predlog statuta je bil dan v seznanitev in obravnavo tudi svetu 
zavoda, vendar je bila seja sveta zavoda nesklepËna. Matej Slapar, NSi, 
se je spraπeval kakπno vlogo ima svet zavoda glede na obrnjen vrstni 
red sprejemanja statuta. Marjan Semprimoænik, LDS, je prav tako na-
zorno pojasnil svoje staliπËe do predlaganega sklepa: ≈Hiπa se gradi od 
temeljev navzgor. Kaj Ëe mi sprejmemo danaπnji sklep, Svet zavoda pa 

ne?« je spraπeval kolege svetnice in svetnike. Julijana Bizjak Mlakar, 
DESUS: ≈Predviden je bil podpis predsednika Sveta zavoda. »e ga mi 
sprejmemo in ga sluËajno Svet zavoda ne sprejme, ga bomo spet dobili 
na mizo in bomo ponovno glasovali o predlogu.« Matej Tonin, NSi: 
≈Proti bom zaradi postopka, ne zaradi vsebine. Ne moremo dati soglasja 
na statut, ki ga Svet zavoda ni sprejel in niti ne vemo kdo bo podpisnik 
statuta in zato lahko pride do raznih kolobocij.« Æupan Marjan ©arec 
je dodatno pojasnil, da Svet zavoda ni opravil svojega dela in sta dva 
Ëlana sta celo odstopila.

ObËinski svet je na seji sprejel πe druge sklepe, o katerih bomo πe pisali: 
Predlog odloka o spremembah in dopolnitvah Odloka o ustanovitvi 
javnega zavoda s podroËja varstva predπolskih otrok ∑ vzgojno-varstve-
nega zavoda Antona Medveda Kamnik v skrajπanem postopku, Predlog 
Pravilnika za vrednotenje πportnih programov v obËini Kamnik, Predlog 
letnega programa πporta v obËini Kamnik za leto 2012, Predlog Odloka 
o turistiËni taksi v obËini Kamnik v drugi obravnavi, Predlog Odloka 
o lokalnem turistiËnem vodenju na obmoËju Srce Slovenije v prvi 
obravnavi, Predlog sklepa o zaËetku postopka za sprejem spremembe 
Statuta obËine Kamnik, Predlog Pravilnika o sofinanciranju programov 
in projektov na podroËju kulture v obËini Kamnik, Predlog Pravilnika 
o sofinanciranju programov in projektov na podroËju mladinskih pro-
gramov v obËini, Predlog Sklepa o Soglasju k Pravilniku o sistemizaciji 
delovnih mest Zavoda za turizem in πport v obËini Kamnik, Predlog 
Sklepa o doloËitvi novih cen storitev trænice v Kamniku in cen sejem-
skih storitev, Predlog letnega programa prodaje obËinskega finanËnega 
premoæenja za leto 2012 in informacija o stanju na podroËju kmetijstva 
v obËini Kamnik.

NINA IRT

Nekaj komentarjev svetnic in svetnikov pri predstavitvi prostorske 
umestitve K-9 πole

Joæe Zagorc, LTS - za Kamnik: ≈KonËno smo priπli do dokumenta, ki je strokov-
no obrazloæil prostorsko umestitev projekta K-9 πole. To je optimalna reπitev, na 
kateri se bo gradilo naprej. Prometna ureditev sicer ne sodi v to obmoËje, dejanski 
vpliv prometne reπitve in ureditve pa je velik. ©ole in ureditev prostora mora-
mo gledati vizionarsko in ne le s staliπËa denarja. Ne glede na razliËne politiËne 
mandate se sreËujemo z isto problematiko. Pri projektih pa se najveË zasluæi na 
zaËetku s pametnim projektiranjem, kasneje sledi le πe gola izvedba projekta.« 

Zvonimir Kolenik, SD, je povedal, da po njegovem mnenju prometna situacija 
ni idealna - ne glede na projekt πol, saj se ob konicah prometnih zamaπkov ne bo 
dalo reπiti. VeËje reπitve mirujoËega prometa so moæne le v πirπem obmoËju, kar 
prinese spremembe v prostorski akt. Izrazil je veselje, da je veliko zelenih povrπin 
in da imajo otroci dovolj prostora za rekreacijo tudi na zunanjih povrπinah. ≈»e 
ne bomo zaËeli, ne bomo priπli do konca,« je πe komentiral. 

Marjan Semprimoænik, LDS, je izrazil zadovoljstvo, da imajo konËno verzijo 
projekta na mizi in povedal, da imajo pomisleke glede prometa in bi si æeleli, 
da bi se ta dva loËena projekta obravnavala istoËasno, vendar zaupajo strokov-
njakom in obËinski upravi, da so predvideli optimalne reπitve ureditve prometa. 
≈Predvidevam, da bodo stekli postopki najprej za slabπo in bolj nevarno πolo in 
ta projekt to omogoËa. Na æalost pa bodo konËno odloËitev podali politiki in 
politikanti in ne stroka,« je nekoliko pesimistiËno zakljuËil. 

Mag. Julijana Bizjak Mlakar, DESUS: ≈Æe sama javna razprava na obËini do-
kazuje, da je projekt v zadnji fazi in tudi danaπnja razprava prav tako. To je 
spodbudno, ker bomo lahko priËeli izvajati aktivnosti v pravo smer. Ta naËrt 
moramo spraviti v æivljenje, preden se bo pojavila stiska s prostorom za kamniπke 
otroke v osnovnih πolah,«.

Rudolf Pfajfar, LTS - za Kamnik, je prav tako izrazil podporo dokumentu: 
≈Priπli smo do dokumenta, ki nam dokazuje, da bomo ob doglednem Ëasu priπli 
do gradbenega dovoljenja in priËeli z gradnjo πol.« 

Damjan Hribar, SDS, je podporo projektu pojasnil: ≈V preteklosti smo se pri tej 
toËki vzdræali pri glasovanju zaradi nerealnosti projekta, danes pa ga potrjujemo, 
ker je realen in 8 milijonov evrov cenejπi kot prejπnje izvedbe.« 

Anton Iskra, DESUS, je edini pohvalil direktorja obËinske uprave Ivana Kendo 
za dober projekt in opozoril, da morajo biti poti dostopne tudi za invalidne 
otroke in invalide. 

Karla Urh, sam. svet. skupina, je podala ugotovitev, da se sredstva zbirajo 
poËasi in da je zmotno mislila in verjela, da je sredstev πe enkrat veË, kot se je 
govorilo. Predlagala pa je spremembe πolskih okoliπev. 

Mag. Matej Tonin, NSi, je prav tako pozitivno komentiral projekt: ≈Kljub raz-
liËnim verzijam razumem ta projekt kot premik naprej in upam, da bo g. Kenda ta 
projekt vodil razumno in hitro in veliko priËakujem od njega.« KroæiπËe v kriæiπËu 
pri Usnjarski ulici pa je oznaËil kot neoptimalno prometno reπitev. 

Tadeja Kriænar Jamnikar, vodja oddelka za urejanje prostora, je pojasnila, da 
prometne reπitve niso del ureditvenega naËrta, vendar so upoπtevane v projektu. 
Ker so bile prioriteta πole, se podrobneje z ureditvenim naËrtom niso ukvarjali 
- vendar so moæne spremembe le-tega. Povedala je, da je prav etapnost projekta 
v prvi vrsti razlog zakaj je prostorski akt potrebno spremeniti. Pojasnila je πe, 
da spremembe za sam projekt niso bistvene, so pa bistvene, da bomo pridobili 
ustrezne dokumente za gradnjo πol.

Prostorska umestitev projekta K-9  
πole optimalna reπitev, na kateri  
se bo gradilo naprej

Svetniki in svetnice so v prvi obravnavi sprejeli Predlog Odloka o 
spremembah in dopolnitvah Odloka o sprejetju ureditvenega naËrta K-9 
πole. Kot smo izvedeli od obËinske uprave, je s sprejemom sprememb 
in dopolnitev prostorskega akta zdaj vzpostavljena pravna podlaga za 
pridobitev gradbenega dovoljenja za predvidene spremembe investicijske 
namere. Prav tako so nam zagotovili, da sprejem sprememb in dopol-
nitev Odloka o sprejetju ureditvenega naËrta K-9 ©ole nima neposrednih 
finanËnih posledic za obËinski proraËun. 

≈»e ne bomo zaËeli,  
ne bomo priπli do konca«

Kot je razvidno iz gradiva na seji, so povrπine v obmoËju po dolgoroË-
nem planu namenjene za druæbene dejavnosti, parkovne in rekreacijske 
povrπine. Objekti v obmoËju sprememb in dopolnitev UN (umestitveni 
naËrt) so namenjeni kulturi, izobraæevanju in πportnim dejavnostim. 
Povrπina obmoËja sprememb in dopolnitev znaπa 434 ha. ObmoËje 
UN K-9 ©OLE je na severozahodni strani omejeno z robom starega 
mestnega jedra (K2 ©UTNA), na severu s ©olsko ulico (K8), na vzhodu 
z reko Kamniπko Bistrico, na jugovzhodu z obstojeËimi stanovanjskimi 
objekti, na jugu z industrijskim obmoËjem tovarne Eta (K10 SVILANIT 
∑ ETA) ter na zahodu z Ljubljansko cesto. Za gradnjo obeh πol so bile 
izdelane spremembe in dopolnitve UN K-9 ©OLE (Ur. l. RS 27/10) na 
podlagi nateËajnih reπitev za gradnjo, dozidavo in rekonstrukcijo πolskih 
objektov in spremljajoËih povrπin. Po izdelavi sprememb in dopolnitev 
UN je bila izdelana demografska πtudija ter analiza variantnih reπitev, 
na podlagi katere se je izkazalo, da je potrebna sprememba projektov. 
Potrebno je bilo poveËanje πtevila oddelkov v obeh πolah, spremembe 
zunanje ureditve, rekonstrukcija obstojeËe πportne dvorane pri πoli 
Frana Albrehta. Predviden je povezovalni hodnik πole Frana Albrehta 
s πportno dvorano in moænost povezave med πolo Toma Brejca ter 
telovadnico. Takπna realizacija investicijske namere pa po veljavnem 
prostorskem aktu ni moæna, zato je predvidena izdelava sprememb in 
dopolnitev prostorskega akta. ObmoËje sprememb in dopolnitev UN je 
sestavljeno iz dveh programsko razliËnih delov. Vzhodni in zahodni del 
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Leto odloËitev in izzivov 
Za teboj je dobro leto vodenja druæ-
be Velika planina d.o.o., leto odlo-
Ëitev, preizkuπenj in izzivov. Ob pre-
vzemu funkcije direktorja si vedel, 
da te Ëaka zahtevna in odgovorna 
naloga, pa vendar, kaj te je najbolj 
presenetilo v pozitivnem in negativ-
nem smislu, ko si se sooËal z ≈zgo-
dovinsko« in tekoËo problematiko 
Velike planine?

V pozitivnem smislu me je vse-
kakor najbolj presenetila priprav-
ljenost lokalne skupnosti (tako ob-
Ëine kot domaËinov), da ohranimo 
Veliko planino pri æivljenju in ji 
damo moænost nadaljnega razvoja. 
Pozitivno me je presenetilo po-
polno soglasje vseh Ëlanov obËin-
skega sveta, da prenovimo strojnico 
nihalke in kljub sorazmerno veli-
kemu znesku v Ëasu gospodarske 
krize vseeno zmoremo odloËitev 
o vlaganju financ v Veliko pla-
nino. Pozitivno me je presenetila 
predanost kolektiva in vseh, ki so-
ustvarjajo zgodbo na Veliki planini 
in njihovo pripravljenost za delo, 
sodelovanje. Presenetil me je velik 
obisk Velike planine v zadnji po-
letni sezoni, navsezadnje je bila ta 
sezona najbolje obiskana v zadnjih 
trinajstih letih. Nenazadnje sem bil 
tudi pozitivno preseneËen, da se 
z majhnimi vlaganji dosega velike 
uËinke. 

Negativno pa me je presenetila 
birokracija v naπi dræavi, πe po-
sebej v Ëasu sanacije strojnice ni-
halke smo morali poleg osnovnega 
projekta pridobiti πe cel kup naj-
razliËnejπih analiz, poroËil, certi-
fikatov,... S tem so nastajali veliki 
stroπki, pa tudi Ëasa je πlo veliko. 
Kljub mednarodnim certifikatom, 
ki smo jih pridobili v le dveh 
dneh, smo morali opraviti πe slo-
venski tehniËni pregled, ki je trajal 
par dni in stal veË tisoË evrov. 

VËasih sem preseneËen kako 
nekateri lahkomiselno zagovarjajo 
cesto kot edini moæen dostop na 
Veliko planino, ko vendarle vemo, 
da nihalka predstavlja ekoloπko 
najbolj sprejemljiv in cenovno ugo-
den naËin prevoza, poleg tega pa 
ohranja planino tako v ekoloπkem 
kot etnoloπkem smislu. RazoËaran 
sem tudi nad tem, kako premalo 
se zavedamo, da je Velika planina 
pravzaprav nadaljevanje Kamniπke 
Bistrice, ki je tako Ëudovita, pa 
KamniËanom ne pomeni prav do-
sti. V negativnem smislu me pre-
seneËa tudi nekritiËnost do slabih 

potez in slaba podpora dobrim 
idejam.

Katera odloËitev ti je bila najteæja?  
VeËina odloËitev, ki smo jih 

sprejeli, je bilo nujno potrebnih, 
tako da pravzaprav nobena ni 
bila teæka. Æal mi je, da zaradi 
finanËnega stanja pa tudi okoliπ-
Ëin (mile zime, zastarelosti naprav, 
manjπega povpraπevanja po zim-
skem turizmu) verjetno za nekaj 
let ustavljamo smuËarske naprave 
v Tihi dolini. ©e vedno pa upam, 
da bomo znali oæiviti tudi ta del 
ponudbe, vendar le z novimi na-
pravami in predvsem z objekti, ki 
jih turistiËna destinacija potrebuje 
- restavracija, moænost prenoËiπË 
v Tihi dolini, ter povezovanje z 
Malo planino.

PrivarËevali obËinski denar 
za prenovo nihalke
Za vami je uspeπna prenova tehniË-
nih zmogljivosti nihalke in opazimo, 
da so bili stroπki prenove viπji kot 
je bila dejanska cena nove strojni-
ce. Za katere namene ste porabili 
denar?

Vrednost prenove strojnice ni-
halke je znaπala 827.295,24 evrov, 
vkljuËno z DDV. Projekt je bil iz-
veden preko javnega naroËila, kjer 
se je kot edini ponudnik πele v 
podaljπanem razpisu prijavilo pod-
jetje Elcon d.o.o., s sodelavci in 
πvicarskim podjetjem Steuer. Od-
loËitev za omenjenega izvajalca se 
je izkazala kot izjemno uËinkovita 
in racionalna, saj so specialisti za 
prenove starejπih tovrstnih naprav, 
poleg tega pa je cena ugodna, saj 
se je v zbiranju predponudb (pod-
laga za izvedbo javnega naroËila). 
kot naslednji najbolj ugodni po-
nudnik pojavilo avstrijsko kon-
kurenËno podjetje s ponudbo v 
vrednosti 1,8 milijona evrov. 

Vzporedno s tem projektom 
smo iz lastnih sredstev opravi-
li πe za pribliæno 170.000 evrov 
investicijskih in vzdræevalnih del, 
ki napravi zagotavljajo varnejπe 
obratovanje. Ta vzdræevalna dela 
so bila: popuπËanje nosilnih vrvi 
in prelivanje konusov (po Zakonu 
o æiËniπkih napravah za prevoz 
oseb vsake 4 leta - v vrednosti 
30.000 ¤, menjava osi na vitalno 
obremenjenih delih na nihalki in 
na spodnji postaji (pravilnik o 
varnosti æiËniπkih naprav sprejet 
8. 8. 2012) v vrednosti 15.000 ¤, 
zamenjava nizko napetostnega sti-
kaliπËa v transformatorski postaji 

v vrednosti 40.000 ¤ (sofinancira-
nje Elektro - Kamnik 30.000 ¤), 
menjava vseh elektroinπtalacij na 
zgornji postaji, novi dovod elek-
triËne energije, razsvetljava sanka-
liπËa cca 15.000 ¤, menjava vrat 
in obnova komandnega prostora 
nihalke cca 10.000 ¤, postavitev 
novega objekta za namestitev 
deæurnega strojnika (spalnica - je-
dilnica; dela so πe v teku) 30.000 
¤, menjava kurilnice (nova peË na 
kurilno olje s pripadajoËo regulaci-
jo 5000 ¤,... Vzporedno s temi deli 
je prenovljeno internetno omreæje 
(πe v teku) v vrednosti cca 5000 ¤. 
Samo pregledi in varnostna poro-
Ëila za opravljena vzdræevalna dela 
in analize so nas stala pribliæno 
15.000 ¤. Pregled, ki ga opravi 
pooblaπËeni organ pred zaËetkom 
obratovanja nihalke (vzdræevalna 
dela v javno dobro), stane 6.500 
evrov ... Æal pa birokracija v naπi 
deæeli obratuje s polno paro. Poleg 
vseh navedenih del na nihalki pa 
smo opravili πe zamenjavo streπne 
kritine na spodnji postaji nihalki 
in namestili nov strelovod, zame-
njali kritino na gostiπËu Zeleni rob 
in uredili zunanji vrt, prenovili 
kuhinjo Zelenega roba, vzdræeval-
na dela na sedeænici v vrednosti 
20.000 ¤ (menjava leæajev in gumi 
oblog, antikorozijska zaπËita, teh-
niËni pregled). 

V Ëasu mojega mandata smo 
tako opravili za pribliæno milijon 
evrov investicij in vzdræevalnih del, 
velik del se je financiral s sred-
stvi tekoËega poslovanja druæbe. 
Vsa dokumentacija v zvezi s pre-
novami je moæna na vpogled na 
sedeæu druæbe Velika planina d.o.o. 
Ob tem bi rad poudaril tudi, da je 
za nami najboljπa poletna sezona v 
zadnjih 13 letih, da veËino vzdræe-
valnih del opravijo zaposleni sami, 
da so usposobljeni za vrsto del na æiË-
niπkih napravah, delo opravljajo po 
neprofitnih cenah, povpreËna bruto 
ura zaposlenega stane druæbo okrog 
7 evrov. »e bi za posebna tehniË-
na dela najemali obrtnike, bi bila 
vrednost opravljenih del vsaj za 
polovico viπja. Ocenjujemo, da bi 
zamenjava celotne nihalke na Ve-
liko planino lahko stala do 7 mili-
jonov evrov, nas pa bo popolnoma 
prenovljena nihalka stala najveË 2 
milijona evrov, seveda v nekaj letih. 
Naπa æelja je, da bi druæba v na-
slednjih letih veËji del teh sredstev 
lahko v celoti zagotovila sama.

©e enkrat poudarjam, da so bila 
vsa spremljajoËa dela in posegi 

nujni, saj jih nenaza-
dnje zahtevajo tudi 
inπpekcijski pregledi in 
pravilnik o delovanju 
æiËniπkih naprav. Le 
kaj bi bilo, Ëe bi zaradi 
dotrajane elektriËne in-
stalacije ali udara strele 
zagorelo na zgornji po-
staji nihalke? Oziroma 
kaj bi bilo, Ëe zaradi 
zastarele elektro insta-
lacije ne bi dobili upo-
rabnega dovoljenja za 
obratovanje nihalke?

BombaËeve ideje 
za privlaËnejπo 
ponudbo Velike 
planine
Kako sodelujeπ s kam-
niπkim æupanom, ob-
Ëinsko upravo in ob-
Ëinskim svetom? So 
vaπe ideje, æelje in vizije 
usklajene?

Lahko reËem, da je naπe sode-
lovanje z ObËino izjemno uspe-
πno, kar dokazuje tudi v rokih in 
finanËno ter korektno izvedena 
prenova nihalke, ki pomeni prvi 
korak na poti oblikovanja stabil-
ne druæbe Velika planina d.o.o., s 
tem pa tudi πirπe prepoznavnega 
turistiËnega centra, kar Velika pla-
nina vsekakor mora postati. Da 
je sodelovanje dobro, kaæe tudi 
soglasje vseh politiËnih strank za 
prenovo strojnice nihalke. PrviË 
v zgodovini Velike planine je bil 
kolegij ObËinske uprave na Veliki 
planini, kjer smo lahko na me-
stu predstavili vso problematiko 
okrog druæbe in planine. ObËinska 
uprava kot lastnik nas podpira pri 
oblikovanju tovrstnega turizma, ki 
je ekoloπko sprejemljiv in ohranja 
dediπËino Velike planine. »e bi bil 
interes in podpora ObËine Kamnik 
v minulih letih tak kot je sedaj, 
bi bila planina precej bolj raz-
vita, ponudba naπih storitev pa 
obseænejπa. Upam, da je Ëutiti, 
da zaposlujemo ljudi z domaËega 
okolja, pri vzdræevalnih delih za-
poslujemo obrtnike z bliænjih kra-
jev in poskuπamo graditi Ëimboljπe 
odnose z lokalnimi kmeti, lastniki 
zemljiπË na planini, gostinci, ki z 
nami soustvarjajo gostinsko po-
nudbo po domovih na planini in 
v dolini Kamniπke Bistrice. Tudi 
z nadzornim svetom in skupπËino 
(imenovanim v l. 2011) sodelujemo 
dobro, saj skrbijo, da je poslovanje 
druæbe pregledno in korektno.

Kaj je potrebno storiti na Veliki 
planini v enem letu, petih, desetih 
letih?

Nekaj najnujnejπih del je vse-
kakor πe potrebno postoriti na 
æiËniπkih napravah. Nihalka potre-
buje prenovo zgornje in spodnje 
postaje, ne toliko zaradi varnosti, 
temveË zaradi udobja in atrak-
tivnosti bi bilo v naslednjih letih 
potrebno zamenjati obe kabini na 
nihalki. Zaradi novega pravilnika 
o varnosti æiËniπkih naprav, ki je 
do starejπih naprav, kot je naπa 
sedeænica izjemno zahteven, bo 
potrebno kar nekaj sredstev vlo-
æiti v obnovo stare naprave, tiha 
æelja pa je, da bi se nekoË na vrh 
planine popeljali z novo, varno in 
moderno sedeænico. V naslednjih 
letih bomo intenzivno vlagali v 
razvoj gostinske dejavnosti, ki æe 
sedaj predstavlja pozitiven pri-
hodek pri poslovanju druæbe. S 
πiritvijo kapacitet, predvsem odda-
jo prenoËiπË v poËitniπkih koËah, 
kot prenovo in oæivitvijo hotela 
©imnovec bo druæba lahko delo-
vala pozitivno, tako kot nekoË. 
V desetih letih bi planina lahko 
z razumnim in racionalnim vlaga-
njem postala ponudnik ekoloπkega 
turizma z nastanitvijo v koËah, 
hotelu ©imnovec in razπirjenem 
gostiπËu Zeleni rob, vsekakor kar 
smo nekoË æe imeli, pa v prete-
klosti zaradi neracionalnih odlo-
Ëitev izgubili. »e ne v naslednjem 
letu, pa si vsaj v naslednji petih 
letih æelim odloËitve v povezavi 
s cesto, ne glede na to kakrπna 
bo, vendar upam, da bomo z njo 
zadovoljni vsi uporabniki. Odlo-
Ëitev glede ceste je nujna in bi 
jo morali sprejeti Ëimprej, mora 
pa biti takπna, da bo zadovoljila 
najπirπi krog interesov, da ne bo 
finanËno bremenila lokalnih skup-
nosti, da bo ekoloπko sprejemljiva, 
obenem pa ne bo spremenila po-
dobe Velike planine. Na planini 
si æelim ËimveË zadovoljnih ob-
iskovalcev in tudi lastnikov koË 
ter Ëimmanj avtomobilov, hrupa, 
onesnaæenja,...

Lahko pri tako preobremenjenem 
obËinskem proraËunu za leto 2012 
sploh priËakujeπ dodatna sredstva, 
ki bi jih potreboval za vse svoje ide-
je, da bi naredil Veliko planino πe 
privlaËnejπo za turista ∑ tako poleti 
kot pozimi?

ObËina je bila do sedaj vse-
kakor dobra mati druæbi Velika 
planina. Se pa zavedam, da bo 
v bodoËe, glede na gospodarsko 
krizo, vse teæje zagotavljala sve-
æa finanËna sredstva in kapitala. 
Ne priËakujem nobenih dodatnih 
sredstev, bo pa obËina z zagotav-
ljanjem osnovne infrastrukture, 
najsi bo to nihalka ali pa urejena 
cesta na drugi strani, dala moænost 
potencialnim vlagateljem v druæbo 
in dejavnostim na planini.

≈©e vedno imam rad Veliko planino«
Duπan BombaË med Veliko planino in dolino

Pred dobrim letom smo Duπana BombaËa, takrat novega direk-
torja druæbe Velika planina d.o.o., spraπevali, Ëe se je ob prevzemu 
odgovorne funkcije zavedal, da je ugriznil v grenko kislo jabolko, 
saj so bile vse napovedi za ohranitev druæbe na eni strani in razvoj 
turizma na Veliki planini na drugi strani, milo reËeno, zelo Ërno-
glede. Njegovi odgovori so bili realni, jasni, neposredni, a hkrati ni 
mogel skriti neizmerne pripadnosti, srËnosti in upanja, da se bodo 
zadeve le obrnile na bolje. Obljubil nam je transparentno poslovanje 
druæbe, dobro kadrovsko zasedbo, strokovnost in veliko pozitivne 
energije ter dobre volje pri reπevanju zapletene dolgoletne zgodbe 
o kamniπkem biseru Veliki planini. In danes nas zanima, kaj ga je 
kljub njegovi realni sliki morda vseeno presenetilo in kako se je s 
svojo ekipo sooËal z izzivi, ki jih Velika Planina z vsemi svojimi 
posebnostmi prinaπa v kamniπki turizem in predvsem v kamniπki 
proraËun. S svojimi odloËitvami je æe dokazal, da je mogoËe z veliko 
dobre volje, strokovnostjo, potrpljenjem in pripadnostjo privarËeva-
ti opazen del denarja iz obËinskega proraËuna. Pred nami je razgrnil 
finanËno dokumentacijo, ki je zavrgla namigovanja nekaterih, da je 
BombaË zapravil veË kot je bilo dogovorjeno. Mile zime v zadnjih letih niso naklonjene Veliki planini, saj ni do-

volj snega za zimske aktivnosti. Si pa kolektiv druæbe prizadeva, da 
bi planina postala prepoznavna kot privlaËno naravno sankaliπËe, πe 
posebej na osvetljeni veËerni progi, s ponudbo malega smuËiπËa, ki 
bo naklonjeno predvsem druæinam z majhnimi otroci. Zato je æelja 
ohraniti nekaj otroπkih vleËnic in Ëim boljπa ponudba hrane. Vodstvo 
in celoten kolektiv druæbe usmerja vse moËi in izzive v poletno sezono, 
ko planina vabi tako z naravnimi lepotami, moænostjo razliËnih oblik 
rekreacije kot odliËno gostinsko ponudbo.

Kolektiv druæbe Velika planina je strokoven, deloven in predan, je pravo srce in duπa 
Velike planine. Skupaj z izvajalcem so se veselili uspešno zakljuËene prenove nihalke.

Kaj za turista pomeni nova, zmog-
ljivejπa nihalka?

V poletni sezoni se nam je ne-
kajkrat zgodil tako velik obisk, 
da so potniki za vstop v nihalko 
Ëakali tudi veË ur. S to prenovo je 
hitrost in tudi zmogljivost takπna, 
da bomo lahko na planino v enem 
dnevu pripeljali tudi do 2000 pot-
nikov, kar pa je tudi nosilna ka-
paciteta planine.

Pet minut gor in pet dol
Zdaj je nihalka za dve minuti hi-
trejπa?

Potniki so predvsem zadovolj-
ni, ko na zgornji postaji vidijo 
prenovljene hodnike, pogled na 
strojnico pa je bistveno drugaËen 
kot prej - to so nove zavore, nov 
pogon, nov varnostni sklop. Æal mi 
je le, da pri tovrstnih prenovah 
vedno zmanjka denarja tudi za 
tiste stvari, ki so z vidika tehni-
ke nepomembne, z vidika udobja 
potnikov pa zelo. Tu mislim pred-
vsem objekt na spodnji in zgornji 
postaji, kjer bi si æeleli nove po-
dobe, udobnejπe namestitve, kot so 
ogrevana Ëakalnica, novi toaletni 
prostori, morda razgledna ploπËad 
na strehi zgornje postaje.

Najboljπa poletna sezona  
v zadnjem desetletju
Kako ocenjujeπ poletno sezono na 
kamniπki planoti, saj vemo, da le-
toπnja zimska sezona zaradi izredno 
mile zime in pomanjkanja snega æal 
πe ni zaæivela?

Poletna sezona je bila po obis-
ku najboljπa v zadnjih trinajstih 
letih. PrepriËan sem, da je k temu 
najveË pripomoglo pozitivno pisa-
nje o planini in druæbi v medijih, 
predvsem pa tudi ponudba stori-
tev na planini, odprtost gostiπË na 
Zelenem robu in na Mali planini 
skozi vse leto, odliËna hrana in 
prijazna postreæba. Seveda pa je 
k obisku pripomoglo tudi vreme, 
ki nam je bilo v minuli sezoni 
zelo naklonjeno. Lanska zimska 
sezona je bila, æal, izredno slaba 
in kaæe se, da bo podobna tudi 
letoπnja. Na planini ni dovolj sne-
ga za zimske aktivnosti. Tu se 
πe toliko bolj kaæe naπa pravilna 
odloËitev, da vse sile usmerimo 
na poletno sezono, predvsem pa 
poskrbimo za dobro gostinsko 
ponudbo, zimska sezona pa, kot 
kaæe, v bodoËe ne bo prinaπala 
kakπnih veËjih poslovnih uËinkov. 
Skuπali bomo postati prepoznavni 
kot privlaËno naravno sankaliπËe, 
πe posebej na osvetljeni veËerni 
progi, zagotavljali bomo ponudbo 
malega smuËiπËa, ki bo naklonje-
no predvsem druæinam z majhnimi 
otroci. Zato je æelja ohraniti nekaj 
otroπkih vleËnic in Ëim boljπa po-
nudba hrane. Æelimo si, da bi naπ 
koncept turizma bolje razumeli 
tudi ponudniki storitev v Kamni-
πki Bistrici in v πirπem Kamniπkem 
obmoËju. V pomladanski in jesen-
ski sezoni, ko je planina Ëudovita, 
obiskovalcev pa malo, si æelimo 
predvsem boljπega sodelovanja s 
hoteli v kamniπki obËini, termami 
Snovik, turistiËnimi agencijami in 
drugimi turistiËnimi ponudniki v 
Ljubljanski kotlini.

Bi javno zasebno 
partnerstvo reπilo hotel 
©imnovec na Veliki planini?

Glede hotela ©imnovec lahko 
reËem naslednje - je v privatni 
lasti, zato vse odloËitve v poveza-
vi s hotelom ©imnovec sprejema 
nekdo drug. Smo pa vzpostavili 
stik s potencialnim vlagateljem iz 
slovenskega poslovnega okolja, ki 
ima interes in dovolj sredstev za 
prenovo. Vsekakor bi, v kolikor bi 
priπlo do nakupa, kot druæba in-
tenzivno sodelovali pri projektu, tu 
predvsem mislim na moænost pre-
voza vode na planino z nihalko. 
Glede na pomen, ki ga ©imnovec 
za razvoj planine in poslediËno 
doline Kamniπke Bistrice, pa bi 
bilo smiselno, da druæba v projekt 
vstopa z obojestransko zavezujo-
Ëim deleæem. Æelim si, da bi hotel 
©imnovec postal prijetno zatoËiπËe 
z restavracijo, moænostjo namestit-
ve in organizacijo raznih manjπih 
kongresov,... kot direktor druæbe si 
bom prizadeval, da se zadeva pre-
makne z mrtve toËke, vendar pa 
dokler je hotel v privatni lasti na 
to nimam vpliva. Smo pa odprti za 
vse oblike sodelovanja.

Razpet med planino in dolino
Verjetno si eden redkih direktorjev, 
ki ima pisarno tudi pod milim ne-
bom? Koliko Ëasa dejansko preæiviπ 
v pisarni in koliko na terenu?

Ker imamo na enkrat odprto 
kar nekaj ≈gradbiπË«, sem skoraj 
vsak dan tudi na planini. Ker sem 
bil vsa leta vzdræevalec in na tere-
nu, v pisarni zelo pogreπam plani-
no in mi je vËasih kar æal, da osta-
jam ujet v pisarni in v avtomobilu. 
©e vedno sem odgovoren tudi za 
tehniËno obratovanje naprav, zato 
se πe vedno pojavim tudi v vlogi 
upravljavca, voznika in vzdræe-
valca nihalke in to poËnem zelo 
rad. Vsekakor pa je delo z mojim 
kolektivom Ëudovito. Moji zapo-
sleni so polni energije in predani 
svojemu poslu, vodenje take ekipe 
pa me res veseli.

Koliko ur si v tem letu prebil na 
Veliki planini? Kako to zdruæujeπ 
s svojo druæino? 

Moj delovni dan ne traja osem 
ur, ampak sluæbo opravljam tudi 
med vikendi, ko sem na planini. 
Druæina me pogreπa, posebej pole-
ti, ko ne gremo skupaj na dopust. 
Ker pa je na planini tako lepo, jih 
med vikendi pogosto pripeljem s 
seboj, jaz grem v sluæbo, oni pa 
na celodnevni izlet. Kot sem æe 
omenil, imam rad svojo sluæbo, Ëe 
je cena za to, da sem veliko tukaj 
in manj doma, paË! Planina mi πe 
vedno predstavlja velik poslovni 
izziv, prepriËan pa sem, da ves ko-
lektiv druæbe razmiπlja podobno in 
to je v tem trenutku naπa najveËja 
prednost. Vsi zaposleni razumejo, 
da na planini ni obiËajnega delov-
nika, da je pred nami πe nekaj 
izzivov, pa tudi problemov, ki se 
vleËejo æe dalj Ëasa. Kljub temu pa 
svoje delo opravljajo predano, kar 
Ëutijo predvsem naπi gosti. Tako s 
prijaznostjo kot gostoljubjem re-
πimo marsikateri problem, zadovo-
ljen gost pa je naπ najveËji cilj. 
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V kamniπkem podjetju Zarja Kovis se æe veË kot dvajset let ukvarjajo 
z naËrtovanjem in izvedbo veËjih in manjπih energetskih sistemov, pro-
izvodnjo kovinskih konstrukcij in inæeniringom. Fleksibilna, strokovno 
usposobljena in uigrana ekipa zaposlenih predstavlja temelje podjetja, 
zgrajenega na znanju in izkuπnjah ter inovativnih reπitvah, ki jih je ve-
Ëkrat nagradila tudi strokovna javnost, podjetje pa se je razvilo v eno 
pomembnejπih na podroËju energetskih sistemov in projektov. Njihov 
najboljπi vzorËni primer, tako v Sloveniji kot tujini, so kar domaËe Terme 
Snovik.

Prihodnost je v uËinkoviti in okolju  
prijazni rabi energije

Pot so zaËeli  
v skupnem podjetju

Na tiskovni konferenci ob 20-
letnici podjetja Zarja Kovis v 
decembru 2011 je direktor Ivan 
Hribar izËrpno predstavil pot 
podjetja od prvih zaËetkov, pred 
skoraj 50 leti v nekdanje pod-
jetje Zarja p.o., v kateri je bilo 
zaposlenih tudi 235 ljudi v eno-
tah Instalacije, Elektro in Plesk. 
Podjetje je delovalo na podroËju 
zakljuËnih del v gradbeniπtvu, kot 
so elektro in strojne instalacije, 
kovinski proizvodnji in steklar-
stvu. Konec osemdesetih je sledilo 
prestrukturiranje v nove delovne 
enote Montaæa, Elektronika in 
Delavnice. ≈Prelomno leto 1991 je 
zaznamovala ustanovitev treh hË-
erinskih podjetij, Zarja Montaæa 
d.d., ZARJA KOVIS d.d. in Zarja 
Elektronika d.d. Soustvarjali smo 
prihodnost mnogih, danes uspe-
πnih podjetnikov, saj je bila Zarja 
uËilnica inπtalaterjev vseh strok 
in izobraæevalec vzdræevalcev za 
kamniπko-domæalske ustanove in 
podjetja. Zarja Kovis d.o.o. je 
podjetje s tradicijo, znanjem in 
z vizijo prihodnosti«, poudarja 
Ivan Hribar.

Izjemne reπitve energetskih 
sistemov, Terme Snovik pa 
uspeπen vzorËni primer

Samostojno podjetje Zarja Kovis 
je svojo dejavnost s kovinske de-
javnosti usmerilo v izvajanje pro-
jektov energetske uËinkovitosti in 
okolju prijazne tehnologije, pred-
vsem obnovljive vire energije. Na 
samostojni poti so takoj priËeli s 
projektom energetske uËinkovitosti 
Term Snovik in prav izraba termal-
ne vode in projekt gradnje Term 
Snovik je njihov prvi odmeven in 
uspeπen projekt, vzor in izhodiπËe 
mnogim novim projektom.

≈OmogoËamo izvedbo ogrevanja 
ali hlajenja za dom ali podjetje z 
obnovljivimi viri energije na les-
no biomaso, sonËne kolektorje ali 
vgraditev toplotnih Ërpalk. Celovi-
ta izvedba uËinkovitih energetskih 
sistemov vkljuËuje tako projektira-
nje kot izvedbo in nadzor na po-
droËju strojnih instalacij, ogrevanja 
in hlajenja, plinskih instalacij, ob-
novljivih virov in kovinske proiz-
vodnje. V podjetju smo ponosni na 
zadovoljstvo strank in prejete na-
grade, πe posebej za projekt Terme 
Snovik, ki smo ga v celoti vodili 
in ustvarjali v Zarji Kovis d.o.o., in 

kom na nastanitvah in πportnih 
aktivnostih. Izdelali so tudi πtudijo 
izvedljivosti za daljinsko ogreva-
nje naselja Gorenja vas ter lokalni 
energetski koncept za obËino Go-
renja vas ∑ Poljane. Trenutno iz-
delujejo lokalni energetski koncept 
za obËino ©entjernej. 

Jubilejno leto pa je podjetje za-
okroæilo tudi z ustanovitvijo novega 
podjetja Zarja Ekoenergija d.o.o. 
SemiË ter z novo celostno podobo 
in sloganom: Zarja Kovis, d.o.o. z 
energijo narave, kar pomeni izra-
zit Ëut za okoljsko problematiko, 
Ërpanje energije iz narave in jo 
naravi znova vraËati. Pomen no-
vega logotipa ponazarja gradnjo 
prepoznavnosti na grafiËnih ele-
mentih starega logotipa. RdeËa 
barva logotipa predstavlja jutranjo 
zarjo, krog v kompoziciji pa pla-
net (Zemljo), iznad katerega vstaja 
jutranje sonce. 

V podjetju nadaljujejo  
v smeri zelene prihodnosti

≈Z Geoloπkim zavodom Ljub-
ljana je Zarja Kovis vkljuËena v 
evropski projekt Geo-Power, ki 
vkljuËuje 12 institucij iz devetih 
evropskih dræav. Osnovni namen 

projekta Geo-Power je poiskati 
in predstaviti uveljavljene primere 
dobre prakse s podroËja geotermal-
ne energije s podroËja sodelujoËih 
evropskih dræav. Prav tako je zelo 
pomemben cilj projekta, da vsaka 
dræava poiπËe moænost prestavitve 
teh primerov v svoje okolje, izvede 
korekcije, bistveno pa je, da πiri ta 
energetsko zelo uËinkovit sistem. 
Izraba toplotne energije zemlje v 
vsaki od svojih oblik je eden od 
vrste Ëistih obnovljivih virov ener-
gije, ki lahko povsem nadomesti 
fosilna goriva na podroËju ogreva-
nja/hlajenja privatnih in poslovnih 
objektov. Zelo pomembni dejstvi 
sta doseæen prispevek h zmanjπanju 
emisij CO2 v ozraËje in finanËni 
prihranek uporabe geotermalnega 

obnovljivega vira energije«, razlaga 
Ivan Hribar.

Podjetje v vseh dvajsetih letih po-
sluje pozitivno, a zaostrene gospo-
darske razmere v dræavi tudi Zarji 
Kovis grenijo poslovno æivljenje. 
Reπujejo jih prilagodljivost ekipe, 
ki na podlagi dolgoletnih izkuπenj 
in resnega ter odgovornega pristo-
pa do pridobljenih poslov zagotav-
lja kontinuiteto delovanja podjetja. 
≈Vedenje naroËnikov, da sodelujejo 
s podjetjem, katerega glavna skrb 
je strokoven in kvaliteten zaklju-
Ëek sklenjenih projektov, omogoËa 
podjetju, da se prebija med πtevil-
nimi ovirami«, pravi Hribar.

V podjetju je trenutno zaposle-
nih 24 delavcev s podroËja energe-
tike in strojniπtva. Velik poudarek 
daje podjetje tudi zaposlovanju 
mladih, zato vsako leto preko 
RRA LUR razpiπe veË πtipendij. 
Trenutno imajo 5 πtipendistov na 
srednjeπolskem in visokoπolskem 
nivoju. 

V viziji in naËrtih podjetja je med 
drugim tudi gradnja novega poslov-
nega centra v Mekinjah, za katere-
ga je æe izdelan idejni projekt in pa 
usmeritev na Balkan in osrednjo 

Evropo, kjer se æelijo uveljaviti kot 
celovit ponudnik reπitev za projekte 
energetske uËinkovitosti s poudarkom 
na obnovljivih virih energije in okolju 
prijaznih tehnologijah. Zanimanja 
je veliko, saj imajo povpreËno vsak 
teden vsaj eno predstavitev lastnega 
uspeπnega projekta Term Snovik. 

≈Uveljavitev svojih udejstvovanj 
vidim v energetiki, izkljuËno na po-
droËju obnovljivih virov energije, v 
turizmu s poudarkom na osveπËanju 
ljudi o pomembnosti varovanja okolja 
in eko turizmu ter v delu v prostovolj-
nih organizacijah«, je svoje izzive 
ob zakljuËku najinega pogovora 
razkril Ivan Hribar, direktor uspeπ-
nega in naprednega kamniπkega 
podjetja Zarja Kovis. 

SA©A MEJA»

O moænostih, pomenu in uporabi obnovljivih virov energije smo 
povpraπali strokovnjaka Franca Steleta, vodjo projektov v podjetju 
Zarja Kovis d.o.o. Informacije naπim bralcem posredujemo tako ≈iz 
prve roke«.

Energija naπe prihodnosti
Slovenija sledi Evropski energetski politiki, kot je boj proti podneb-

nim spremembam, saj toplogredni plini (predvsem CO2), ki nastajajo pri 
izgorevanju fosilnih goriv, kot so premog, nafta, plin... poËasi segrevajo 
ozraËje Zemlje. »e se bo v ozraËje izpuπËalo preveË omenjenih plinov, se 
bo povpreËna temperatura planeta postopoma viπala in pojavile se bodo 
neugodne podnebne spremembe. Le te se pa lahko omejijo z zamenjavo 
fosilnih energentov z obnovljivimi viri energije. Vsi novograditelji morajo 
upoπtevati Pravilnik o uËinkoviti rabi energije v stavbah. Pravilnik doloËa 
oz. zahteva uporaba najmanj 25% toplotne moËi za proizvodnjo energije, 
enega ali veË OVR, pridobljenih iz sonËnega obsevanja, biomase, toplo-
tnih Ërpalk, ...

SonËni kolektorji
SonËna toplota lahko zagotavlja toplotno energijo za potrebe tople 

vode za gospodinjstvo, ogrevanje stanovanj, ogrevanje vode v bazenu ... 
To so æe preizkuπeni sistemi.

Fotovoltaika proizvaja elektriko neposredno iz sonËne svetlobe s pomo-
Ëjo sonËnih celic To so πe sorazmerno nove, vendar tehnologije prihodnosti. 
Investicija je πe zelo visoka.

Ogrevanje na lesno biomaso

Med lesno biomaso spadajo lesna polena, lesni sekanci in peleti.
Biomasa praktiËno predstavlja uskladiπËeno sonËno energijo. Les izgoreva 

brez ostankov ævepla za razliko od fosilnih goriv. Pri gorenju nastajajoËi CO2 
je del naravnega ogljikovega krogotoka. Tako se pri izgorevanju biomase 
v ozraËje sprosti samo tolikπna koliËina CO2, kot ga nastaja pri trohnenju 
v gozdu. 

Kotli na biomaso se lahko uporabljajo za individualno ogrevanje stano-
vanjskih in drugih objektov, vedno veË pa je izvedb kotlovnic z veË kotli na 
biomaso v eni kotlovnici za daljinsko ogrevanje stanovanjskih ali drugih ob-
jektov v bliæini objekta kotlovnice, kjer toplo vodo za ogrevanje poπiljamo 
po izoliranih toplovodnih ceveh veËinoma poloæenih v zemljo. 

Prednosti izkoriπËanja lesne biomase so poceni gorivo, prispeva k nujne-
mu ËiπËenju gozdov, zmanjπuje onesnaæevanje (manjπa raba fosilnih goriv), 
odpirajo se nova delovna mesta.

Edina slabost izkoriπËanja lesne biomase je sorazmerno visoka investicija 
v tehnologijo predvsem veËje sisteme daljinskega ogrevanja.

Toplotne Ërpalke iz okolja Ërpajo energijo iz npr zemlje, vode ali zraka, 
ter poviπajo temperaturo ogrevalnega medija v T» za namen ogrevanja, 
pripravo sanitarne vode, .... Dandanes so toplotne Ërpalke sorazmerno ce-
novno dostopne, npr za pripravo tople vode æe od 1200 evrov.

Pozitivni uËinki v kvaliteti ozraËja v Kamniku  
po izvedbi plinifikacije

Zemeljski plin sicer ne spada med OVE, je pa najbolj Ëisto in najcenejπe 
naravno (fosilno) gorivo. 

Kot obËan Kamnika moram omeniti dejstvo, da se je kvaliteta zraka v 
Kamniku zelo izboljπala po izvedbi plinifikacije v obËimi Kamnik. Spomnim 
se, ko sem πe kot dijak in πtudent prihajal iz Tunjic v Kamnik, kako je ob 
prihodu do æelezniπke proge pri KIK-u v ≈nos udaril duh po dimnih plinih«, 
povezan z gosto meglo.. Po plinifikaciji mesta se je megla ≈prestavila« oz. 
jo je veliko manj, tudi vonja po dimnih plinih v meglenih dneh skoraj ni 
veË zaznati. 

Zemeljski plin in obnovljivi viri, partnerstvo  
ali konkurenca?

Vsekakor partnerstvo, saj je ZP varno gorivo, plaËljivo po sprotni porabi in 
ne potrebujemo deponije in je najboljπa kombinacija s toplotnimi Ërpalkami 
zrak-voda za ogrevanje in pripravo sanitarne vode, saj so ti sistemi dobro 
razviti, sorazmerno poceni in povrnjeni v obdobju do 6 ali 7 let (investicija je 
nekje od 6000 evrov naprej). Izkoristite torej, kjer je izvedena plinifikacija, 
moænost kombinacije zemeljski plin - obnovljivi viri energije.

Za podjetja oz. ustanove, ki vse leto potrebujejo bodisi ogrevanje za 
tehnoloπke procese v proizvodnji, za πole, vrtce, dom upokojencev, πportne 
dvorane, ki potrebujejo veliko tople vode, je smiselna vgradnja kogenera-
torjev na plin za soproizvodnjo elektriËne energije in toplote. Toplota se 
pridobiva od hlajenja generatorjev za proizvodnjo elektriËne energije.

Zelo dober primer dobre prakse je uËinkovita raba 
energije v Termah Snovik

V Termah Snovik so za ogrevanje in pripravo sanitarne vode uporabljeni 
100% obnovljivi viri energije. Celoletno dogrevanje bazenske vode je iz-
vedeno preko vakuumskih sonËnih sprejemnikov, izkoriπËa se energija od-
padne bazenske vode in odveËnega toplega zraka preko toplotnih Ërpalk, 
zgrajena je 500 kW kotlovnica na biomaso z daljinskim ogrevanjem celot-
nega kompleksa Term Snovik, tako da je plinska kotlovnica na UNP samo 
rezerva za primer izpada kotlovnice na biomaso.

Ta primer dobre prakse si je moæno ogledati.

Naπtetih je le nekaj vrst moænosti uporabe obnovljivih virov energije. 
Po mnenju Franca Steleta se premalo uporablja energija vetra kot najbolj 
Ëista energija 

Za primere dobre prakse uporabe obnovljivih virov energije pa lahko 
veliko prispevamo tudi sami, predvsem je to pomembno za krog ljudi, okoli 
katerih se gibljemo in smo æivljenjsko povezani in odvisni, od domaËih, 
prijateljev, znancev in sodelavcev. Neverjetno je, kako je lahko vËasih, ≈ko 
ti primanjkuje energije«, æe samo spodbudna beseda, pozdrav, prijazen 
pogled ali nasmeh najboljπi vir za obnovo energije, ki lahko da novih moËi, 
a tega se æal premalokrat zavedamo.

O obnovljivih virih 
energije (OVE) 

Primer kotlovnice na biomaso z avtomatskim doziranjem lesnih se-
kancev.

Direktor Zarje Kovis Ivan Hribar pred rastoËim objektom sodobne 
kotlovnice na lesno bio maso v SemiËu.

Preteæni del 24-Ëlanskega kolektiva podjetja Zarja Kovis d.o.o., ki se je v dvajsetih letih razvilo v eno pomembnejπih podjetij na podroËju ener-
getskih sistemov in projektov.

med drugimi prejeli tudi nagrado 
za ≈energetsko najbolj uËinkovit 
projekt v Sloveniji«, ki ga podelju-
jeta Ministrstvo za gospodarstvo 
in Ëastnik Finance, z upraviËenim 
ponosom poudarja direktor Ivan 
Hribar. 

Terme Snovik se lahko pohvalijo 
z izjemno reπitvijo in kombinacijo 
razliËnih obnovljivih virov energije, 
kot so kotlovnica na lesno biomaso 
kot energent prihodnosti, toplotne 
Ërpalke voda-voda in zrak-voda in 
vakuumski sonËni sprejemniki za 
ogrevanje bazenske vode. Terme 
Snovik si kot primer dobre prak-
se ogledujejo gospodarstveniki iz 
mnogih dræav.

UresniËevanje inovativnih in 
energetsko uËinkovitih sistemov 
so reference podjetja. Pohvalijo 
se lahko z izvedbo kogeneracij in 
trogeneracij, ki so zanimiva pred-
vsem za veËja podjetja, saj lahko 
na podlagi plina soustvarjajo toplo-
to in elektriko. ≈Pripravili smo tudi 
izjemno uËinkovite reπitve veËjih 
kotlovnic na lesno biomaso in pre-
ureditev veËstanovanjskih energet-
skih sistemov na zemeljski plin, 
ki omogoËajo prihranke do 50% 
v primerjavi s kurilnim oljem«, 
poudarja Hribar. Med tovrstnimi 
projekti velja izpostaviti izvedbo 
kogeneracije v Stolu Kamnik in 
trogeneracije DSO Vrhnika (plin-
ogrevanje-proizvodnja elektriËne 
energije in hlajenje).

V Zarji Kovis upravljajo tudi pli-
novodno omreæje v obËini Kamnik 
dolæini 68 kilometrov, z novimi so-
dobnimi kotlovnicami so opremili 
πole v ©martnem, Frana Albrehta, 
Marije Vere, v kamniπkem zavo-
du Cirius so z namenom zniæanja 
stroπkov ogrevanja izdelali projekt-
no dokumentacijo za kotlovnico 
na biomaso ... 

Kot najveËji projekt v zadnjem 
obdobju je direktor Hribar izpo-
stavil celovito projektiranje in iz-
vedbo kotlovnice na biomaso in 
daljinsko ogrevanje v SemiËu s 
25-letno koncesijo za upravljanje 
in vzdræevanje. 

Zadnji dve leti intenzivno raz-
vijajo tudi metodologijo za iz-
koriπËanje nizkotemperaturnih 
termalnih vrtin, med drugim tudi 
vrtine KopaËnica v Poljanski doli-
ni pod smuËiπËem Cerkno, kjer so 
æe postavili pilotni bazen, opravili 
raziskave in πtudije, saj nameravajo 
Gorenjci po vzoru Term Snovik 
razvijati eko turizem, a s poudar-
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OznaËene kolesarske 
povezave v LUR - L40 in L41

ObËine iz Ljubljanske urbane regije so v preteklem obdobju v Regio-
nalni razvojni program uvrstile projekt Zasnova mreæe kolesarskih po-
vezav v regiji kot enega od prioritetnih projektov. Namen projekta je bil 
oblikovati enotno mreæo regionalnih kolesarskih povezav v Ljubljanski 
urbani regiji (LUR).

Sploπni cilj πirπega projekta so urejene in varne kolesarske povezave 
v Ljubljanski urbani regiji, kar bo pripomoglo k prepoznavnosti regije v 
Sloveniji, pa tudi πirπe. Kolesarske povezave so povezane s turistiËno po-
nudbo, ki bo obiskovalcem nudila raznovrstne storitve, poskrbljeno pa bo 
tudi za dobro oznaËitev poti in informacijsko gradivo (vodnik, karte).

ObËina Kamnik je konËala z oznaËitvijo lokalnih kolesarskih povezav 
v Ljubljanski urbani regiji. Na obmoËju obËine Kamnik potekata dva ko-
lesarska odseka, in sicer L40 in L41. Z oznako L40 je oznaËena kolesarska 
povezava »rnivec-Mekinje-Domæale-»rnuËe-Jeæica-Beæigrad, oznaka 
L41 pa oznaËuje povezavo med Kamniπko Bistrico in Mekinjami.

Joæe PleËnik je eden izmed 
najbolj priznanih slovenskih ar-
hitektov (23. januarja je minilo 
140 let od njegovega rojstva). 
NajveË je ustvarjal v Ljubljani 
in Pragi, veliko πtevilo njegovih 
del pa najdemo tudi drugod po 
Sloveniji ter nekdanji Jugoslaviji. 
Na njegova dela smo Slovenci πe 
posebej ponosni, saj je arhitekt 
uporabljal materiale iz lokalnega 
okolja in sodeloval z domaËini, 
njegove stvaritve so polne sim-
bolike. Poleg Ljubljane, ki se za-
radi PleËnika uvrπËa med najpo-
membnejπe celostne umetnine 20. 
stoletja je veliko ustvarjal tudi 
v okoliπkih krajih ter zasnoval 
πtevilne cerkve, dvorce, spome-
nike, drobne predmete itd. Po 

Onesnaæevanje na 
Duplici se kar nadaljuje

©e vedno zelo pereËo problematiko onesnaæevanja s strani dupliπke 
Tise d.o.o. je v Ëetrtek, 19. januarja, obravnaval Odbor za varovanje 
okolja, ki ga vodi mag. Matej Tonin. Seje odbora se je udeleæil tudi 
æupan Marjan ©arec, ki je prisotne seznanil s potekom pogovorov z 
vodstvom Tise d.o.o., predstavniki KS Duplica in druπtva Eko Kam. 
Povedal je, da je v pogovorih direktor Tise d.o.o. Marko ©ercer priznal, 
da kurilna naprava ne deluje brezhibno. Obljubil je, da bodo na objekt 
namestili zunanji zaslon za prikazovanje rezultatov stalnega monitoringa 
emisij v zrak, vendar obljube niso izpolnili. Konec oktobra je ©ercer 
obvestil obËino, da od 1. januarja 2012 Tisa ne bo veË dobivala dræavne 
subvencije za proizvodnjo elektriËne energije. V pogovorih je tudi po-
vedal, da bodo morali sedanji kotel zamenjati z manjπim, ki bo sluæil 
le za ogrevanje poslovnih prostorov na obmoËju nekdanjega Stola. V 
skladu z usmeritvami Lokalnega energetskega koncepta obËine Kamnik 
je bila jeseni izdelana ©tudija izvedljivosti daljinskega ogrevanja na lesno 
biomaso, ki je pokazala, da gre za ekoloπko in ekonomsko uËinkovit pro-
jekt, ki lahko po konkurenËnih cenah zagotavlja oskrbo s toploto. Kot 

Leseni zabojËki  
in papirnate vreËke  
na trænici v Kamniku

Priπli smo do konkretnih reπitev in konËnih izdelkov za poenoteno 
podobo ponudnikov na trænicah, v okviru projekta Uvedba ekoemba-
laæe Naravnost z deæele, ki ga je obËina Kamnik zaupala v izvajanje 
Zadrugi Jarina. V zaËetku junija smo izvedli analizo stanja uporabe 
embalaæe na trænici v Kamniku, v katero je bilo vkljuËenih osem po-
nudnikov lokalnih pridelkov. Ker trenutno ponudniki uporabljajo 
plastiËno embalaæo, je bil namen projekta poenoten izgled in okolju 
prijazna embalaæa.

Kamniπki turizem se 
predstavlja na sejmih

Kamniπki turizem se je pred dobrim tednom dni predstavljal na 
enem izmed najpomembnejπih turistiËnih dogodkov v dræavah Bene-
luksa, sejmu Vakantie Salon v Utrechtu na Nizozemskem. Na stojnici 
Slovenske turistiËne organizacije je Kamnik poskrbel za animacijo in 
sicer v okviru Kamniπko-Savinjskih Alp v sodelovanju z obËinami So-
lËava, LuËe in Jezersko. 

©tevilo Nizozemskih turistov se v zadnjih letih poveËuje, predvsem 
so to individualni turisti, ki Evropo raziskujejo z avtomobilom ali avto-
domom. VeËina obiskovalcev sejma je Slovenijo æe dobro poznala in se 
radi vraËajo. Zanimata jih zlasti naravna in kulturna dediπËina; pohodni-
πtvo in kolesarstvo, od namestitev pa najveË kampi in apartmaji. 

Kot je povedala Alenka Hribar, strokovna sodelavka Zavoda za tu-
rizem in πport Kamnik, so kamniπko turistiËno ponudbo predstavljali 
v okviru Kamniπko-Savinjskih Alp. Stranico stojnice je krasila 5 x 3 
metre velika fotografija Velike planine, pred katero so fotografirali 
obiskovalce sejma in jim razvito fotografijo podarili. 

Na Zavodu za turizem in πport ocenjujejo nastop na sejmu kot 
uspeπen, povezali pa so se z obËinami LuËe, SolËava in Jezersko, s 
katerimi naËrtujejo v prihodnosti zgraditi blagovno znamko Kamniπko 
∑ Savinjske Alpe. 

Zavod za turizem in πport Kamnik se v teh dneh predstavlja na naj-
veËjem slovenskem turistiËnem sejmu Alpe Adria v Ljubljani, prihodnji 
teden se bo predstavljal na sejmu v Bruslju, konec februarja pa na sejmu 
v Münchnu.

njegovih skicah in zabeleækah πe 
danes oblikujejo sveËnike, kapele, 
krstilnice...

Osnova za zgibanko je lansko-
letni vodnik PleËnik na Domæal-
skem in Kamniπkem, ki smo ga 
izdali v okviru zbirke Kulturni 
in naravni spomeniki Slovenije, 
ki jih izdaja Zavod za varstvo 
kulturne dediπËine Slovenije. 

Vsebina nove zgibanke je 
træno naravnana in vsebuje tri 
konkretne predloge za enodnev-
ne izlete po PleËnikovih spome-
nikih na obmoËju Srca Sloveni-
je. Dodali smo tabelo njegovih 
spomenikov, ki si jih lahko vsak 
ogleda individualno ali v sklopu 
vodenih ogledov, na koncu pa πe 
ponudbo spominkov, ki so nastali 

po PleËnikovih idejah.
V kratkem bomo zlo-

æenko izdali tudi v angle-
πkem jeziku. Nadaljevanje 
projekta bo kratek film 
o izdelovanju posebnih 
drobnih predmetov/spo-
minkov, ki jih po naËrtih 
Joæeta PleËnik izdeluje g. 
Peter Kruπnik iz Mengπa.

Zloæenko boste lahko 
dobili æe ta vikend, ko bo 
na Gospodarskem razsta-
viπËu v Ljubljani potekal 
sejem Alpe-Adria Turizem 
in prosti Ëas, kamor vas 
toplo vabimo, πe posebej 
v petek, ko bomo naπo 
regijo πe posebej pred-
stavljali in sicer v okviru 
Regionalne destinacijske 
organizacije Ljubljana ∑ 
Osrednjeslovenska regija.

ALENKA HRIBAR
Zavod za turizem in πport  

v obËini Kamnik

Izπla je nova zloæenka PleËnik  
v Srcu Slovenije

Tik pred sejmom Alpe Adria Turizem in prosti Ëas je izπla nova zloæenka z 
naslovom PleËnik v Srcu Slovenije. Gre za del projekta Promocija turistiËnega 
obmoËja Srce Slovenije, ki ga vodi Zavod za turizem in πport Kamnik in ga 
delno financira Evropski sklad za regionalni razvoj. V njem sodeluje 7 obËin: 
Dol pri Ljubljani, Domæale, Kamnik, Litija, Lukovica, Mengeπ in Trzin. Gre 
za enega od osmih turistiËnih produktov, ki nastajajo v okviru projekta.

Projektno smo izdelali lesene zabojËke in papirnate vreËke, zato se 
nam na trænici v Kamniku pridruæite v soboto, 4. februarja, ob 10. uri, 
kjer bomo vsem tistim, ki svoje lokalne produkte tedensko ponujate, 
nekaj zabojËkov in vreËk podarili.

V ponudbi imamo veliki in mali leseni zabojËek, za razliËno, na-
mensko shranjevanje in prenaπanje. Mali zabojËek je namenjen ob-
Ëutljivemu sadju kot so Ëeπnje, slive in jagode in obËutljivi zelenjavi 
kot so πparglji, jajËevci in solata. Veliki zabojËek je namenjen sadju in 
zelenjavi, kjer so naloæene plasti lahko tri ali veË, kot npr. krompir, 
rdeËa pesa in kolerabica. VeËje koliËine zabojËkov bo moæno tudi 
odkupiti. 

Vsi zainteresirani za odvzem in nakup, nas prosimo pokliËite æe 
sedaj, da bomo pravoËasno lahko pripravili zadostne koliËine ekoem-
balaæe, na tel. št. 01/89-72-104 in 051/628-410.

Na trænico ste vabljeni tudi vsi kupci zdrave hrane, saj brez vas træ-
nica ne bi æivela in vam je embalaæa v prvi vrsti namenjena. Ni samo 
okolje tisto, ki ga æelimo obvarovati, naπa skrb so tudi potroπniki, 
katerim skupna embalaæa predstavlja prepoznavnost domaËega - lo-
kalnega produkta na vedno bolj pestrem slovenskem trgu.

NATA©A SMREKAR, koordinatorka lokalne samooskrbe s hrano

Urejena kolesarska mreæa naj bi usmerila obiskovalce na poti, kjer 
je urejena potrebna infrastruktura. S tem se poveËa prometna varnost, 
zadovoljstvo obiskovalcev in domaËinov, manj je voænje po gozdovih, 
travnikih,... V okviru projekta bosta do zaËetka kolesarske sezone postav-
ljeni tudi dve informacijski tabli, na katerih so predstavljene kolesarske 
povezave in turistiËna ponudba obmoËja.

K  sodelovanju vabimo nove sodelavce:
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Kandidati za voznika naj imajo najmanj IV. stopnjo izobrazbe ustrezne 
�������������������������������������
Delovno razmerje za vsa razpisana delovna mesta se sklepa za 
�����������������������������������������������������������������
�����������������������������������������������do 9. 2. 2012 na gornji 
naslov. 
Nepopolnih vlog ne bomo obravnavali.
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Tel.: 04 25 29 010, fax: 04 25 29 011

Tudi kamniπka obËina se prikljuËuje sodobnim informacijskim me-
stom. V teh dneh namreË domæalsko podjetje Gorosan nadgrajuje pokri-
tost obmoËja z internetnim signalom, ki omogoËa brezæiËni stacionarni 
dostop do interneta in tudi telefonije. 

Kot nam je pojasnil direktor podjetja Roman GoropeËnik, internet 
signal z Ambroæa pod Krvavcem s partnerskim podjetjem Polans d.o.o. 
omogoËajo æe od zaËetka leta 2011, v Kamniku in okolici pa od oktobra 
2011. Zvezdanet kot so poimenovali internetni dostop, je hitrejπi in za-
nesljivejπi πirokopasovni neomejeni internetni dostop do svetovnega 
spleta preko brezæiËne povezave do objekta. Za sprejem se uporabi ante-
na pravokotne oblike velikosti 10 x 30 cm, ki se montira na steno objekta 
ali tam, kjer je optiËno neomejen pogled na t.i.repetitor (ta je lociran 
na kamniπkem Starem gradu, na Ambroæu pod Krvavcem, Javorπici, P. 
D. MoravËe ... idr.) Za povezavo se od PC-ja ali tudi Wi-Fi usmerjevalnika 
do antene pripravi in prikljuËi UTP raËunalniπki kabel.

BrezæiËni sistem predstavlja nov mejnik v ponudbi πirokopasovnih 
storitev v Sloveniji. Odlikuje ga izredna prilagodljivost in razπirljivost, 
kar pomeni, da lahko zagotavlja storitve tako na gosto poseljenih ur-
banih podroËjih, kot tudi na odroËnejπih krajih, v vasicah z le nekaj 
gospodinjstvi. 

Sistem je sestavljen iz mreæe malih oddajnih anten ter iz terminalne 
opreme, nameπËene pri uporabnikih. Mreæa anten je na eni strani pove-
zana v hrbteniËno optiËno omreæje, na drugi strani se nanjo preko vidne 
linije povezujejo konËni uporabniki. Sistem deluje povsem samostojno in 
za delovanje ne potrebuje nikakrπne infrastrukture drugih ponudnikov, 
niti obstojeËe telefonske æice.

»asovno in koliËinsko je dostop neomejen in razdeljen po paketih od 
hitrosti 1Mb/300Kb do 10Mb/4Mb. Sistem z dodatno napravico omogoËa 
tudi govorne storitve oziroma IP telefonijo, kot je æe poznan izraz v 
telefonskih komunikacijah. 

≈Sistem se gradi in financira iz lastnih sredstev, zato so tudi faze grad-
nje Ëasovno razmaknjene. Pokrivanje doloËenega obmoËja s signalom 
je odvisno predvsem od interesa obËanov. Trenutno so z internetnim 
signalom pokriti vsi kraji, ki imajo optiËno vidljivost na kamniπki Stari 
grad, Ambroæ pod Krvavcem, Zg. Javorπico in P. D. MoravËe. Hvaleæni 
so nam krajani RoæiËnega, Sel pri Kamniku in Znojil, Studenc in Mar-
kovega ter Poljane, katerim smo v njihove domove priËarali pogled v 
svet. Pripravljajo se reπitve tudi za kraje: Laniπe,Tunjice, Gozd, Kaliπe, 
Æupanje njive, Stahovica, Vranja PeË, Sp. PalovËe, Loke, Srednja vas, 
©martno v Tuhinju in πe nekaterih drugih. Nekaj veË teæav bodo ob 
morebitnem povpraπevanju predstavljali le kraji v ozkih dolinah npr. 
Soteska in »rna,« o πirjenju moænosti dostopa do brezæiËnega interneta 
pojasnjuje Roman GoropeËnik.

SA©A MEJA»

BrezæiËni neomejen dostop 
do interneta tudi po krajih 
kamniπke in sosednjih obËin

TuristiËne znamenitosti Kamnika 
tudi preko mobilne aplikacije

Inπtitut IRPEK in Ministrstvo za kulturo izvajata projekt ≈Follow Sloveni-
ja«, ki zdruæuje pomembnejπe turistiËne toËke in destinacije, ki obiskovalcem 
omogoËajo rabo napredne mobilne aplikacije, s katero so v πtirih jezikih z 
glasovnimi vodiËi podrobno predstavljene kulturne in naravne znamenitosti 
v lokalnem okolju. Projekt je zasnovan celovito, na nacionalnem nivoju, k 
projektu pa so povabili tudi obËino Kamnik. Cilj projekta je v naslednjih 
dveh letih na nacionalnem nivoju vkljuËiti pribliæno 300 najpomembnejπih 
kulturnih in naravnih znamenitosti; s strani obËine Kamnik so za vkljuËitev 
v projekt predlagali MedobËinski muzej Kamnik, Maleπevo galerijo, Mali 
grad, zaπËiteno staro mestno jedro in Zdravilni gaj Tunjice.

pojasnjujejo na obËini Kamnik, bi morala Tisa d.o.o. do 15. decembra 
predloæiti podatke o potencialnih odjemalcih toplote, ki so se pripravljeni 
prikljuËiti na sistem DOLB; direktor pa je zaprosil za podaljπanje roka do 
31. januarja 2012. Po pridobitvi podatkov oziroma odgovora Tise d.o.o. 
pa naj bi bilo bolj jasno, kakπna je nadaljnja usoda projekta DOLB in 
kurilne naprave oziroma energetskega objekta Tise d.o.o..

O nereπenem problemu onesnaæevanja so razpravljali tudi poslanec DZ 
mag. Matej Tonin, podæupan Robert Kokotec, viπja svetovalka za energe-
tiko in varstvo okolja Mihela Veternik Brnot in Ëlani Ekoloπkega druπtva 
EkO KaM, ki so izpostavili tri probleme: emisije, praπnost in hrup. Pod-
æupan Robert Kokotec pa je poudaril, da je glavni problem v tem, da ni 
zanimanja za toplotno ogrevanje pri okoliπkih stanovanjskih blokih, po 
drugi strani pa nekateri nasprotujejo gradnji daljinskega toplovoda.

Desetletna prizadevanja za zmanjπanje onesnaæevanja, ki ga povzroËa 
dimnik podjetja Tise d.o.o. (pred tem Pirolize d.o.o.) je na posebni tiskovni 
konferenci pred sejo odbora predstavil borec za ekologijo, nekdanji obËin-
ski svetnik in sedanji svetovalec predsednika odbora za varovanje okolja 
Daniel KovaËiË. S Francem Oreπnikom, nekdanjim predsednikom KS 
Duplica, ki si je vrsto let prav tako prizadeval za reπitev onesnaæevanja 
v tem delu obËine, sta izËrpno predstavila problematiko in poudarila, 
da onesnaæevanje povzroËa seæig neËiste biomase, saj je kotlovnica Tise 
namenjena izkljuËno seæigu Ëiste lesne biomase. 
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NOVO VOZILO ZA  
PGD ©PITALI» 

22. december je bil za Ëlane PGD ©pitaliË prav poseben prazniËni dan, 
saj so od proizvajalca EVRO GV prevzeli novo in opremljeno gasilsko vo-
zilo Mercedes-Benz Vario z oznako GVV2. To je vozilo za prevoz moπtva, 
vode, gaπenje in reπevanje. VeËji del sredstev je zagotovila ObËina Kam-
nik, ostalo pa domaËi gasilci, krajani, bodoËi botri in sponzorji. Potrebno 
je bilo kupiti tudi veËji del orodja in opreme. Na pomoË je priskoËila CZ 
Kamnik, ki je kupila sodoben agregat in radijsko postajo. 

Gasilci PGD ©pitaliË smo za prihod vozila organizirali posebno dobro-
doπlico, katere so se udeleæili tudi predstavniki ObËine Kamnik z æupa-
nom Marjanom ©arcem in podæupanom Robertom Kokotcem. S strani 
GZ Kamnik sta se dogodka udeleæila predsednik Marjan Semprimoænik 
in poveljnik Janez Repanπek ter predstavniki PGD ©marca in PGD Motnik. 
Prisotni so bili tudi bodoËi botri, krajani KS ©pitaliË in domaËi gasilci.

DomaËi poveljnik PGD ©pitaliË Valentin Hribar se je zahvalil za ude-
leæbo in predstavil vozilo in njegovo opremo. Æupan Marjan ©arec je 
Ëestital domaËim gasilcem za novo vozilo in vsem zbranim zaæelel lepe 
praznike. »estitkam in voπËilom sta se pridruæila tudi poveljnik in pred-
sednik GZ Kamnik. Praznovanje ob kuhanem vinu, odojku in domaËem 
pecivu, ki so ga pripravile gasilke, je potekalo dolgo v noË. Ob tej pri-
loænosti se PGD ©pitaliË zahvaljuje za pomoË ObËini Kamnik, CZ Kamnik, 
PGD ©marca, vsem krajanom KS ©pitaliË, botrom in vsem sponzorjem. 
Slovesni prevzem novega vozila bo 26. maja.

PGD ©pitaliË
NA POMO» 

Veselo nas je sprejela, med pri-
jetnim pomenkom smo spoznali, 
da je temperamentna in vitalna 
gospa, ki nikakor ne kaæe svojih 
let. Ko smo voπËili in nazdravili, 
nas je postregla s potico, ki jo 
je spekla sama in bila je odliËna: 
lepo zapeËena in zelo okusna. 
Gospa Karolina je slikovito in 
æivahno pripovedovala o æivlje-
nju in vse skupaj πe podkrepila 
s svojim pristnim humorjem. Se-
veda smo jo povpraπali o receptu 
za tako dolgo æivljenje in tako 
dober izgled. Gospa je priægala 
cigareto in mirno razloæila, da 
moraπ dobro jesti ∑ se pravi do-

Pa ga imamo tudi Perovljani... 
©portno kulturno druπtvo Dober 
dan, Perovo, namreË! Ali krajπe 
©KD Perovo! Tudi na spletnem 
gnezdu http://kamavt.si/skd.

Skupina Perovljanov, ki se je 
lani uspeπno trudila za slavo in 
Ëast svojega 770 let starega kraja, 
ga je ustanovila novembra lani v 
perovski gostilni Vovk. Ustanovi-
telji druπtva so Katja Trotoπek, 
Helena Sterle, Marta Zabret, Bar-
bara Novak, Ivana Skamen, Janez 
MajcenoviË, Branko Novak in Go-
ran Zavrπnik iz Spodnjega Pero-
vega, Tatjana HlaËer, Saπa MejaË, 
Maruπa Koæman in Jurij ReπËiË 
iz Zgornjega Perovega in sorod-
stveno ter prijateljsko povezani s 
krajem Marjeta Humar in ©pela 
Groπelj. Ustanovno perovsko dru-
πtveno sreËanje so poËastili tudi 
≈krajevni bratje« iz Perovega pri 
Grosupljem. Dogodek za zgodovi-
no, Ëe nanj gledamo iz perspekti-
ve poslanstva novoustanovljenega 
druπtva, to je prizadevanj, da se 
Zgornje in Spodnje Perovo kra-
jevno, druæabno in generacijsko 
poveæeta. Da je namen ustanovit-
ve perovskega druπtva povezati 
Perovljane (Zgornje in Spodnje, 
staroselce in novoselce, ponudni-
ke storitev in dobrin z njihovimi 
uporabniki) z dogodki, da bo naπe 
Perovo postalo naπa draga vas do-
maËa, resen in iskren, je pritrdil 
prvi, januarski, redni zbor Ëlanov 
©KD Perovo. Zbrani so vso pozor-
nost posvetili dogodkom, ki bodo 
zaznamovali 771. perovsko leto. 

Perovske æene bodo 8. marca, 
kot je nekoË æe bil obiËaj na 
domu ob perovski ≈glavni ulici«, 

slovili, pa z njimi vstopili v novo 
leto. Ustvarjalne delavnice bodo 
zanimive za odrasle in otroke, 
predvsem pa pouËne in koristne 
pri izdelovanju pripomoËkov in 
okraskov ob druæinskih praznikih. 

ali celo dlje, tja do Perovega pri 
Grosupljem, ljubkega naselja na 
dolenjskem hribu. ©portno igriπËe 
na Zikovi ulici pa tako ali tako 
skoraj nikoli ne sameva in letos 
bo πe æivahneje. 

DOBER DAN, PEROVO

Miha Zabret z druæino in sovaπËani, med njimi Helena Stele, ki je Mihi s podelitvijo naziva Perovljana 
izpolnila dolgoletno æeljo.

volj sladko in zabeljeno. Vsi smo 
zaËudeno pogledali njeno vitko 
postavo, ona pa je v svojem slo-
gu dodala, da poje bolj malo ... 
Za dober spomin pa moraπ vsak 
dan pojesti en oreh! Sicer pa ... 
Cigarete ne πkodujejo, tablet pa 
moraπ jesti vsaj pol manj, kot 
ti jih ≈dohtarji« predpiπejo ... Iz 
srca smo se nasmejali.

Govorila je o svojem otroπtvu. 
Rodila se je kot deseti od tri-
najstih otrok. Kmalu je πla po 
svetu. 

Po vojni jo je æivljenje vodilo 
na delo v NemËijo, v Hannovru 
je delala enajst let. To so bila 

dobra leta! ©e danes veliko gleda 
nemπki program na TV. Potem 
sta se z moæem vrnila nazaj v 
Slovenijo in gradila hiπo. Delo 
in trpljenje. Imela je sina, ki je 
zbolel. V bolezni ga je spremljala 
do konca. ≈NiË ni tako hudo, kot 
Ëe ti umre otrok!«

Vsi smo molËe prisluhnili nje-
nim boleËim spominom. ©e vedno 

BODE»A NEÆA NA OBISKU  
PRI GOSPE »ADEÆEVI

Naπa skupina za samopomoË se imenuje BodeËa neæa. Ko smo na-
Ërtovali naπa sreËanja, smo predlagali, da bi povabili v goste zanimive 
ljudi, ki bi obogatili ponedeljkova druæenja. Predlagali smo tudi gospo 
Karolino »adeæ . Ob 97. rojstnem dnevu nas je povabila na obisk.

Skupina za samopomoË Bode-
Ëa Neæa je bila ustanovljena 21. 2. 
2011. Ime smo ji dali po zdravilni 
in lepi roæici, ki pa malo bode. 
Vodiva jo Antonija Hrastovec in 
Vera Baloh. Skupino sva ustano-
vili med enoletnim izobraæeva-
njem za voditelje. Plodno uspo-
sabljanje je potekalo v kamniπki 

malo zamiπljena je dodala: ≈VËa-
sih koga pokliËem in povem, da 
sem πe tukaj, da sem πe æiva! Naj 
vendar kdaj dvignejo sluπalko in 
me pokliËejo!« Pripoved je zavila 
v dim naslednje cigarete. 

Ko smo se poslavljali, nas je 
povabila naj πe pridemo. Seve-
da smo obljubili. Za stoti rojstni 
dan, Ëe nam bo spekla potico, 
smo odgovarjali v njenem slogu. 
≈Seveda bom!« je smeje obljubila 
prijetna gospa ∑ 97- letna Karo-
lina »adeæ.

ANTONIJA HRASTOVEC

Kdo smo BODE»A NEÆA?
knjiænici. Zahvaljujeva se ObËini 
Kamnik, ki nama je to izobraæe-
vanje omogoËila, ter vsem pre-
davateljem.

Najina skupina πteje πest Ëla-
nov. Dva moπka in πtiri æenske. 
PovpreËna starost je 67 let. Sre-
Ëujemo se ob ponedeljkih od 
16.30 do 18.30 ure v prostorih 

KRVODAJALSKA 
AKCIJA BO  
9. in 10. februarja

Kri je nenadomestljivo zdravilo, ki ohranja zdravje in prepreËuje 
smrti. V Sloveniji vsakih pet minut nekdo potrebuje kri. Zagotavljajo 
jo krvodajalci, v lanskem letu se je krvodajalskih akcij udeleæilo preko  
1.800 ljudi!

Da z darovanjem izgubite Ëim manj dragocenega Ëasa, smo v letu 2005 
akcije ≈pripeljali« v Kamnik. Prva letoπnja je æe pred nami - 9. in 10. fe-
bruarja med 7. in 13. uro v prostorih Doma kulture Kamnik, Fuæine 10. 
Povabljeni vsi krvodajalci in tudi tisti, ki bi to æeleli postati, saj so zimski 
meseci pri zadostni preskrbi s krvjo zaradi razliËnih prehladnih obolenj 
precej kritiËni.

Krvodajalec lahko postane vsak, ki je dobrega zdravja, je star od 18 do 
65 let , tehta 50 kilogramov ali veË, pomembno je, da zadnje 3 mesece 
ni imel veËje operacije, da v zadnjih 6 mesecih ni dobil transfuzije, moπki 
lahko darujejo kri vsake 3 mesece, æenske pa vsake 4 mesece, æenska ne 
sme biti noseËa, od poroda mora miniti vsaj eno leto, ne sme dojiti.

Potencialni krvodajalec vsaj 12 do 24 ur ne sme jemati doloËenih zdravil 
(o tem se posvetujte z zdravnikom).

Krvi ne morejo dati ljudje, ki so kadarkoli imeli bolezni srca, maligne 
bolezni, AIDS, sladkorno bolezen, ki jo uravnava z insulinom, revmatoidni 
artritis, psoriazo.

Krvodajalec mora pred odvzemom zauæiti lahek obrok - Ëaj, Ërno kavo, 
kruh, marmelado, sadje ali podobno, ne sme pa zauæiti niË mastnega, tudi 
mleka in mleËne kave ne. Pri vpisu mora predloæiti osebni dokument s 
sliko. Po odvzemu krvi si mora vzeti Ëas za krajπi poËitek in med tem Ëasom 
zauæiti malico, ki jo pripravlja Zavod za transfuzijsko medicino.

Se vidimo 9. in 10. februarja v Domu kulture Kamnik!
OZ RK Kamnik

πportnega druπtva Zgornji Tuhinj, 
ki nam je brezplaËno dovolilo 
uporabo prostorov. Obiskujemo 
Ëlane, ki se iz kakrπnegakoli raz-
loga dalj Ëasa ne morejo udele-
æiti sreËanj, organizirava izlete... 
Ob posebnih priloænostih pa se 
dobimo v gostilni pri Meænarju. 
Teme za pogovor nam narekuje 

æivljenje. Naπa skupina deluje v 
okviru medgeneracijskega druπtva 
JESENSKI CVET iz Domæal. Lah-
ko pa bi delovala tudi v okviru 
katerega koli drugega druπtva; saj 
smo vendarle le prostovoljci. Pri-
Ëakujeva, da bo ObËina Kamnik 
πe naprej podpirala naπe delo, ker 
so druæenja in iskreni pogovori 
bistvenega pomena za kvalitetno 
æivljenje ljudi vseh starosti .

VERA BALOH

Da perovsko leto ne bo zaπlo v 
pozabo, bo poskrbel Perovski list. 
Zopet bodo v njem dogodki in 
ljudje pripovedovali stare, nove in 
πe ≈vroËe« zgodbe iz perovskega 
æivljenja. 

©portni dogodki bodo zvesti 
spremljevalci vseh veËjih perov-
skih prireditev, Ëe bo volja prava, 
pa tudi Ëisto samostojni podvigi 
kot so pohod na ©pico, tek na 
malo niæji Stari grad, za zdravo 
telo na kolo ∑ k LenËku v Domæ-
ale (ob Kam. Bistrici) na sladoled 

Odprtost druπtva za vse
»e ste veseli in to æelite tudi 

drugim, Ëe ste osamljeni ali samo 
Ëutite z osamljenimi, Ëe ste 
ustvarjalni in æelite svoje znanje 
in spretnosti prenesti na druge, 
Ëe æelite, da vaπ kraj postane ∑ 
vaπ domaËi kraj ali Ëe si le æelite 
druæenja na Perovem, se pridru-
æite novoustanovljenemu perov-
skemu druπtvu. 

IVANA SKAMEN

z druæenjem priËele, na novo bo 
zaæivel perovski velikonoËni æegen 
(nasproti Mlinarjeve domaËije), 
Perovanje ali Ta veseli peromajski 
dan pa bo majski cvet druæabnih 
dogodkov. Pomladna sezona se 
bo poslovila z malo pravljiËnim 
kresovanjem. Jesen na Perovem 
bomo poËastili po ≈kostanjevo«, 
od leta pa se bomo poslovili sku-
paj z modrimi z Vzhoda; Ëe ne po-
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Pa se z besedami sprehodimo 
po dogodkih, ki smo jih zabeleæili 
v arhiv naπega zbora za leto 2011. 
Æe februarja smo na kamniπki 
reviji pevskih zborov prepriËali 
strokovnega spremljevalca, da nas 
je ponovno predlagal za nastop 
na regijskem tekmovanju pevskih 
zborov Gorenjske. Zaupanje smo 
v novembru upraviËili z odliËno 
izvedbo skrbno izbranega pro-
grama na regijskem tekmovanju 
v ©kofji Loki, kjer smo osvojili 
zlato plaketo z odliko in postali 
absolutni zmagovalci. Razveselilo 
nas je tudi posebno priznanje za 
najboljπi zbor na tekmovanju in 
za najboljπo izvedbo moderne 
skladbe, napisane po letu 1980. S 
tem uspehom smo si zagotovili 
mesto med zbori, ki bodo tek-
movali na najveËjem slovenskem 
zborovskem tekmovanju Naπa 
pesem 2012.

V novembru smo imeli Ëast, 
da smo sodelovali pri Akademi-
ji ob 90-letnici rojstva pesnika 
Franceta BalantiËa, kjer smo 
izvedli dve njegovi skladbi; pri 
njegovem spomeniku pa zapeli 
nekaj lepih slovenskih narodnih 
pesmi. Le dober mesec pred tem 
je zbor z vso svojo mladostno 
energijo zablestel na mednarod-
nem zborovskem tekmovanju v 

V Ëetrtek, 5. januarja, je Zavod ©port & Mediji, ki deluje v okviru Slo-
venske olimpijske akademije, na odmevni slovesnosti pod pokroviteljstvom 
Olimpijskega komiteja Slovenije (OKS) in Mednarodne federacije πport-
nih in televizijskih filmov v Ljubljani podelil visoka priznanja vrhunskim 
πportnikom in πportnicam, πportnim delavcem in delavkam ter filmskim 
ustvarjalcem na podroËju πporta iz Slovenije in zamejstva. Na mednarod-
nem festivalu z osrednjim geslom solze æalosti ter solze πportne sreËe in 
veselja je bil med dobitniki priznanj tudi film Dobrodoπli v Sloveniji v reæiji 
Boæa Grlja. Film je nastal ob 26. svetovnem prvenstvu v gorskih tekih na 
Veliko planino, ki ga je leta 2010 organiziral Klub gorskih tekaËev Papeæ. 
Film je æe leta 2011 zmagal na 9. mednarodnem festivalu πportnih filmov 
v Krasnogorskem v Rusiji, kjer je bilo predstavljenih 38 filmov. 

≈Zavod æe deset let organizira gostovanja s πportno - filmskimi 
programi, predvsem v osnovnih πolah na Madæarskem, Italiji in Slo-
veniji. Sklepna prireditev je vsako leto v ljubljanskem srediπËu BTC. 

Nasproti sta si stali ekipi Klasika in ©portni impro klub 
Jastreb, v katerih sicer igrajo tudi naπi kamniπki soobËani. 
Omenjena kolektiva sta si bila na prvi pogled popolnoma 
razliËna, saj ≈jastrebi« prisegajo na zdravo prehrano in 
redno gibanje, medtem, ko so ≈klasiki« bolj gobËni, kot 
gibalni. A njihov stil igre je podoben — veliko zanimivih 
karakterjev in spontanih posegov v prizor. Tekma, ki jo 
je povezoval Igor BraËiË (sicer viπja polovica dueta Slon in 
Sadeæ), je bila napeta od vsega zaËetka, teme prizorov pa 
so bile druæbeno-politiËno aktualne: od preteklih volitev, 
druæinskega zakona in trenirk pa vse do prevrnjenih ladij 
in pravicah æivali na avtocestah. Skoraj polna dvorana, v 
kateri je sedel tudi kamniπki æupan Marjan ©arec, se je ves 
Ëas odliËno zabavala, gledalci pa so na koncu za boljπo 
ekipo veËera izbrali Klasiko.

Le dan prej — torej v petek, 20. januarja, pa so se na 
ogled postavili πe mladi kamniπki improvizatorski upi. 
V Klubu Kino dom so se namreË na ekshibicijski pred-
stavi izkazale tri ekipe Male impro πole: O© Toma Brejca, 
O© Marije Vere ter zdajπnji in bivπi uËenci O© Frana Al-
brehta. Dokazali so, da se nam za kamniπko gledaliπko 
mladino ni potrebno bati, saj so vse tri πole nasmejale 
zbrane gledalce, najbolj pa smo se zabavali ob ogledu 
improviziranega televizijskega dnevnika, prenosu baleta 
v petkah in prizoru v πolski telovadnici. To je bila hkrati 
tudi prva uradna prireditev v prenovljenem Klubu Kino 

Italiji, t.i. Rimini International 
Choral Competition, kjer smo 
v dveh kategorijah osvojil zla-
to plaketo in s tem presegli vsa 
naπa priËakovanja. 

Po vseh teh priznanjih in na-
gradah smo v prazniËni decem-
ber vstopili z novo energijo in 
navduπenjem, pa tudi z novimi 
priËakovanji. Posvetili smo se 
πtirim projektom, med katerimi 
je zagotovo izstopal naπ jubilejni 
koncert ob 30-letnici delovanja. 
Po uspeπno zakljuËenih projektih 
snemanja πtirih boæiËnih pesmi 
RTV Slovenija za oddajo Ob-
zorja duha ter snemanja praz-
niËnega voπËila za Ekologe brez 
meja smo vso energijo usmerili 
v jubilejni koncert. 

Æe skoraj tradicionalno smo si 
za prostor tega veselega dogodka 
izbrali Dom kulture Kamnik, ki 
so ga naπi zvesti posluπalci v ne-
deljo, 18. decembra, napolnili do 
zadnjih mest. Program, ki ga je 
povezovala izjemna Barbara Bo-
æiË, je bil raznovrsten, saj je bila 
naπa æelja, da zadovoljimo Ëim 
veËji krog kamniπkih ljubiteljev 
zborovske glasbe. Posebno pre-
seneËenje za gledalce smo pri-
pravili skupaj z naπimi nekda-
njimi Ëlani, ki so se radi odzvali 
naπemu povabilu, da se nam pri 

prepevanju znane zborovske ve-
seljaπke pesmi ˝Dajte dajte˝ pri-
druæijo na odru. ObËinstvo pa je 
navduπila tudi izvedba pesmi Bo-
æiËni venËek, ki sta jo pripravila 
Ëlana zbora Tomaæ Krt in Anæe 
Burja, izvedli pa smo jo skupaj 
z instrumentalisti iz vrst naπega 
zbora. Koncert, poln emocij, je 
nadgradilo πe podeljevanje t.i. 
Gallusovih plaket s strani JSKD 
Kamnik, kjer velja posebej iz-
postaviti posebno jubilejno pri-
znanje za dolgoletno prepevanje 
pri zboru Joæeta Berlec. 

Ne morem mimo dejstva, da 
se imamo za vse te naπe πtevilne 
uspehe, na katere smo zelo po-
nosni, v najveËji meri zahvaliti 
naπi zborovodkinji Ani Smrtnik. 
Ona je tista, ki povezuje zbor, 
nas spodbuja, razume, ko na ka-
kπni vaji nismo v najboljπi pev-
ski formi in zna kot izkuπena 
strokovnjakinja iz nas potegniti 
najboljπe. Zaradi nje so naπe vaje 
sproπËene, zna jih zaËiniti s hu-
morjem, zna pa tudi potegniti 
Ërto in biti stroga, ko je to po-
trebno. Zaradi vseh teh njenih 
lastnosti in 21 let truda z nami 
jo vsi Ëlani zbora izredno ceni-
mo in spoπtujemo.

Naπe pevsko udejstvovanje 
v letu 2011 smo zakljuËili 24. 
decembra, ko smo na povabilo 
ObËine Kamnik in Druπtva De-
mos na Kamniπkem nastopili na 
slovesnosti ob dræavnem prazni-

ku Dneva samostojnosti in enot- 
nosti. 

Z novim zagonom v srcu se 
æe pripravljamo na nove pevske 
dogodivπËine: v februarju bomo 
ponovno stali na odru Doma kul-
ture na Reviji kamniπkih pevskih 
zborov, v maju pa se bomo ude-
leæili teæko priËakovanega tek-
movanja Naπa pesem 2012. Kot 
vse kaæe, nas bo pot v izpolnje-
vanju naπe æelje po vedno novih 
uspehih tudi letos vodila onkraj 
meja naπe domovine. Prejeli so 
namreË povabilo za sodelovanje 
na koncertu maja v Avstriji, vse 
ostalo, kar πe pripravljamo, pa 
naj zaenkrat ostane skrivnost.

SLAVI PODBEL©EK
Foto: KLEMEN BRUMEC

Kulturni obred na predveËer slovenskega 
kulturnega praznika

Slovenci vsako leto 8. februarja praznujemo slovenski kulturni praznik; obletnica smrti naπega najveËjega pesnika Franceta Preπerna je pomemben 
spomenik, ne le zato, ker se ob tem Ëasu podelijo Preπernove nagrade in zaradi dela prostega dne lahko uæivamo v brezdelju, paË pa je to tudi 
trenutek, ko malo bolj zaËnemo razmiπljati o toËkah, ki naπ narod zdruæujejo — predvsem o kulturi in jeziku.

Eden takih, ki bi vam lahko o teh temah izdal neπteto pametnih dejstev, je Andrej Rozman — Roza. Pesnik, pisec, prevajalec, igralec in literarni 
zgodovinar, ki ga pozna staro (predvsem iz oglasov za 3x3 in gledaliπkih odrov) in mlado (po zaslugi njegovih pesmi za mlade) je med drugim leta 
2009 ustanovil svojo ≈versko skupnost« - ZaniËnike. To je skupnost tistih, ki ≈verjamejo, da je v Sloveniji moæna niËta stopnja DDV na vse proiz-
vode, ki πirijo temelj slovenske dræave, slovenski jezik.« Od takrat naprej s svojo skupino pomoËnikov (med njimi so Goran Zavrπnik, Juπ MilËinski 
in Ana Marija MitiÊ) s pravim glasbeno-igranim πovom, ki vsebuje songe in pridige o slovenskem jeziku, zabava obËinstvo in πiri temeljne ideje 
zaniËniπke vere.

Kulturni obred ZaniËniπka maπa se bo v poËastitev slovenskega kulturnega praznika ustavil tudi v Kamniku. V torek, 7. februarja, ga bodo 
ob 20. uri ZaniËniki izvedli v prijetni atmosferi Kluba Kino dom v Domu kulture Kamnik. Vstop na prireditev pa bo - kot se za zdruæevanje ob 
razmisleku o jeziku spodobi - brezplaËen.

Leto 2011 - jubilejno za MePZ Odmev
V letu, ki se je pravkar izteklo, se je MePZ Odmev ponovno okitil z 

novimi odliËji in priznanji, tako na domaËem kot mednarodnem odru. 
Krona lanskoletnega pevskega udejstvovanja pa je bil jubilejni koncert 
ob 30. obletnici ustanovitve danes zelo uspeπnega kamniπkega zbora.

Predstavljamo kratke πportne filme in sodelujemo z vsemi najveËjimi 
festivali πportnih filmov na svetu,« je povedal direktor Zavoda ©port 
in mediji Beno Hvala.

Dobrodoπli v Sloveniji je film o πportu, ki prikazuje izjemno orga-
nizacijo svetovnega prvenstva v gorskih tekih, pri kateri je sodelovalo 
preko 400 prostovoljcev, ki so prireditev vzeli za svojo, prijatelji in 
soustvarjalci gorskega teka, ki so se izkazali za zanesljive, odgovorne, 
predane. 

≈Ponosna sva na tisto srËnost in predanost, ki je znaËilna za naπe skupno 
delo, tako naπe druæine kot πtevilnih prostovoljcev. Zmaga na mednarod-
nem festivalu v Rusiji in visoko priznanje festivala ©port & Mediji je trden 
dokaz, da smo delËek naπe deæele in srËnosti uspeπno podarili tudi svetu,« 
sta po prireditvi izjavila Duπan in Mira Papeæ, organizatorja svetovnega 
prvenstva in financerja odmevnega filma.

©PELA PAPEÆ 

Film Dobrodoπli v Sloveniji prejel mednarodno priznanje

dom, v katerem so upravljalci Doma kulture Kamnik - Kulturno druπtvo 
Priden moæic pripravili prijeten ambient za ogled in izvedbo manjπih 
kulturno-umetniπkih prireditev. Vsekakor upamo, da bo takih, kot je bil 
minuli impro vikend, kmalu πe veË.

JU© MIL»INSKI

Vikend à la Impro v Domu kulture Kamnik
Pretekli konec tedna je v Domu kulture Kamnik minil v znamenju 

gledaliπke improvizacije. V osrednji kamniπki kulturni ustanovi se 
je v soboto, 21. januarja, odvila tekma Impro lige, vseslovenskega 
impro prvenstva, kjer se najboljπi slovenski improvizatorji merijo 
v igri spontanih reakcij in bujne domiπljije... in to brez vnaprej pri-
pravljenega scenarija!

Minuli vikend je bil v Domu kulture Kamnik v znamenju improvizacije. Dve prireditvi 
si je skupno ogledalo 280 ljudi, nastopilo pa je 38 improvizatorjev. Fotografija je s 
sobotne tekme Impro lige, v ospredju ekipa ©IK Jastreb (z leve: Æiga Regina, Ana 
HoËevar, Bor Klemenc Mencin, Matic Kozina in Saπo Weilgoni).
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Zagnanost ustvarjalcev glasil, poveËini prostovoljcev, 
zadovoljstvo in spodbudne besede krajanov, odprto srce 
pokroviteljev ter pogosto tudi zelo potreben posluh in 
podpora izdajateljev oz. svetov krajevnih skupnosti 
so tisti, ki omogoËajo nastajanje kamniπkih krajevnih 
glasil. »eprav je znaËaj naπih ≈krajev« razliËen in je s 
tem poslediËno drugaËna tudi vsebina glasil, imajo tako 
Tunπki glas, Perovski list, DupliËan, MekinjËan, Tuhinjski 
glas, Motniπke novice in drugi krajevni Ëasopisi v obËini 
Kamnik pomembno skupno toËko. Pisci, ustvarjalci in ve-
Ëinoma tudi bralci glasil æivijo in dihajo s svojim krajem. 
Strani piπejo in po glasilu listajo domaËinke in domaËini, 
drugi krajani, starejπe in mlajπe generacije bralcev, insti-
tucije povezane s krajem ... Krajani z izdajanjem glasil 
vnaπajo pomembne kamenËke v mozaike svojih krajev. 

Tako kot je bila veËina po-
membnih oz. zanimivih stvari 
odkritih po nakljuËju, se je tudi 
moje sreËanje z daljnimi sorod-
niki zgodilo povsem sluËajno. »e 
sem povsem odkrit, me do takrat 
zgodovina moje rodbine ni kaj 
dosti zanimala, moje poznavanje 
sorodstva pa je bilo omejeno na 
druæine KomovËevih in Vovkovih, 
od koder prihajata oËe in mati.

VroËe septembrsko popoldne, 
znaËilno za leto 2011. PeπaËim iz 
sluæbe (©CRM) proti domu (na 
Spodnje Perovo). Polna glava 
najstniπkih ≈inovacij« tistega dne 
se umika prostranosti Tomanovih 
njiv ter Polhograjskemu hribovju 
in Krimu daleË onkraj dupliπkih 
streh. Korak, korak, korak za ko-
rakom, mimo starih hruπk, ozar, 
kozolcev ... Od nikoder se na poti, 
omejeni na lokalni promet, pojavi 
avto in ustavi tik pred menoj, ne 
meneË se za moje perovsko po-
sluæbeno sproπËanje. ≈O, Marta, 
zate imam nekaj, æe vse od nede-
lje. Sem prebrala v ObËanu, da je 
dobrodoπla vsaka pobuda glede 
Perovega, in tule imam nekaj v ta 
namen,« reËe, πe malo poklepeta 
in odbrzi delat na naslednjo njivo, 
v naslednji sadovnjak, v naslednji 
vrt.

Kuverta, na njej moje ime, 
v njej fotografije in pismo. Na 
fotografijah Kamniπka Bistrica, 
okruπeni betonski jez, zapornice 
na zaËetku industrijskega kanala, 
goπËava na breæinah Bistrice in 
kanala. Pismo je natipkano na pi-
salni stroj - ganjeno ugotavljam, 
da je v 21. stoletju tipkopis postal 
primerljiv rokopisu; je osebni 
dokument njegovega avtorja in 
v sebi nosi nepriËakovano moË 
nad bralcem. 

Berem sporoËilo, ki mi ga je 
zaupala sestriËna moje mame, 
Ëeprav sva se videli in poklepetali 
le nekajkrat v æivljenju, ter Ëutim 
ponos in odgovornost hkrati. Po-
nos, ker nekemu Ëloveku ni vse-
eno za ljudi, in odgovornost, ker 
je ta Ëlovek prav mene izbral za 
sla svojih misli, za izvrπitelja svojih 
zamisli.

≈Spoπtovana gospa Marta!
Ogla πam se 

na povabilo v 
O b Ë a n u ,  n a j 
damo predloge 
za poæivitev in 
izboljπanje æiv-
ljenjskega utripa 
v KS Perovo in 
Novi trg. Kot ro-
jeni KamniËanki 
in veË desetlet-
n i  p r e b i v a l k i 
t e  s k u p n o s t i 
mi je veliko do 
omenjene po-
bude, saj imamo 
prebivalci  teh 
prenasel jenih 
sosesk slabe po-
goje za kvaliteto æivljenja, πe zlasti 
pa manjka primernih povrπin za 
rekreacijske dejavnosti.

Nista le graπËini, tudi Titanov 
jez je nepogreπljivi sestavni del 
KS Perovo. Po svoji konstrukciji 
sodi v naπo tehniπko dediπËino in 
bi si zasluæil, da si ga ogledujejo 
uËenci, πtudentje in inæenirji ter se 
manj zgledujejo po nuklearkah in 
T6.

Letos ob tej hudi suπi se je do 
kosti razgalil naπ odnos do nara-
ve, okolja in naprave - Titanov jez. 
Skoraj vsak dan hodim Ëez brv in 
gledam zapuπËenost, neurejenost, 
propadanje jezu in zapornic ter 
neurejenost vsega prostora pod 
jezom. Kot kaæe, se na jezu ni na-
redilo niË od poplav leta 1991, ko 
je bilo treba prebiti levo breæino 
in razπiriti jez, kamenje od tega 
posega pa je πe vedno pod jezom 
razmetano, neurejeno, prava sra-
mota. Jez sam je v obupnem sta-

Iz naπih krajevnih glasil

Pisci in bralci æivijo in dihajo s svojim krajem
Iz ≈mestnega« Perovskega lista

Perovsko glasilo je v decembru 2011 izπlo v 1200 iz-
vodih in so ga prejela vsa gospodinjstva v KS Perovo. 
Na 32 straneh glasilo bralcu ponudi sprehod po do-
godkih, ki so zaznamovali prazniËno perovsko leto. 
V oËeh bralcev se zatem prikaæe slika prostora, Ëasa 
in ljudi na Perovem nekoË. Ta se dopolni z utripom 
æivljenja v kraju danes. Bralec se seznani z rastlino 
perovskio in mineralom perovskitom ter stopi skozi 
vrata Glasbene πole Kamnik, PGD Kamnik, MatiËne 
knjiænice Kamnik, vrtca SneguljËice ter πtirih najveËjih 
perovskih tovarn. Glasilo skuπa po besedah glavne in 
odgovorne urednice Katje Trotoπek predstaviti Ëim 
veË od tega, kar ponuja druæbeno in prostorsko pe-

æupnika Tunπke fare, se predstavi KS z delovanjem v 
letu 2011. Osrednji dogodek preteklega leta je bila 
slovesnost nove maπe, ki jo je pel Jure Koæelj. Kako 
so potekali dogodki ob tem prazniku je nanizano 
skozi veË prispevkov. Skrivnostni fosili so ponovno 
≈oæiveli«, saj so z novim odkritjem pritlikavega πila-
stega konjiËka, ponesli v svet ime Tunjice. Ob tem so 
v Zdravilnem gaju odprli muzej morskih konjiËkov in 
fosilov. V glasilu prviË gostuje æupan obËine Kamnik. 
Druπtva opisujejo svoja delovanja, osnovnoπolci pa 
z veseljem predstavijo svoja doæivetja, misli in izkuπ-
nje. V glasilu lahko bralci preberejo πe o πportnih 
in kulturnih dogodkih, doseækih posameznikov, ob-
letnici dr. Janeza ©midovnika, znanega slovenskega 
pravnika, o obisku sorodnikov iz Amerike druæine 
Seduπak. Glasilo opisuje zgodovino tunjiπkih domaËij 
in æivljenje rojakov izven vasi. Prostor je namenjen 
tudi otrokom - kriæanka in pravljica, vedoæeljnim 
astronomskega zanimanja, raziskovanjem in poto-
vanjem po svetu.

Po veË kot sto letih so Sedushaki πe v AmerikiPerovske breæine
Na sreËo se je izkazalo, da se je 

priimek Sedushak v ZDA obdræal 
vse do danaπnjih dni, saj sva takoj 
na facebooku odkrila nekaj oseb s 
tem priimkom in jih kontaktirala. 
Zanimivo je bilo, da so bili nekaj 
malega seznanjeni s tem, da bi 
lahko izvirali iz Slovenije, da pa 
kaj konkretnega o tem niso vede-
li. Prvi pravi kontakt pa se je raz-
vil veË kot leto pozneje (februarja 

omenjena Andreas Sedusak in 
Andrew Sedushak ena in ista ose-
ba, katere ime se je spreminjalo 
oz. se je prilagodilo angleπko go-
voreËemu okolju. 

Na tem mestu se moram zahva-
liti Ivanu Nograπku, odliËnemu 
poznavalcu tunjiπke preteklosti, 
gospodu Slavku Seduπaku in 
njegovi hËeri Mileni ter Vidu Vr-
hovniku in Danici Koæelj. Od njih 
sem dobil ogromno informacij o 
æivljenju in usodi Suπakove rod-
bine skozi zgodovino. Caryl pa je 
prav tako opravila izjemno delo 
in pridobila kar nekaj kopij origi-
nalnih dokumentov, ki potrjujejo, 
da se v krvi njenega moæa Dona in 
njegovega brata Rona pretakajo 
Suπakovi geni in ker ni bilo nobe-
nih dvomov veË, da imamo skup-
ne prednike, se je pri njih kmalu 
zaËela porajati æelja po obisku 
deæele, iz katere izhajajo. 

Donald Sedushak z æeno Caryl 
in Ronald Sedushak z æeno Sue so 
v Slovenijo prileteli 9. junija 2011 
in ostali do 23. junija. Nastanjeni 
so bili v Termah Snovik in od tam 
smo obiskovali kraje, ki so si jih 
æeleli ogledati in pa seveda na ob-
isk k sorodnikom, ki so jih æeleli 

nju in bi nujno 
potreboval pre-
gled strokovnja-
kov in temeljito 
obnovo. Lesene 
z a p o r n i c e  s o 
povsem preraπË-
ene z mahom in 
grmovjem, tako 
da so videti pov-
sem dotrajane. 
Delno je oËiπËen 
samo tisti  del, 
ki spelje vodo v 
kanal. Lahko si 
zamislimo, kaj 
bi se zgodilo, Ëe 
bi ob podobni 
poplavi, kot je 
bi la leta 1991, 
jez popustil. Vsa 
okolica jezu pa 
je tudi sanitarni problem, saj je 
v njej redno opaziti podgane. Ko 
sem fotografirala, sem jih videla 
prav na jezu.

Tudi kanal kaæe odnos lastnika 
do narave, okolja in svoje lastni-
ne. Veliko let je æe minilo, odkar 
je bil kanal zadnjiË oËiπËen mahu 
in grmovja. Od jezu do brvi najbræ 
breæino zasilno Ëistijo lastniki par-
cel ob kanalu, od brvi do centrale 
pa je stanje obupno. Ne vem, kdo 
sluæi z elektriko, ki jo daje Bistrica 
prek tega kanala, jasno pa je, da 
tistega, ki sluæi, razen profita ne 
briga ne jez in ne kanal.

Moj namen ni le kritizirati Bistri-
co, lastnike jezu in hidrocentral ob 
njem. Imam vizijo, kako pribliæati 
obËanom ta del v uæivanje, da se 
bomo Ëutili povezane z reko, jo 
Ëuvali, videli v njej vrednoto, je 
ne pustili demolirati. Naj Bistrica 
postane sinonim za soæitje Ëlove-
ka z naravo. 

Sem uporabnica in obËudoval-
ka tega okolja in vidim, da nas je 
vsak dan veË na teh poteh. Prostor 
kriËi po nadaljnji ureditvi, da bi se 
dal v uæivanje ljudem, da bi tako 
ohranjali stik z naravo in tako po-
magali dvigovati kakovost æivlje-
nja v KS Perovo.

Veliko uspeha pri nadaljnjem 
prizadevanju za kakovost bivanja 
in soæitja med prebivalci Perove-
ga! Angela KaËiËnik«

Pismu gospe Angele lahko do-
dam kaj malo: njene fotografije 
so me spodbudile, da sem v starih 
albumih svojih starπev in sosedov 
poiskala utrip mladih pred tremi 
Ëetrtinami stoletja, 
- ko Bistrica ni bila ujeta v danaπ-

njo strugo-krsto, ki jo ob vsa-
kem veËjem nalivu sili v divja-
nje in uniËevanje; 

- ko je bil Titanov jez πe neokruπen 
in brhek betonski mladeniË; 

- ko je skupina vaπkih zanese-

stra ter raznolika KS Perovo in zgodovinsko bogato 
≈naselje« Perovo. Postreæe tudi s kar nekaj drznimi 
pogledi, idejami in pobudami za nadaljni kulturni, 
πportni, druæabni razvoj kraja. Bralec ob prebiranju 
slednjega nehote dobi obËutek, da bi PerovËani (ali 
Perovljani) æeleli nazaj (v vas) ali pa naprej v vas. 
Morda prav v (æive in bogate) Tunjice? 

Iz ≈vaπkega« Tunπkega glasa
Tunjiπko glasilo, ki je nov polet dobilo z glavno in 

odgovorno urednico Mileno Klanπek, je izπlo na kar 
76 straneh. Æe sama naslovnica vabi, da z zanima-
njem seæemo po glasilu in radovedno zaËnemo listati 
po njeni vsebini. Po pozdravu odgovorne urednice in 

Ko me je v decembru 2008 moj 
prijatelj in takrat tudi πe sodelavec 
Vojko Bitenc, ki je raziskoval svojo 
rodbino vpraπal, Ëe je kdaj kdo od 
mojih prednikov πel v Ameriko, 
sem mu odgovoril, da ne vem in 
da mi tega ni nihËe nikoli omenil. 
Bila sva si enotna, da je priimek 
Seduπak redek in da bi ga bilo do-
kaj enostavno slediti, saj danaπnja 
tehnologija omogoËa dostop in 
vpogled v razliËne arhive in baze 
z vsemi mogoËimi podatki.

Ker je bila v obdobju najveËjega 
priseljevanja v severno Ameriko 
(med letoma 1892 in 1924) glavna 
vstopna postaja za emigrante iz 
Evrope na Ellis Islandu v dræavi 
New York, sva sreËo poizkusila 
na njihovi spletni strani (www.el-
lisisland.org). V njihov iskalnik sva 
vnesla priimek Sedusak in na moje 
veliko preseneËenje se je prikazal 
seznam z nekaj osebami s tem pri-
imkom, ki so med letoma 1903 in 
1909 bili popisani ob prihodu v 
Ameriko. Poleg imen pa je bil mo-
æen tudi vpogled v originalen la-
dijski manifest (Ship Manifest), kot 
se je imenoval popisni obrazec, na 
katerem so bili napisani osnovni 
podatki o emigrantu, na vpogled 
pa je tudi slika ladje, s katero je le-
ta priplul v Port of New York.

Ko sva na enem od teh popisnih 
listov pri imenu Andreas Sedusak 
odkrila, da je njegovi materi ime 
Ursula Sedusak in da prihaja iz Tu-
njic, sem bil prepriËan, da gre za 
daljno sorodstvo. Potrebno je bilo 
samo πe ugotoviti, kaj se je potem 
zgodilo s temi ljudmi in Ëe so za 
njimi ostali πe æiveËi potomci. 

2010), ko sem po elektronski poπti 
dobil sporoËilo od Caryl Sedus-
hak. Njen moæ Donald in njegov 
brat Ronald naj bi se spominjala, 
da je njun oËe John Sedushak 
omenjal Slovenijo kot domovino 

Na sliki od leve proti desni so: Andrej, æena Marija, sin John (Donaldov 
in Ronaldov oËe) in sin Joseph. Fotografija je bila posneta leta 1942.

Na obisku pri Suπakovih. Spredaj sta Slavko in Ljudmila, v sredini so 
Milena, Caryl in Sue, zadaj pa Donald in Ronald.

Z menoj in mojo druæino so preæiveli veliko lepih in nepozabnih tre-
nutkov.

svojega oËeta Andrewa. OËitno je 
bilo, da so potrebovali Ëas, da so 
se pogovorili med seboj, raziskali 
svoje korenine ter se opogumili in 
mi pisali. Jasno je bilo, da smo v 
daljnem sorodstvu, ni pa bilo no-
benih konkretnih dokazov o tem, 
zato sva s Caryl naslednjega pol 
leta intenzivno delala na razisko-
vanju in pridobivanju podatkov 
ona v ZDA, jaz v Sloveniji. Ugo-
tovila sva, da so Andrej Seduπak, 
ki je daljnega leta 1903 z æeljo po 
boljπem æivljenju iz rodnih Tunjic 
priπel v Ameriko in pa æe prej 

spoznati. Nepozabno bo ostalo 
sreËanje z gospodom Slavkom, 
ki nas je kljub πibkemu zdravju, 
vendar πe vedno z izrednim spo-
minom, vidno ganjen v krogu 
svoje æene in hËere Milene sprejel 
na svojem domu. Pogled na Suπa-
kovo domaËijo, v kateri je bil An-
drej rojen in po katerih griËih in 
dolinah se je podil kot otrok, se je 
za vedno globoko vtisnil v njihova 
srca. PreseneËeni so bili tudi nad 
gostoljubnostjo, ki so jo doæiveli 
pri Holcarjevih in Oborhovih, pri 
KomovËevi mami in pri mojih 
starπih. Ogledali smo si tudi glav-
ne slovenske in lokalne turistiËne 
znamenitosti. Bili smo na Bledu, v 
Postojnski jami, Piranu, Ljubljani, 
na Veliki planini, bili so v tunjiπki 
cerkvi, peljal pa sem jih tudi na 
ogled Budnarjeve domaËije, da 
so videli, kako so ljudje æiveli v 
Ëasu, v katerem je æivel Donov in 
Ronov ded, samostojno pa so πli 
πe na ogled Benetk ter Dunaja in 
Gradca. Dva tedna sta bila prema-
lo, da bi lahko videli vse lepote, 
ki jih Slovenija ponuja in da bi se 
sreËali z vsemi sorodniki. Hvaleæni 
so vsem, ki ste jih tako lepo spre-
jeli in ste z njimi πe naprej ostali 
v kontaktu in obljubljajo, da se 
ponovno vrnejo. Za vso pomoË 
in gostoljubje iskrena hvala tudi 
z moje strani.

Matjaæ Seduπak, Zg. Tuhinj

Æe sliπim: ja, treba bi bilo, treba 
bi bilo ... Ne!

Takoj naj se pristopi k ËiπËenju 
bregov pod jezom, naj se uredi 
razmetano skalovje pod jezom, 
ki naj se uporabi ali pa odstrani, 
tako da bo tok Bistrice varen, naj 
se uredi in utrdi dno reke do mo-
stu, uredi naj se dostop do reke, 
zlasti z levega brega.

Z manjπimi stroπki bi æe prihod-
nje leto lahko uæivali v vodnem 
parku, ki bi se raztezal od jeza 
do mostu. Iznajdljivi bi lahko po-
stavili mlinËke, sredi reke peπËen 
otoËek, kako leseno brv, klopi ob 
vodi.

Æe prihodnje leto bi lahko uæi-
vali ob Perovski poletni noËi pod 
jezom. Lahko bi spuπËali ladjice s 
sveËkami, zakurili majhen ogenj, 
zapeli, zaigrali in se nasploh hla-
dili ob vodi, πe zlasti, ker kaæe, da 
nas v bodoËe πe Ëakajo taka vroËa 
poletja, kot je bilo letoπnje.

Igranje odbojke v JaneæiËevem parku ob Bistrici.

njakov lahko smiselno uredila 
breæine, ne da bi jih prijavil kak 
≈budni naravovarstveni sosed« 
in ne da bi za to potrebovali 
skladovnico odloËb; 

- ko se ni vsevprek trepetalo pred 
vsako vejo, vodo in breæino ter 
se je vedelo, da se vsak Ëlovek 
z vodo poigrava na lastno od-
govornost ter ko se je skladno s 
tem naËelom nad jezom prepe-
ljaval ËolniË z brhko mladenko 
in krepkim mladcem, v Bistrici 
pa so si privoπËili poletno osve-
æitev kosci in æanjice, 

- ko so se na jeæi nad Bistrico od-
vijali vroËi odbojkarski turnirji ...
Vaπke zanesenjake imamo. Dela 

je dovolj. Zamisli imamo. Nekaj 
birokratske spretnosti tudi æe pre-
moremo. Prebivalci zemljiπË ob 
Bistrici in kanalu, stopimo skupaj 
in obudimo svet Ërno belih foto-
grafij v barve 21. stoletja!

Marta Zabret

Pri perovskem jezu - skakanje v Bistrico s Titanovih zapornic.
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Æe osmo leto zapored je bil 
drugi januar pravi praznik po-
hodnikov. Peter UrπiË iz gostil-
ne Pri planinskem orlu, ki nas 
ob vikendih tudi gostoljubno 
priËaka v okrepËevalnici na 
vrhu Sv. Primoæa, je pripravil 
tradicionalno sreËanje s pode-
litvijo pokalov in medalj naj-
bolj vztrajnim pohodnikom. 
Med njimi so πe posebni ≈zma-
govalci« πtirje pohodniki in πtiri 
pohodnice, ki so se v letu 2011 
k Sv. Primoæu povzpeli prav 

sleherni dan, torej 365-krat: 
Vinko Plevel s Kriæa (poleg 365 
vzponov je dodal πe 8 vzponov 
na rekreativni prireditvi 24 ur 
Sv. Primoæa, kar pomeni, da je 
v letu 2011 osvojil vrh kar 373-
krat), Andrej Leban iz Stahovi-
ce, Ludvik Us iz Mekinj, Rudi 
Zore iz Kamnika, Marta Mrgo-
le iz Zagorice, Zalka Koritnik 
iz Zduπe, Marija KoviË iz Most 
pri Komendi, Anica Leban iz 
Stahovice. ≈Vsakodnevni« po-
hodniki so poleg zlatih medalj 
prejeli tudi lepe pokale. 

Sv. Primoæ je daleË najbolj priljubljena in obiskana 
pohodniπka pot v kamniπki obËini, saj je lepo speljana, 
primerna tako za sprehod kot rekreacijo, cilj lahko dose-
æemo tako po makadamski poti, speljani naokrog, kot po 
gozdnih poteh, vse poti pa vodijo po naravi, z vrha pa se 
nam odpira Ëudovit pogled v dolino in po bliænjih vrhovih. 
Pohodnikov je iz dneva v dan veË in sreËamo jih lahko ob 
vsakem vremenu in vsaki uri dneva ali noËi. Kot pravijo 
najbolj vztrajni, med katerimi je kar nekaj takπnih, ki se 
odpravijo k Sv. Primoæu prav vsak dan v letu, za vzpon 
≈na Primoæa« ni slabega vremena in ni neprimerne ure. 
Zato ni niË nenavadnega, da pohodnike sreËujemo tudi v 
veËernih in noËnih urah ....

PRAZNIK POHODNIKOV PRI SV. PRIMOÆU

Zlatih medalj za nad 300 po-
hodov so se razveselili πe: Mira 
Gradiπek iz Stranj ∑ 356, Slav-
ka Vodlan iz Podgorja ∑ 321, 
Mira Strmole iz Podstudenca 
∑ 320, Anica ©tupar iz Kamni-
ka ∑ 314, Joæi Rozman in hËi 
Stanka iz »rne ∑ 309;

med moπkimi pa Dare Hribar 
iz Soteske ∑ 354, Franc Griljc 
iz GodiËa in Vojko Hacler iz 
Kamnika - 352, Janez Rus iz 
Stranj ∑ 351, Franc Kosirnik iz 
Stolnika ∑ 342, Andrej Albreht 
Abe iz Kamnika ∑ 335, Enis 
SmajloviË iz »rne ∑ 333, Franc 
Erjavπek ∑ Roπ iz Stahovice ∑ 
330, Metod Vodlan iz Podgorja 
∑ 324, Vinko Æibert iz Kamni-
ka ∑ 320, Janko Æibert iz Pod-
gorja ∑ 312. 

KamniËan Andrej Albreht 
je imel zadnje leto kar precej 
dela, ko je zbiral les in rezljal 
palice za najbolj vztrajne po-
hodnike, ki so vrh Sv. Primoæa 
osvojili veË kot 300-krat, letos 
je izdelal kar 26 lepih lese-
nih palic, z njima je razveselil 
tudi najstarejπa pohodnika s 
Ëastitljivo letnico rojstva 1926 
Ivana Urha iz »rne in Danila 
Belπaka iz Kamnika, ki sta πe 
vedno pridna in Ëila pohod-
nika.

Srebrne medalje za 200 ali 
veË pohodov so prejeli: Mari-
ja MoËnik iz Stahovice ∑ 294, 
Joæi Hlastec iz »rne ∑ 235, 
Helena Bogataj iz Mekinj ∑ 
225, Mihaela Us iz Mekinj ∑ 
222, Joæi Tonin iz Mekinj 210, 
Marinka Æibert iz Podgorja ∑ 
207, Minka Kramar iz Kam-
nika, Francka Perne iz Stranj 
in Darinka UrπiË iz Mekinj ∑ 
205, Tina ©krjanec iz VolËjega 
Potoka ∑ 204, Olga Straæar iz 
Noæic ∑ 200;

med moπkimi Marjan Str-
mole iz Podstudenca ∑ 250, 
Tone Gradiπek iz Stranj ∑ 242, 
Mirko Zajc iz Podgorja - 233, 
Bojan Kramar iz Kamnika in 
Janez Tonin iz Mekinj ∑ 225, 
Brane PotoËnik iz Stahovice ∑ 
223, Joæe ©krabar iz Æupanjih 
njiv ∑ 216, Darko ©kofic iz 
©marce ∑ 212, Ivan Homerπak 
iz Domæal ∑ 206, Ciril Lom-
bergar s Perovega ∑ 206, Alek-

sander Podgorπek ∑ Ta zaspan 
iz Vrhpolj ∑ 205, Boæo PiliË iz 
»rne ∑ 202, Marjan Grojzdek 
z Duplice ∑ 201. 

Bronaste medalje za veË kot 
100 pohodov so si prisluæili: 
Anka Hribar z Vrhpolj ∑ 168, 
Milena Kepic iz Most ∑ 143, 
Marta Zajc iz Preserij ∑ 133, 
Martina Vodlan Hlastec iz 
Podgorja ∑ 130, Nataπa VrtaËiË 
iz Mekinj ∑ 125, Mihela JegliË 
z Duplice ∑ 122, Anja Jerin in 
kuæa BuËka ∑ 121, Nives Burja 
iz Mekinj in Alenka Gradiπek 
iz Stranj ∑ 120, Nina Boncelj 
iz Kamnika ∑ 116, Anka Novak 
iz Kamnika ∑ 110, Milka Le-
kan iz Domæal ∑ 107, Veroni-
ka Pezdirc ∑ 105, Mojca Golob 
iz Vrhpolj in Marinka VlajniË 
iz Stranj ∑ 104, Nuπa Fujan iz 
Kamnika in Tjaπa Grkman iz 
GodiËa ∑ 102, Andreja Novak 
iz Ljubljane in Irena Burgar iz 
Nevelj ∑ 101, po 100 vzponov 
pa so dosegle Metka Grmek 
iz Mekinj, Helena Golob Mazi 
iz Preserij, Marija Mesner iz 
Homca, Ivanka Homerπak iz 
Domæal;

med moπkimi Mirko Kern 
iz Komende ∑ 195, Mitja Ogri-
nec iz Podgorja - 186, Simon 
Kuster iz Mengπa ∑ 145, Boris 
Jeπe iz Kamnika ∑ 143, Ivan 
Urh iz »rne in Rajmund Ke-
pic iz Most ∑ 142, Irfan BegiÊ 
iz »rne ∑ 132, Rok Koæelj ∑ 
131, Martin Vodlan iz Podgorja 
in Vido Klemen iz Kamnika ∑ 
130, Marjan Novak ∑ ©katla iz 
Kamnika in Ljubo Kregar iz 
Stranj ∑ 129, Janez Novak iz 
Kamnika ∑ 128, Silvo BalantiË 
iz Kamnika Duπan ©inkovec iz 
Kamnika ∑ 124, Andrej JegliË 
z Duplice ∑ 122, Marko Mrπe 
iz »rnuË ∑ 119, Roman Rak z 
Vrhpolj in Andrej Horvat iz 
Kamnika ∑ 116, Ivo Leskovπek 
iz Domæal ∑ 116, Rajko Rems 
iz Kamnika in Igor Tonin iz 
Mekinj ∑ 115, Gregor Lebe iz 
Kamnika ∑ 114, Marko Costa 
iz Kamnika in Franc Letnar 
iz Mekinj ∑ 112, Danilo Belπak 
iz Kamnika, Lojze Peterlin iz 
Preserij in Marko Horvat iz 
Ljubljane - 111, Franc Zajc iz 
Preserij ∑ 110, Jaka Rutar iz 
Stahovice ∑ 109, Brane Hribar 
iz Kamnika in Dejan ©kofic iz 
Jarπ pri Domæalah ∑ 108, Joæe 
JaneæiË iz »rne in Franc Lekan 
iz Domæal - 107, Tone Hribar 
z Vrhpolj in Igor Zobavnik iz 
©marce ∑ 104, Duπan ©trajhar 
∑ 101, ≈magiËnih« 100 vzponov 
pa sta opravila Milan Kohek 
iz Domæal in Justin Klemen 
Slanovec iz Mekinj. Bronasto 
medaljo je Peter UrπiË podelil 
tudi Iztoku JaksetiËu iz Go-
diËa, ki je vrh Sv. Primoæa v 
letu 2011 kar 70-krat osvojil s 
kolesom.

Medalje in pokali tudi 
za 24 ur Sv. Primoæa

Na januarskem sreËanju so 
medalje in pokale prejeli tudi 
najboljπi na majski vzdræljivost-
ni preizkuπnji 24 ur Sv. Primo-
æa, o kateri smo v Kamniπkem 
obËanu obπirneje pisali v maju. 
Ponovimo le imena najboljπih, 
ki so tokrat prejeli medalje, 
zmagovalec pa πe pokal. 

Nov rekord je postavil David 
Kadunc iz Ljubljane (letnik 
1982), ki je bil z neverjetnimi 
24 vzponi in prehojenimi 192 
kilometri ter premaganimi 
10.000 metri viπinske razlike 
absolutni junak te vzdrælji-
vostne preizkuπnje. V moπki 
kategoriji so bili odliËni tudi 
Igor Alpner iz GodiËa (1968) ∑ 
23 vzponov, z 20 vzponi pa Pet-
er Macuh iz Ljubljane (1961), 
Tomaæ Cukjati iz Kamnika 
(1974) in Jure Grmπek s Kriæa 
(1981), zmagovalec predzadnje 
preizkuπnje. 

Pri æenskah je zmagala Polona 
Mlakar iz Podutika pri Ljubljani 
(1985) s 16 vzponi, druga je bila 
Helena Bogataj iz Mekinj (1967) 
s 15 vzponi in tretja Jana PavliË 
iz BuËa (1954) s 13 vzponi.

Pokal sta prejela πe najmlajπi 
udeleæenec 10-letni Luka UraniË 
iz GodiËa in 73-letni Ludvik Us 

Vodlanove, bolj poznani kot Viharniki, saj Martin igra harmoniko v priljubljenem ansamblu Viharnik, 
je organizator Peter UrπiË razveselil s pokalom za najbolj pohodniπko druæino. Med pohodniki so poleg 
Martina tudi mama Slavka, oËe Metod, æena Martina in hËi Katja. 

kot najstarejπi udeleæenec te 
znamenite vzdræljivostne pre-
izkuπnje, oba sta zabeleæila po 
osem vzponov.

Kljub mrazu je bilo sreËanje 
pri znameniti cerkvi sv. Primo-
æa in Felicijana prijazno doma-
Ëe, pogrel je Ëaj, æelodËke pa 
poteπile diπeËe peËene hrenov-
ke, s katerimi je pogostil Peter 

UrπiË, ki se je zahvalil pohod-
nikom in vsem, ki so priskoËili 
na pomoË pri organizaciji pri-
jetnega dogodka. Se ponovno 
sreËamo na drugi januarski dan 
novega leta, πe prej pa zagoto-
vo na katerem izmed pohodov 
k Sv. Primoæu!

Besedilo: SA©A MEJA»
Fotografije: Duπan ©trajhar

Z leve: Peter UrπiË, organizator in nepogreπljiv oskrbnik okrepËeval-
nice na vrhu Sv. Primoæa, najstarejπi in Ëastni pohodnik Ivan Urh 
iz »rne ter najboljπi vzdræljivostne preizkuπnje 24 ur Sv. Primoæa. 
Igor Alpner iz GodiËa, zmagovalec David Kadunc iz Ljubljane (od 
odliËni organizaciji in dobrem vzduπju je æe potrdil letoπnjo udeleæbo) 
in Peter Macuh iz Ljubljane. Med najboljπimi sta bila πe Tomaæ 
Cukjati iz Kamnika in Jure Grmπek s Kriæa, ki pa sta tokratno po-
delitev zamudila.

Vinko Plevel s Kriæa se lahko po-
hvali, da je v letu 2011 kar 373-
krat dosegel vrh Sv. Primoæa, po-
leg vzponov prav sleherni dan v 
letu se je udeleæil tudi 24 ur Sv. 
Primoæa in v 24 urah πe 8-krat 
osvojil vrh. 

Najmlajπi udeleæenec vzdrælji-
vostne preizkuπnje 24 ur Sv. 
Primoæa 10-letni UraniË Luka 
iz GodiËa, ki mu je 8x uspelo 
osvojiti vrh Primoæa, se je raz-
veselil pokala. 

Najstarejπa pohodnika k Sv. Pri-
moæu se ponaπata s Ëastitljivo 
letnico rojstva 1926, to sta Ivan 
Urh iz »rne in znani kamniπki 
≈miner«, zasluæen tudi za podrt-
je Utokovega dimnika, Danilo 
Belπak iz Kamnika (na fotogra-
fiji), ki je poleg pokala prejel πe 
medaljo za kar 111 vzponov v 
letu 2011. 

Na kamniπkem drsaliπËu 
osem tisoË drsalcev

Priljubljeno drsaliπËe v srediπËu mesta je minulo nedeljo, 22. janu-
arja, zaprlo svoja vrata. Na razoËaranje mnogih otrok, ki so na ledeni 
ploskvi prijetno preæivljali prosti Ëas. 

Direktorica Zavoda za turizem in πport dr. Andreja Eræen se je za-
hvalila za obisk vsem, ki so popestrili letoπnje dogajanje na drsaliπËu. 
V letoπnji sezoni naj bi na podlagi ocen v osmih tednih, kolikor je bilo 
drsaliπËe odprto, naπteli okrog 8.000 drsalcev.

DrsaliπËe in dogajanje ob njem je popestrilo prazniËno decembrsko 
vzduπje, teËaji drsanja, v januarskih dopoldnevih pa so drsaliπËe veË-
krat obiskali tudi kamniπki vrtci in πole. Kot je povedala podæupanja 
mag. Julijana Bizjak Mlakar, se bodo na obËini Kamnik potrudili za-
gotoviti potrebna finanËna sredstva, da bomo lahko ponovno drsali 
konec letoπnjega leta. 

Ker drsaliπËe zapira vrata, je spomnila in povabila, da v zimskem 
Ëasu obiπËemo πe katero od kamniπkih znamenitosti: Veliko planino, 
Kamniπko Bistrico, Terme Snovik in ostale turistiËne destinacije ob-
Ëine Kamnik, tudi pred kratkim v Tunjicah odprt muzej najstarejπih 
fosilov morskih konjiËkov na svetu. Od drsaliπËa smo se poslovili s 
kamniπkimi maæoretkami. 

SA©A MEJA»
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Kolumbija leæi na severo-zahodu Juæne Amerike, meje si deli z Venezu-
elo, Brazilijo, Perujem, Ekvadorjem in Panamo, na severu jo obdaja Ka-
ribsko morje, na zahodu pa je objeta v nedrje Tihega oceana. Po povrπini 
je 25. najveËja dræava na svetu in ima pribliæno 46 milijonov prebivalcev. 
Dræava ravno letos praznuje svojo 200. obletnico samostojnosti, saj je bila 
do leta 1811 pod oblastjo ©panije. Na prelomu stoletja med 1899 in 1902 
je preæivela 1000-dnevno vojno, kjer se je ozemlje Paname odcepilo od 
Kolumbije, s tem pa je dobila danaπnjo podobo. 

Januarski obisk Kolumbije

Utrip mesta narekujejo 
gost promet, uliËni 
prodajalci, postopaËi in 
tudi morski praπiËki

Januarski obisk te juænoa-
meriπke dræave se je zaËel po 

pristanku v glavnem mestu Bo-
gota, ki predstavlja eno najviπje 
leæeËih prestolnic na svetu. Leæi 
namreË na nadmorski viπini kar 
2640 metrov, kar je pribliæno 

Adrenalinska voænja  
do Manizalesa

Iz Bogote smo se z adrenalin-
sko voænjo avtobusa premaknili 
v mesto Manizales, ki prav tako 
leæi nad nadmorski viπini veË 
kot 2000 metrov. Ceste so zara-
di zelo goratega predela speljane 
zelo ovinkasto, kar pomeni, da 
ob vsej naglici, ki jo prinaπa so-
dobni naËin æivljenja, pri voænji 
velja zakon moËnejπega. Avtobus 
prehiteva cisterne, laæji tovornja-
ki prehitevajo avtobus in cister-
ne, avtomobili pa prehitevajo 

laæje tovornja-
ke, avtobuse in 
cisterne, tudi 
tiste s polno 
naloæenim to-
vorom eksplo-
zivnih sredstev. 

Pridelava  
in predelava 
kave je 
prava 
umetnost

M r m r a j o Ë 
nekaj uvodnih 
vrstic molitev 
smo ad rena -
linsko voænjo 
b r e z  v e Ë j i h 
pretresov pre-
æiveli, kar nam 
je v naslednjih 
dneh omogoËi-
lo obisk plan-

taæe kave. ObmoËje Manizalesa 
je zaradi svoje lege in ugodne 
klime namreË znano po πtevil-
nih plantaæah kave, ki velja za 
eno najpogostejπih napitkov. Te-
orij o izvoru imena je veË: ena 
pravi, da ime izvira iz arabske 
beseda qahwa, ki naj bi prvotno 
pomenila vino. Zaradi prepovedi 
alkohola v arabskem svetu naj bi 
pripadniki reda Sufi besedo eno-
stavno prenesli tudi na kavo in 
jo kasneje povsem identiËno ob-
dræali. Druga teorija pa besedo 
kava povezuje z imenom pro-
vince Kaffa v Etiopiji, od koder 
naj bi rastlina tudi izvirala. 

Doæiveli smo pouËno in za-
nimivo predstavitev, kjer so 
nam pokazali postopek gojenja, 
obiranja in predelave te zelo 
razπirjene rastline. Rastlina je 
zanimiva in obËutljiva, zato je 
konËni okus kave odvisen od 
mnogih dejavnikov, kot so npr. 
klimatske razmere, podlage, na 
kateri raste, naËina obiranja, ob-
delave, skladiπËenja in tudi trans-
porta. Pri obdelavi je glavni po-

stopek praæenje, kjer sta glavna 
dejavnika dolæina in temperatura 
praæenja, ki iz zrna kave izvabi 
razliËne arome. Teh je skorajda 
neskonËna vrsta, med njimi naj-
demo aromo po jabolku, gumi, 
zemlji, usnju, Ëokoladi, karameli, 
vanilji, sveæem maslu, krompirju, 
kumarah, limoni, medu in meni 
najbolj fascinantni kuhani gove-
dini. Za vsako od arom veljajo 
doloËeni pogoji, ob katerih jo 
zrna sprostijo iz sebe. Na pri-
mer pri aromi krompirja velja, 
da je v kavi sicer zelo pogosta, 
vendar ne dominantna. »e pa je 
dominantna, je to znak, da zrna 
niso bila dovolj pazljivo oz. na-
tanËno prebrana. Normalna doza 
te arome kave ne kvari, temveË 
ji da znaËilen karakter. 

Pri trgovcih s kavo so zaæeleni 
t.i. mehki, æametni in vinski oku-
si, nezaæeleni pa divji, travnat in 
blatni okus. Vse to je torej od-
visno od praæenja, kar pomeni, 
da je treba biti s postopkom do 
potankosti seznanjen, saj lahko 
s kombinacijo temperature in 

Tam, kjer se Nevljica v Bistrico izteka, 
pot po Mekinjah poteka.
Na jasi upokojenski dom domuje,
vesela se pesem iz njega naj Ëuje.

Kljub pozni jeseni prisrËno zapoj,
za tabo je delo, bolezen in znoj.
Na hribËku mogoËna te cerkev pozdravlja, 
Samostan stoletja se k njej æe prislanja.

Zadaj pod gozdom veæica Ëaka,
nikoli ne ve se, kdo prikoraka.
Sto let kulturni dom æe obstaja,
vabi na druæenja, brez konca in kraja.

Prijazne domove krasijo nam roæe,
da niso æe prazni, hvala ti Boæe.
»ez cesto pa travniki, polja in gozdiË zelen, 
pri srcu zares Mekinje ste men‘.

Prav lepa je mekinjska fara!

dolæine praæenja pridemo do ne-
zaæelene arome, kar celotnemu 
pridelku krepko zniæa vrednost. 

Nepomemben ni niti posto-
pek suπenja zrn, ki lahko poteka 
na moker ali suh naËin. Mokro 
suπenje se sliπi 
nekoliko para-
doksalno, gre pa 
pravzaprav za 
predpostopek, 
pri katerem se 
oluπËena zrna v 
posebnih zbiral-
nikih namoËijo v 
mrzlo vodo, pri 
Ëemer se priËne 
rahla fermentaci-
ja, ki traja pri-
bliæno 24 ur. Ta 
fermentacija zelo 
vpliva na aromo 
in okus kave, saj 
ta postane manj 
grenak. Po tem 
predpostopku se 
zrna postavi na sonce, kjer se 
zaËne suπenje v pravem pome-
nu besede. Pri suhem postopku 

pa se plodov 
kave prej ne 
l u p i ,  ampak 
se j ih vkl ju -
Ëno z rdeËim 
ovojem poloæi 
na terase, kjer 
izpostavl jeni 
soncu zaËnejo 
izgubljati svojo 
vlago. Po nekaj 
dneh osuπeni 
ovoj samostoj-
no odstopi od 
zrn, ki so nato 
pripravljena na 
sortiranje. Pri 
tem postopku 
tudi najboljπi 
malo pogolju-

fajo, saj se tovrstno suπenje po-
gosto pospeπi v suπilnicah.

Na plantaæi obiËajno poteka le 
obiranje in suπenje, nato zrna v 
70-kilogramskih pletenih æakljih 
odpeljejo v praæilnice, kjer se jim 
doda prvinski okus. 

Po podatkih iz leta 2007 je 
Kolumbija tretja najveËja pride-
lovalka kave, prva je Brazilijia 
drugi pa nekoliko presenetljivo 
Vietnam. 

Vulkan Nevado del Ruiz je 
del gorske verige Andov

Druga zanimivost v mestu je 
bil obisk mirujoËega vulkana Ne-
vado del Ruiz, ki je v okviru na-
cionalnega parka Los Nevados in 
je del gorske verige Andov. Gre 

za 5321 metrov visok vulkan, ki 
je bil dejaven od zgodnjega ple-
istocena pribliæno dva milijona 
let, oblika sedanjega vulkanskega 
stoæca pa se je izoblikovala pred 
pribliæno 150.000 leti. V svoji 

aktivni dobi je imel tri periode 
obπirnih izbruhov, ki so s svojim 
piroklastiËnim materialom obli-
kovali zanimivo in pestro okoli-
πko pokrajino. »eprav je vulkan 
uradno v mirujoËem stanju, je πe 
nedolgo tega, novembra 1985, pri-
πlo do manjπe erupcije, ki pa je 
povzroËila kar 23.000 Ëloveπkih 
ærtev. Izbruh je prebivalce ujel 
popolnoma nepripravljene, Ëeprav 
so kasnejπe preiskave pokazale, da 
so strokovnjaki o moænostih za 
ponovni izbruh oblasti opozorili, 
saj so pred tem zaznali poveËano 
aktivnost. Oblasti so informacijo 
zadræale zase, zato za te ærtve 
med prebivalci velja trditev, da 
jih ni ubila naravna katastrofa, 
temveË nespametna oblast. Iz-
bruh vroËih plinov je stalil sneg 
na vulkanu in 35 milijonov ton 
izbruhanega materiala pomeπal s 
usraljenim snegom oziroma vodo. 
Rezultat tega je bil blatni tok, 
ki je s hitrostjo 60 km/h zdrvel 
v dolino in πe sproti pobiral in 
grabil ves material na poti ter ga 
odnesel v mestece Armero. Za 
podobno goπËo je πlo pri nas na 
Logu pod Mangartom, ki je tudi 
terjala nekaj smrtnih ærtev. 

Danes obmoËje vulkana po-
leg Ëudovite pokrajine ponuja 
habitat pestremu æivalskemu in 
rastlinskemu svetu, saj nudi za-
vetje preko 1200 vrstam najraz-
liËnejπih rastlin in æivali. Je tudi 
zaπËiteno obmoËje, kar pomeni, 
da od tam ni dovoljeno odnesti 
niti kamna. 

(se nadaljuje)
JURIJ BIZJAK

Pod okriljem mogoËnih gora, 
sreËno, veselo, nam bije pesem srca.
Tukaj na zunaj smo trdi ljudje, 
a pod lupino toplo nam bije srce.

Tam, kjer pa »rna Bistrici roko poda, 
tamkaj mekinjska se fara konËa.

krajanka Iπka

V zahvalo prizadevnim Ëlanom krajevne 
skupnosti in predsedniku Mateju Slaparju

tako visoko kot naπa Kredarica. 
Æe naslednji dan smo se niË kaj 
turistiËno pomeπali med razprπ-
enih 9 milijonov prebivalcev in 
na glavnem trgu, kjer je novo-
letna jelka ravno izgubljala svojo 
prazniËno podobo, zaËutili utrip 

mesta. Tega narekuje gost in za 
naπe razmere ne ravno urejen 
promet, uliËni prodajalci s hre-
πËeËimi zvoËniki in v njih vpi-
jajoËimi neskonËnimi mantrami, 
postopaËi in brezdomci, ki v 
noËnem Ëasu iz obcestnih vreËk 
izbrskajo πe ‘dobrote’ za dobro 
jutro, ter priloænostni umetniki, 
kamor pogojno reËeno spadajo 
tudi lastniki morskih praπiËkov. 
Njihovi ljubljenËki se ob dovo-
ljenju iz svoje izhodiπËne toËke 
nestrpno zapodijo proti nekaj 
metrov oddaljenim posodicam, 
pod katerimi brækone le priËaku-
jejo kakπno dobroto, vendar jih 
tam za nagrado ne Ëaka prav niË. 
Nevedna æivalca vseeno zavije v 
eno izmed posodic, vpraπanje v 
katero pa je zanimivo tudi za 
gledalce, ki lahko ob pravi stavi 
zasluæijo beliË ali dva. 

Prometni truπË se nekoliko 
umiri ob nedeljah, ko oblasti 
zaprejo preko 120 km cest, ki 
se tako sprostijo za okolju in 
peπcem bolj prijazne rolerje, rol-
karje in kolesarje. 

Prestolnica Kolumbije Bogota leæi na nadmorski viπini naπe Kredarice in πteje kar devet milijonov pre-
bivalcev.

Pridelava in predelava kave je Ëi-
sta znanost, saj se morajo plodovi 
najprej pravilno obrati, posuπiti, 
prebrati, spraæiti in transporti-
rati.

Postopek praæenja predstavlja najbolj pomemben 
Ëlen v predelavi kave ∑ ali ste vedeli, da se iz kave 
lahko pridobi neπteto razliËnih arom, med njimi tudi 
aromo po kuhani govedini?

ObmoËje okrog vulkana nudi ugodne pogoje tudi 
nekoliko bolj nenavadnim rastlinam. 

Vulkanske kamnine razliËnih oblik tvorijo pestro in razgibano pokra-
jino. Gre za piroklastiËne kamnine, ki vsebujejo velik odstotek poroz-
nosti, kar pomeni, da so zelo lahke. 

Na viπini 4900 metrov, do koder je bilo v Ëasu naπega obiska dovoljeno iti, se je vreme 
spreminjalo iz minute v minuto. Vzrok, da nismo smeli iti prav do vrha, je bila rumena 
stopnja nevarnosti za izbruh vulkana. 
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Dijaki 3. c ©olskega centra Ru-
dolfa Maistra smo letos sodelovali 
v mednarodni izmenjavi z dijaki 
πvedske gimnazije Ava v pred-
mestju Stockholma. Izmenjava se 
je priËela septembra, Ëast prvih go-
stiteljev je doletela nas. ©vedskim 
gostom smo v petih dneh bivanja 
v Sloveniji pokazali kar nekaj geo-
grafskih in kulturnih biserov (Piran, 
©kocjanske jame, Bled, Ljubljana ...), 
slovenski pregovorni gostoljubnosti 
pa se tudi nismo izneverili. Z ne-
strpnostjo smo Ëakali november, 
ko smo mi obiskali naπe nove pri-
jatelje na ©vedskem. 

Ponovno sreËanje je bilo bolj 

Kamniπki gimnazijci v mednarodni izmenjavi s πvedskimi dijaki

Prijazno gostoljubje pregovorno ≈hladnih« ©vedov
sproπËeno, saj smo se æe poznali. 
Za uvodni dan so nam gostitelji 
pripravili skupno peko njihovih 
znaËilnih boæiËnih piπkotov. Pri 
njih je æe ob koncu novembra 
vse v znamenju boæiËa. Dijaki 
smo se prelevili v prave slaπËiËar-
ske mojstre, iz jedilnice πole se 
je πiril omamen vonj po cimeto-
vih piπkotih. Popoldne smo odπli 
k druæinami. Njihovo podeæelje 
je kot BoæiËkovo naselje: vse 
hiπe so si na prvi pogled podo-
bne, fasade so iz lesa, prevladuje 
pa rdeËa barva, nekatere hiπe so 
rumene ali bele. Za veËerjo smo 
pri naπi druæini jedli lososa, neko-

liko pekoËega z nekakπnim pire 
krompirjem. Naslednji dan so nas 
dijaki peljali na ogled Stockhol-
ma, Ves Ëas smo uporabljali javni 
prevoz. Vlak na pogled deluje πe 
starejπi kot naπ, a so linije po-
gostejπe. Uporabljajo celo trajek-
te. Za primerjavo: njihova letna 
javnoprevozna vozovnica stane 
toliko kot naπa trimeseËna! V 
nedeljo smo si ogledali Skansen 
- muzej na prostem, kjer smo 
med drugim lahko videli tudi 
pravega losa. »eprav te æivali v 
viπino merijo okrog dva metra, 
so nas gostitelji pouËili, da to 
niso povsem odrasli primerki. 

A ©vedska brez hokeja na ledu 
ne obstaja! Hokejsko tekmo smo 
si tako ogledali v tamkajπnji dvo-
rani. Naslednji dan smo se v tem 
πportu pomerili tudi slovenski di-
jaki proti πvedskim. Neverjetno, 
toda zmagali smo mi! V popol-
dnevu istega dne smo se poigrali 
πe v bowling centru, zveËer pa 
smo se zbrali na poslovilni za-
bavi. Izmenjava je bila za vse 
nas izredna izkuπnja. Doæiveli 
smo pet dni severnjaπkega na-
Ëina æivljenja in obËutili prijaz-
no gostoljubje sicer pregovorno 
≈hladnih« ©vedov. 

Miha Hrovat, 3. c

Smo gledaliπka skupina Baretka z O© Stranje, ki jo vodi naπa men-
torica Mira Papeæ. Veliko smo vadili in se pripravljali za nastop igre 
Zmazoni in Pupinke. Izvirne kostume nam je seπila Nuπka Bernot, bivπa 
igralka te skupine. Mentorico smo naprosili, da med igranjem in inten-
zivnimi vajami prespimo kar v πolski knjiænici.

Gledaliπki vikend  
v O© Stranje 

V soboto, 17. decembra, smo 
zjutraj opravili vajo, se oblekli 
v kostume in se namazali. Kot 
vsako leto smo s posebnim vese-
ljem igrali za gojence Soæitja, saj 
so zelo hvaleæna publika. Obiskal 
nas je tudi BoæiËek. 

Ob petih popoldne pa smo se 
zbrali v πolski knjiænici. S seboj 
smo prinesli spalne vreËe in bla-
zine in si uredili leæiπËa. Nato 
smo vadili naπo igro, sledila je 
zabava ob gledanju filmov in dru-
æabnih igrah. Za veËerjo nam je 
okusne pice spekel kar naπ ravna-
telj gospod Boris Jemec. Sladkali 
pa smo se s sladkarijami, piπkoti 

pu pa smo se posladkali z okusno 
torto Zale Svetec. 

Dan pozneje smo z naπo igro 
razveselili tudi uËence od 1. do 5. 
razreda naπe πole. 

Vsem, ki ste pripomogli k ures-

niËitvi naπih sanj, se najlepπe za-
hvaljujemo! Bilo je zelo zabavno! 
©e si æelimo takπnih vikendov! 

TINA OPRAV©
igralka gledaliπke  
skupine Baretka

in mafini, ki so jih spekle Diana 
Pajk, Urπka PeËevnik in Urπka 
PanËur. Okoli enajstih zveËer 
smo posluπali πe pouËno in Ëu-
dovito zgodbo za lahko noË. Vsi 
utrujeni smo zaspali. 

V nedeljo zjutraj smo imeli ob 
osmih zajtrk. ©e topel kruh in 
slanike nam je prinesel g. Duπan 
Papeæ, ki je bil tudi naπ pokro-
vitelj. Spet je sledila vaja, tokrat 
z mikrofoni. Po vaji smo se πe 
malo pozabavali, nato pa si ob-
lekli kostume in se namazali. Ob 
desetih smo imeli nastop za otro-
ke delavcev Kambusa, O© Stranje 
in AvtoliËarstva Papeæ. Po nasto-

Informativni dnevi bodo 10. in 11. februarja

PRED IZBIRO SREDNJE 
©OLE ALI FAKULTETE

Srednje πole in fakultete bodo tudi letos organizirale informativne dneve, 
na katerih bodo bodoËi dijaki in πtudentje dobili podrobnejπa pojasnila o 
vpisu, izobraæevanju, dodatnih dejavnostih, moænostih zaposlitve ter druge 
informacije. Informativna dneva bosta v petek in soboto, 10. in 11. februar-
ja. Vsaka informacija pred pomembno æivljenjsko odloËitvijo o nadaljnjem 
izobraæevanju je πe kako dobrodoπla, zato se srednje πole in fakultete na 
mnoæiËen obisk informativnih dni dobro pripravijo in so zagotovo najboljπi 
vir informacij. ObiπËite jih!

Razpis za vpis v srednjeπolske programe in dijaπke domove za πolsko leto 
2012/13 je objavljen na spletni strani Ministrstva za πolstvo in πport http://
www.mss.gov.si/). Tam devetoπolci in dijaki zakljuËnih letnikov najdejo vse 
informacije glede vpisnih postopkov.

Osnovno πolo v letoπnjem πolskem letu zakljuËuje 17.662 uËencev in uËenk 
(lani 18.014), ki bodo lahko kandidirali na skupno 22.039 (lani 24.984*) vpis-
nih mest na srednjih πolah. Od tega je v programih niæjega poklicnega izob-
raæevanja razpisano 640 (lani 688) mest, v programih srednjega poklicnega 
izobraæevanja 5.275 (lani 6.971) mest, v programih srednjega strokovnega ozi-
roma tehniπkega izobraæevanja 8.490 (lani 9.358) mest, v programih sploπnih 
gimnazij 6.061 (lani 6.185) mest, od tega v zasebnih πolah 455 (lani 483) in v 
programih strokovnih gimnazij 1.573 (lani 1.782) mest. Skupaj je v programih 
sploπnih in strokovnih gimnazij razpisanih 7.634 (lani 7.967) mest. 

V primerjavi z lanskim letom so se deleæi razpisanih mest za programe 
niæjega poklicnega izobraæevanja, srednjega strokovnega izobraæevanja in 
gimnazij nekoliko poveËali, medtem ko se je deleæ razpisanih mest za pro-
grame srednjega poklicnega izobraæevanja zmanjπal. Razlika je nastala pred-
vsem zato, ker so se s πtevilom razpisanih mest pribliæali dejanskem vpisu v 
programe, zato so pri posameznih programih (preteæno srednjega poklicnega 
izobraæevanja) razpisali manjπe πtevilo mest od πtevila, potrebnega za obliko-
vanje polnega normativnega oddelka.

Deleæ dijakov, vpisanih v programe gimnazij, se æe Ëetrto leto zmanjπuje. 
Nekoliko se je zmanjπal tudi deleæ vpisanih v programe niæjega poklicnega 
izobraæevanja medtem, ko se je v πolskem letu 2011/12 nekoliko poveËal deleæ 
dijakov, vpisanih v programe srednjega poklicnega izobraæevanja in srednjega 
strokovnega izobraæevanja.

Poleg mest namenjenih uËencem, πole razpisujejo πe mesta za programe 
poklicno-tehniπkega izobraæevanja, poklicne teËaje in maturitetni teËaj, po 
katerih se izobraæujejo dijaki, ki so æe pridobili doloËen poklic ter svoje izob-
raæevanje nadaljujejo po vertikali oziroma horizontali ali pa æelijo pristopiti 
k opravljanju sploπne mature.

O vpisu v programe niæjega, srednjega poklicnega, 
strokovnega oz. tehniπkega izobraæevanja in gimnazije

Kandidati, ki se bodo prijavili v program, za katerega je potrebno izpolnje-
vati posebne vpisne pogoje oziroma je potrebno opraviti preizkus nadarjenosti 
ali spretnosti, se morajo prijaviti na preizkus najkasneje do 17. februarja na 
πoli, ki izvaja æelen program. ©ole bodo izvajale preizkuse v tednu med 1. in 6. 
marcem, potrdila o opravljenih preizkusih pa izdale najkasneje do 14. marca.

Srednje πole bodo sprejemale prijave za vpis do 23. marca. Po konËanem 
prijavnem roku bo na spletnih straneh ministrstva najkasneje 5. aprila objav-
ljeno stanje prijav za vpis po posameznih programih oziroma πolah. »e bo po 
koncu roka za prijave πtevilo prijavljenih kandidatov v posamezen program 
premajhno, bo πola takoj obvestila kandidate, da programa ne bo izvajala. 

UËenci, ki se bodo prijavili za vpis v roku, pa bodo æeleli svojo odloËitev 
spremeniti, lahko do 16. aprila prijavo prenesejo na drugo srednjo πolo oz. v 
drug program ne glede na πtevilo prijavljenih na novo izbrani πoli. Po tem roku 
πole praviloma ne bodo veË sprejemale prenesenih prijav do 26. junija, ko bo 
zakljuËen postopek za izbiro kandidatov na πolah, kjer bo vpis omejen.

»e bo πtevilo prijavljenih uËencev za posamezen program tudi po 16. apri-
lu bistveno veËje od predvidenega πtevila vpisnih mest, bo πola s soglasjem 
ministra za πolstvo sprejela sklep o omejitvi vpisa oziroma spremembi obsega 
vpisa, o katerem bodo uËenci obveπËeni najpozneje do 17. maja.

Prijavljeni kandidati morajo posredovati izbranim πolam dokazila o izpol-
njevanju vseh vpisnih pogojev praviloma do 20. junija.

Dijaki, ki zakljuËujejo triletne programe srednjega poklicnega izobraæeva-
nja, se lahko do 21. maja prijavijo za vpis v programe poklicno-tehniπkega 
izobraæevanja. Kandidati, ki se bodo prijavili za vpis v roku in bodo glede na 
informacije o πtevilu prijav na posamezni πoli ali zaradi Ëesa drugega æeleli 
svojo odloËitev spremeniti, lahko do 11. junija prenesejo prijavo na drugo 
srednjo πolo oz. v drug program. 

Kandidati, ki so uspeπno konËali Ëetrti letnik gimnazije, ali zakljuËni letnik 
izobraæevalnega programa za pridobitev srednje strokovne izobrazbe se lahko 
prijavijo za vpis v programe poklicnih teËajev. 

Kandidati, ki so uspeπno konËali srednjo poklicno, srednjo tehniπko ali drugo 
srednjo strokovno πolo oz. tretji letnik gimnazije in so prekinili izobraæevanje 
za najmanj eno leto, pa tudi kandidati, ki niso konËali πole iz prejπnjega od-
stavka, so pa zakljuËili osnovnoπolsko izobraæevanje - slednji se lahko prijavijo, 
Ëe uspeπno opravijo preizkus znanja na ravni tretjega letnika gimnazije iz slo-
venπËine (ali madæarπËine ali italijanπËine kot maternega jezika), matematike, 
tujega jezika in dveh izbirnih predmetov izmed maturitetnih predmetov se 
lahko prijavijo za vpis v program maturitetni teËaj. 

Rok za vpis v programe poklicnih teËajev in maturitetnega teËaja je 7. 
september. 

Urednica SA©A MEJA»
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Ob zakljuËku starega leta smo 
v Plavalnem klubu Kamnik - 
CALCIT swimming organizirali 
interno tekmovanje za 1. Med-
vedkov pokal. 23. decembra smo 
se zbrali v bazenu zavoda CIRI-
US, kjer vadijo otroci Plavalne 
akademije in Plavalne πole. Ideja 
za izvedbo Medvedkovega poka-
la je bila predvsem v spoznava-

nju in druæenju otrok in starπev, 
ki obiskujejo plavalna programa, 
ki ju izvajamo skozi celotno se-
zono. V sezoni 2011/2012 je sku-
paj na seznamu kar 50 otrok, ki 
redno vadijo enkrat, dvakrat ali 
trikrat tedensko. Ker se nekate-
ri otroci med tednom ne vidijo, 
zaradi razliËnih terminov, je bilo 
takπno sreËanje πe toliko bolj za-

Prvi Medvedkov pokal nimivo in dobrodoπlo. Da se je 
takπno sreËanje lahko zgodilo se 
moramo zahvaliti uËiteljicama 
Gaji Lorenci in Piji MatjaπiË, ki 
sta do potankosti pripravili pro-
gram, ki se je odvijal v vodi in 
ob bazenu. Za veËino nastopajo-
Ëih otrok je bilo to prvo takπno 
tekmovanje, kjer so se pomerili 
med vrstniki. Pred zaËetkom tek-
movanja je vse navzoËe pozdravil 
predsednik kluba Bojan Zupan 
in podal nekaj misli. Ob koncu 

tekmovanja je otroke Ëakala ob-
loæena miza domaËih dobrot, za 
katere se moramo zahvaliti pri-
jaznim starπem. Za zakljuËek 1. 
Medvedkovega pokala je sledila 
podelitev diplom najboljπim oz. 
najbolj iznajdljivim plavalkam in 
plavalcem. Za prihodnost pla-
valnega πporta v Kamniku se ni 
bati, teæave se bodo pojavile, ko 
bo zmanjkalo prostora za vse ti-
ste, ki bi se radi ukvarjali s tem 
lepim πportom. 
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Za kamniπkim tenis 
klubom uspeπno leto 

Tenis klub Kamnik je v letu 2011 dosegel veËino zastavljenih ciljev, 
tako po tekmovalni kot tudi po organizacijski plati. »lanska ekipa se je 
ponovno uvrstila v drugo slovensko teniπko ligo (v tretji ligi so morali lani 
zaigrati zaradi administrativnih zahtev), strokovno vodstvo kluba pa ne 
skriva visokih ambicij tudi v prihodnji sezoni, saj odkrito meri na uvrstitev 
v prvo ligo. Med Ëlani posamezniki sta se odliËno odrezala Domen Korelc 
in Boπtjan Repanπek, ki sta leto konËala na 13. oziroma 17. mestu lestvi-
ce TZS, vse skupaj pa so KamniËani zbrali 1.800 toËk, kar je bilo dovolj 
za osvojitev izrednega petega mesta v konkurenci moπkih Ëlanskih vrst. 
Izreden napredek sta pokazala tudi Jan Rode in Andrej Videc, ki sta med 

12-letniki sezono konËala na 14. in 
16. mestu jakostne lestvice TZS ter 
s 740 osvojenimi toËkami praktiËno 
sama (v letoπnji sezoni se jima je kot 
tekmovalec pridruæil Lukas Koæelj 
Nickel) osvojila 10. mesto med klubi. 
Omeniti velja tudi 12. mesto Nejca 
LemiËa med fanti do 18. let, kar je 
ob upoπtevanju dejstva, da je bil 
veË mesecev poπkodovan, spoπtova-
nja vreden doseæek. Seπtevek toËk, 
osvojenih na tekmovanjih s koledar-
ja TZS, v vseh starostnih kategorijah 
je pokazal, da je Tenis klub Kamnik 
v konkurenci 90 slovenskih teniπkih 
klubov z lanskega 46. napredoval na 
25. mesto, kar pa je πe vedno daleË 
od najboljπih let, ko so se KamniËani 
redno uvrπËali med prvo deseterico. 

NajveËja teæava kamniπkega kluba je majhno πtevilo tekmovalcev v po-
sameznih starostnih kategorijah, tako imenovane ≈generacijske luknje«, 
kar je posledica slabega dela v letih 2003-2005, ko je delovanje kluba 
praktiËno zamrlo. V klubu so lani veliko storili na podroËju teniπke vzgoje 
najmlajπih (teniπko πolo obiskuje 40 otrok, veËina od njih pa ni tekmoval-
cev) ter na podroËju rekreacije za odrasle (organizirali so tri brezplaËne 
teniπke teËaje), tako da je πtevilo Ëlanov æe doseglo πtevilko 130, kar je 
skoraj æe ≈kritiËna masa« za πest teniπkih igriπË, kolikor jih ima na voljo 
tenis klub. Zagnani klubski delavci so skupaj s ©portno zvezo Kamnik lani 
æe tretje leto zapored organizirali kamniπko rekreativno ligo, v kateri je v 
πtirih moπkih in dveh æenskih ligah zaigralo æe preko 70 ljubiteljev tenisa 
- absolutni zmagovalec v moπki konkurenci je postal Boπtjan Repanπek, 
v æenski konkurenci pa je slavila Larisa Nina Breznik. NaËrti klubskih de-
lavcev za leto 2012 so poleg tekmovalnih uspehov tudi poveËanje πtevila 
Ëlanov na 150 ter poveËanje πtevila vadeËih v teniπki πoli na vsaj 60. V ta 
namen bo Tenis klub Kamnik v mesecu marcu organiziral zaËetni in nada-
ljevalni teniπki teËaj za odrasle, prva veËja akcija, s katero naj bi pridobili 
nekaj novih najmlajπih Ëlanov, pa bo organizacija teniπkega kampa za 
otroke, ki bo med prvomajskimi poËitnicami potekal v Moravskih topli-
cah. Vodstvo kluba upa, da novi ≈πportni ustroj« v obËini Kamnik ne bo 
imel prevelikega vpliva na delovanje kluba, oziroma da se bodo klubske 
aktivnosti v letu 2012 nadaljevale v enakem obsegu kot lani.

MATJAÆ POGA»AR

Maruπa prihaja iz Laniπ, stara 
je 17 let, obiskuje tretji letnik 
gimnazije ©CRM Kamnik in o 
sebi in svoji πportni poti na krat-
ko pravi takole: ≈Prvi dve leti mi 
je triatlon pomenil predvsem zabavo 
in druæenje z novimi prijatelji, po-
tem pa je to veselje poËasi preraslo 
v resno tekmovanje. Zelo sem vese-
la, da sem se odloËila za ta πport, 
saj nudi pestrost in poskrbi da mi ni 
dolgËas. Zabave in alkohol me niso 
nikoli zanimali, v πportu pa sem na-
πla veselje in æelim, da me spremlja 
vse æivljenje.«

18-letni Primoæ PanËur prihaja 
iz Porebra in obiskuje πportni 
oddelek gimnazije ©iπka. Leto-
πnjo sezono je iz mladinske bi-
atlonske reprezentance prestopil 
v Ëlansko B reprezentanco. Pri-
moæ je Ëlan SmuËarskega kluba 
Ihan, saj v Kamniku kluba, ki bi 
se ukvarjal s smuËarskim tekom 
ali biatlonom na tekmovalni rav-
ni, æal nimamo veË.

Kljub obveznostim sta si z 
veseljem vzela Ëas za naπ po-
govor. 

Koliko Ëasa æe treniraπ in kdo te 
je navduπil za tvoj πport?

Maruπa: Letos bo moja sed-
ma tekmovalna sezona. Za tri-
atlon me je navduπila prijateljica 
Manca Vrhovnik, ki se je redno 
ukvarjala s πportom in se je æe-
lela preizkusiti tudi v triatlonu. 
Ker sva veliko Ëasa preæiveli 
skupaj, me je povabila naj se 
ji pridruæim. Sprva nad to ide-
jo nisem bila preveË navduπena, 
saj je triatlon zahteven πport in 
nisem bila prepriËana, da bom 
zmogla. Ko pa sem priπla na prvi 
trening plavanja v Snovik, sem 
takoj vzljubila plavanje, pozneje 

Pogovor s triatlonko Maruπo Klemenc in biatloncem Primoæem PanËurjem 

Uspeπno zastopata barve Slovenije
»e se v Kamniku lahko s Ëim pohvalimo, so to zagotovo πportniki in 

njihovi doseæki. Po πtevilu prebivalcev se lahko malo obËin v Sloveniji 
pohvali s tako velikim πtevilom dobrih πportnikov v toliko razliËnih 
πportnih panogah. Tokrat vam predstavljamo perspektivna mlada kam-
niπka πportnika, Ëlana slovenske reprezentance, triatlonko Maruπo Kle-
menc in biatlonca Primoæa PanËurja. 

pa πe tek in kolesarjenje. Danes 
mi πport ogromno pomeni in je 
pomemben del mojega vsakda-
njika.

Primoæ: PriËelo se je, ko sva z 
oËetom odπla na smuËarski tek 
v RateËe, kjer sem spoznal 
trenerja smuËarskega klu-
ba Ihan Janeza Gregorina. 
Na kratko mi je predstavil 
biatlon kot πportno disci-
plino ter naËin in potek 
treningov. Ker me je vse 
skupaj zaËelo zanimati, sem 
se poleti leta 2005 udeleæil 
biatlonskega tabora na Po-
kljuki. Bilo mi je vπeË, saj 
so bili treningi zelo razno-
liki. Dve leti sem treniral 
v smuËarskem klubu Ihan, 
potem pa sem bil sprejet v 
slovensko mladinsko repre-
zentanco. V letoπnji sezoni 
2011/2012 pa sem bil spre-
jet v Ëlansko B reprezen-
tanco.

Nam lahko predstaviπ πport, s ka-
terim se ukvarjaπ?

Maruπa: Triatlon je sestavljen 
iz treh disciplin: plavanja, kole-
sarjenja in teka. Tekmovalci tek-
mujejo na razliËnih razdaljah. 
Sama trenutno tekmujem na 
razdalji sprint, kjer je potrebno 
premagati 750 metrov plavanja, 
20 kilometrov kolesarjenja in 5 
kilometrov teka. Za tekmovalca 
je zelo pomemben πtart, saj si 
je na plavalnem delu potrebno 
izboriti dobro izhodiπËe. ZaËetki 
tekem so zelo agresivni, moraπ 
biti borben in se dobro znajti v 
vodi. Udarci te ne smejo zmoti-
ti. Po konËanem plavalnem delu 
tekmovalci vstopimo v menjalni 
prostor, kjer odloæimo plavalno 

opremo, vzamemo Ëelado in kolo 
ter prostor kar se da hitro zapu-
stimo. Na prehodu iz kolesarske-
ga na tekaπki del ponovno preË-
kamo menjalni prostor, tokrat 
odloæimo kolo, Ëelado in obuje-
mo superge. Triatlon je πport, ki 
zahteva veliko Ëasa, saj se moraπ 
posvetiti vsem trem disciplinam. 
Med mojimi vrstniki ponavadi ne 
naletim na pretirano navduπenje 
nad tem πportom, pogosti so ko-
mentarji v stilu: ≈Vi ste nori!«.

Primoæ: Biat lon je zimski 
πport, ki zdruæuje dve πportni 
disciplini v eno. Sestavljen je iz 
teka na smuËeh in streljanja z 
malokalibrsko puπko. Nastopamo 
v πtirih razliËnih disciplinah, naj-
krajπa je sprint, kjer se strelja 
enkrat leæe in enkrat stoje. Pri 
ostalih disciplinah (zasledoval-
no - starta se po zaostankih iz 
discipline sprint, tekma s sku-
pinskim startom in posamiËna 
tekma) se strelja 2x leæe in 2x 
stoje. Pred prvim in nato med 
vsakim streljanjem je potrebno 
na tekaπkih smuËeh preteËi do-
loËeno razdaljo, ki je odvisna od 
posamezne discipline. Strelja se 
na razdalji 50 m, velikost tarËe 
v leæeËem poloæaju je 4,5 cm, v 
stojeËem pa 11 cm. Vsak zgreπen 
strel pomeni dodaten kazenski 

krog v dolæini 150 m, le pri in-
dividualni tekmi, kjer je dolæina 
proge najdaljπa, se za vsak zgre-
πen strel k skupnemu tekaπkemu 
Ëasu priπteje 60 sekund. Dolæine 
prog so od 7.5 km do 20 km. 
Za uspeπen nastop je pomembna 
dobra fiziËna kondicija, na stre-
liπËu pa je potrebna umirjenost 
in koncentracija za Ëim boljπi 
strelski doseæek. Ker snega po-
leti ni, treningi takrat potekajo 
na tekaπkih rolkah. Dobrodoπel 
dopolnilni trening pa je tudi ko-
lesarjenje, veslanje, tek itd. Ker v 
naπi bliæini ni nobenega streliπËa, 
strelske treninge izvajamo le na 
Pokljuki oz. v Ihanu, kjer imamo 
strelski poligon.

Kako ti uspeva usklajevati πolo in 
treninge?

Maruπa: Sem dijakinja tretjega 
letnika gimnazije Kamnik in za-
enkrat s πolo nimam teæav. Prva 
dva letnika sem konËala z od-
liËnim uspehom. ©port me pri 
πoli ne ovira, temveË mi celo 
pomaga, ker se znam bolje orga-
nizirati. »e so treningi zelo na-
porni, je v πoli res mogoËe malo 
teæje slediti, ampak kljub temu si 
lahko uspeπen tako kot soπolci, 
ki imajo Ëasa na pretek.

Primoæ: Od oktobra do konca 
marca me pravzaprav ni veliko v 
πoli, saj sem vseskozi na pripra-
vah in tekmovanjih. Tekmujem 
na tekmah slovenskega, alpskega 
in IBU pokala. Zaradi πportnih 

obveznosti ne obiskujem red-
nega pouka, ampak opravljam 
posamezne izpite po dogovoru 
s profesorji, vse skupaj pa uskla-
dimo s πportnim in pedagoπkim 
koordinatorjem. 

Katero tekmovanje bo tvoj letoπnji 
vrhunec sezone?

Maruπa: Letoπnji vrhunec se-
zone bo zagotovo evropsko 
prvenstvo v Izraelu 17. aprila. 
Seveda pa je moj cilj nastopiti 
dobro na vseh tekmah, predvsem 
na tekmah za evropski pokal in 
dræati konstantno formo skozi 
celo sezono.

Primoæ: Vrhunec sezone bo 
konec februarja na mladinskem 
svetovnem prvenstvu na Fin-
skem (Kontiolahti), v sredo, 25. 
januarja, pa odpotujem tudi na 
evropsko prvenstvo do 26 let, 
ki bo potekalo na Slovaπkem 
(Oserblie).

Lahko naπtejeπ najveËje uspehe in 
kateri doseæek ti najveË pomeni?

Maruπa: Leta 2010 sem postala 
dræavna prvakinja v sprint tria-
tlonu, zmagala sem tudi v skupni 
razvrstitvi slovenskega mladinske-
ga pokala. Preteklo sezono sem 

najbolje tekmovala na ekip-
nem evropskem prvenstvu 
v Franciji, kjer smo skupaj 
z Lizo UrπiË in Evo Troha 
zasedle 8. mesto, na tek-
mi v Cremoni (Italija), kjer 
sem zasedla 3. mesto in na 
tekmi za mladinski evropski 
pokal na Bledu, kjer sem 
bila tretja in prejela svoje 
prvo odliËje na tekmah za 
evropski pokal. Ta doseæek 
mi pomeni najveË, saj sem 
po πtevilnih krizah, ki so 
predvsem psihiËne narave, 
konËno dokazala, da lahko 
tudi na tekmah pokaæem, 
kar vedno znova dokazu-
jem na treningih. Pri tem 

so mi zelo pomagali trener Gre-
ga Zore, moji klubski kolegi in 
moji domaËi.

Primoæ: »eπka - Liberec 2011 
mladinske olimpijske igre (EYOF) 
10. mesto, »eπka-Nove Mesto 2011 

mladinsko svetovno prvenstvo 19. 
mesto. V sezoni 2009/2010 skup-
no 2. mesto v Alpskem pokalu 
(poleg ostalih dobrih nastopov 
ena zmaga in dve drugi mesti)... 
Dvanajstkratni dræavni prvak, 
πestkrat drugi in petkrat tretji 
v razliËnih disciplinah v letnem 
in zimskem biatlonu. Sem tudi 
veËkratni skupni zmagovalec 
slovenskega pokala v biatlonu v 
razliËnih kategorijah.

Kaj ti pomeni Ëlanstvo v slovenski 
reprezentanci?

Maruπa: »lanstvo v slovenski 
reprezentanci mi pomeni pred-
vsem potrditev, da sem na pravi 
poti in je nagrada za ves moj 
trud, ki ga vlagam v triatlon. 
Nikoli si nisem mislila, da bom 
obleËena v naπe barve zastopa-
la Slovenijo na veËjih tekmova-
njih.

Primoæ: Vsekakor sem vesel, da 
sem si s prizadevnim delom uspel 
priboriti mesto v reprezentanci. 
Ponosen sem na to, da lahko Slo-
venijo predstavljam v razliËnih 
krajih po Evropi in upam, da v 
nadaljevanju moje πportne poti 
tudi drugje po svetu. 

Imaπ poleg πporta Ëas πe za kakπen 
hobi?

Maruπa: Risanje je bil moj 
hobi æe od nekdaj, v zadnjem 
Ëasu pa sem ga zaradi treningov 
in πole nekoliko zanemarila. Ko 
pa imam Ëas in voljo, z veseljem 
vzamem ËopiË v roke in tudi kaj 
naslikam.

Primoæ: Pozimi se, Ëe je le 
mogoËe in mi Ëas dopuπËa, rad 
odpravim na katero od smuËiπË 
ali pa na turno smuko. Poleti pa 
najbolj uæivam na morju, na ko-
lesu, motorju in v vsem, kar paË 
spada zraven. Zmeraj se najde 
nekaj prostega Ëasa tudi za dru-
ge stvari ...

Obema æelimo πe veliko πportnih 
uspehov na πportni poti. Navijamo 
za vaju!

TOMAÆ PLANKO

Ob zakljuËku leta 2011 je bilo 
na kegljiπËu zelo veselo, saj ste se z 
borbenimi igrami poslovili od leta 
praktiËno vsi igralci v klubu. Veli-
ko zadovoljstva so doprinesli seveda 
Ëlani, po katerih se meri uspeπnost 
kluba, toda mnogo zadovoljstva so 
v klub prinesli tudi mlajπi igralci in 
igralke. Lahko na kratko naπtejete 
uspehe in odliËja, ki so jih vaπi mladi 
nadebudneæi prinesli v Kamnik.

Zelo sem zadovoljen s pogoji, 
ki jih imajo mladi tekmovalci, s 
tem pa tudi z uspehom Gregorja 
Poljanπka, ki je v dræavnem me-
rilu osvojil v III. kategoriji 2. me-
sto, Æan Grm 3. mesto v tandemu 
mix, zelo pa se je potrudila tudi 
Klara Koprivec, ki je v kategoriji 
IV. osvojila 4. mesto z majhnim 
zaostankom za prvimi tremi.

Koliko otrok obiskuje sedaj πolo 
med najmlajπimi v starosti do 15 
let?

Ude l e æ b a  n a 
treningih je kar 
vzpodbudna, saj 
πolo obiskuje 18 
otrok, ki se udele-
æujejo tudi tekem 
na dræavnih prven-
stvih ter v raznih 
ligah, od obËinske 
lige ter 3. kamni-
πke ekipe, ki na-
stopa v tretji ligi, 
nastopajo pa tudi 
v 2. æenski ekipi, 
ki tekmuje v 2. ligi 
Zahod.

Koliko pa je ne-
koliko starejπih, to 
se pravi, od petnaj-
stih let pa vse do 23 
let?

Ker dolgo nismo 
imeli kegljiπËa v Kamniku, se je 
zanimanje nekoliko zmanjπalo, 
vendar smo kljub temu prebrodi-
li krizo in obdræali veliko veËino 
mladincev in mladink, za kar se 
imamo zahvaliti predvsem Aleπu 
Prosenu, ki jih je znal obdræati in 
dal zagon za nadaljevanje keglja-
nja v Kamniku.

Katera medalja, ki so jo lansko 
leto osvojili vaπi varovanci, vam je 
najbolj pri srcu?

Kot sem æe omenil, 2. mesto na 
dræavnem prvenstvu za deËke v III. 
kategoriji, vseeno pa mislim, da je 
enak uspeh dosegla Klara Koprivec 
s 4. mestom v IV. kategoriji.

Vrnimo se k najmlajπim. So kar 
πtevilni, pa sem vendar ujel podatek, 
da si moËno prizadevate, da bi se 
njihovo πtevilo πe dvignilo. Koliko-
krat mladi trenirajo in kako - s samo 
kroglo na kegljiπËu ali imajo tudi do-
datne aktivnosti?

Treningi so kar zasedeni kljub 
πoli, ki traja v pozne popoldanske 
ure. Za naπe igralce skrbijo pred-
vsem v vodstvu kluba, posebno pa 
Aleπ Prosen, ki velikokrat pripe-
lje πolske razrede na rekreacijsko 
kegljanje. Sicer pa mladi trenira-
jo dvakrat na teden na kegljiπËu, 
pa tudi v fitnesu, ki ga ima KK 
Kamnik.

Æe dolga leta spremljam tekmova-
nja najmlajπih na dræavni ravni in 
kar nekaj jih je priπlo iz teh vrst v 
Ëlansko reprezentanco. Naj omenim 
samo primer Barbare Fidel, ki se je 
spominjam iz let, ko je zaËenjala keg-
ljati. Æe takrat je kazala, da je nekaj 
posebnega in sedaj je Ëlanska sveto-
vna prvakinja. Sedaj ima ona mno-
go posnemovalcev med najmlajπimi. 
Verjamete, da vzgledi vleËejo?

Verjamem, kot v vsakem dru-
gem πportu, da so vzgled sveto-
vni prvaki, pa tudi v KK Kamnik 
imamo nekaj takπnih igralcev, na 
primer Marko Oman, dræavni pr-
vak in reprezentant; Franci Gru-
bar, dræavni prvak ter Zdravko 
©trukelj, nekdanji reprezentant 
Slovenije.

Na zadnjem turnirju za DP v Ce-
lju sem opazil kar nekaj vaπih mla-
dih varovancev, za katere menim, da 
lepo obetajo. Kaj menite vi?

Trenutno imamo res nekaj 
zelo perspektivnih igralcev, pri 
dekletih Lucija JanËar, Eva Gregl, 
Anja Rutar, ©pela Zamljen, Klara 
Koprivec, pri fantih pa Jakob Jan-
Ëar, Æiga Gregl, Gregor Poljanπek, 
Uroπ Poljanπek, Æan Grm in Rok 
Jantol.

Mladi igralci pravijo, da pogreπajo 
predvsem tekme. Se vam ne zdi, da je 
sedem turnirjev in pa πe prvenstvo v 
dvojicah premalo za vse leto?

Nekateri igralci æe nastopajo v 
raznih ligah, imajo pa tudi dræav-
na prvenstva.

NiË odveË ne bi bilo πe kakπno 

tekmovanje, da πe malo dvignemo 
nivo tega πporta.

Morda bi lahko organizirali tudi 
πolsko prvenstvo Kamnika za naj-
mlajπe in bi imel tam dva, tri ali veË 
nastopov?

Za to nisem preveË navduπen, 
ker je kegljanje preveË naporen 
πport in otroci, ki ne kegljajo 
redno, so lahko podvræeni raznim 
poπkodbam, zato pa imamo prven-
stva znotraj kluba.

Pred Ëasom pa sem ujel tudi eno 
zanimivo idejo, ki bi se morda dala 
tudi uresniËiti. Trenutno je nekaj za-
nimivih ekip v obeh prvih dræavnih 
ligah. Poleg Kamnika so tu πe Ljubelj 
iz TræiËa, Triglav iz Kranja, Proteus iz 
Postojne, Brest iz Cerknice in morda 
bi se naπel πe kakπen klub, ki ima rav-
no tako najmlajπe igralce. Se vam ne 
zdi dobra ideja, da bi pred zaËetkom 
Ëlanske prvenstvene tekme nastopil πe 
en par, sestavljen iz najmlajπih, ena 
igralka in en igralec proti nasprotni-
kom iz gostujoËe ekipe (v Kamniku 
bi bil lahko zaradi πestih stez πe en 
igralec) in tako imeli πe eno mini 
tekmo pri najmlajπih? Morda bi se πe 
poveËalo zanimanje med najmlajπimi 
za kegljanje, pa tudi klub bi imel do-
datne navijaËe in to πe bolj predane?

Za vse, kar pomeni dodatna tek-
movanja, sem za, saj kot pravite, 
se tako poveËuje zanimanje za 
kegljanje.

Kakπni so letoπnji naËrti, povezani 
z mladinsko πolo in predvsem z naj-
mlajπimi?

Æelimo Ëim veË mladine na 
naπem kegljiπËu, da bi tudi πole 
uvrstile kegljanje v svoj program 
in da bi bili termini za ta πport 
Ëimbolj zasedeni. Æelim pa si tudi 
Ëim veË uspehov na dræavni ravni, 
ker le tako otroci obdræijo veselje 
do tega πporta ter z njimi delim 
veselje tako jaz kot tudi vsi ostali 
Ëlani kegljaπkega kluba Kamnik.

STANE KADUNC

V Kamniku dobro delajo z najmlajπimi kegljaËi 
KK Kamnik je po zatiπju, ko ni imel svojega kegljiπËa, ponovno zaËel 

delati tudi z najmlajπimi. Vedno veË je mladih kegljaËic in kegljaËev, 
prihajajo æe prvi uspehi. Zato smo se pogovarjali z Marjanom Beletom, 
ki najmlajπe uvaja v skrivnosti kegljanja.

Domen Korelc, prvi lopar Kamnika
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Odbojkarji in odbojkarice 
Calcit Volleyballa so letoπnje 
tekmovanje v Evropskih pokalih 
zakljuËili s tekmami v 3. krogu 
Pokala Challenge. Kljub temu, da 
so si z uvrstitvijo v Finale Pokala 
Slovenije æe zagotovili nastope v 
Evropskih pokalih tudi za nasled-
nje leto, pa teh do rekonstrukcije 
dvorane pri O© Frana Albrehta v 
Kamniku ne bomo veË spremljali. 
Tako vsem ljubiteljem odbojke 
ostaneta za ogled le tekmi Inter-
lige v tej sezoni proti Novi KBM 
in dunajskemu Postu.

BELGIJCI PREMO»NI 
ZA UTRUJENE 
KAMNI»ANE

Kot je v zadnjem obdobju æe 
obiËajno, je mesec januar naj-

Iz tabora Calcit Volleyball

ZA NEKAJ »ASA KONEC 
EVROPSKIH TEKEM V KAMNIKU

na koncu ni uspelo. »e smo v 
Kamniku na prvi tekmi πe gle-
dali izenaËen dvoboj, v katerem 
je Calcitovcem v konËnici sreËa 
obrnila hrbet in so se zmage 
veselili gostje, pa na drugi tekmi 
v Belgiji KamniËani niso imeli 
moænosti za preseneËenje. V pr-
vem setu so bili KamniËani sicer 
boljπi, a so jih Belgijci v konËni-
ci ujeli in tudi povedli z 1:0. V 
drugem setu so Belgijci dosegli 
kar sedem neposrednih toËk s 
servisi, v tretjem pa so dobre-
mu serviranju dodali πe izvrsten 
blok in tekma je bila hitro od-
loËena v korist domaËih. Le ti 
se bodo v osmini finala pomerili 
s ciprsko ekipo AEK, ki bi bila 
po vsej verjetnosti premagljiva 
tudi za Calcit Volleyball. Tako 
sedaj KamniËanom ostaja ≈le« πe 

bodo morale takoj pozabiti, Ëe 
se æelijo πe vmeπati v boj za na-
slov Dræavnih prvakinj. Kamni-
Ëanke so v tekmo s turπko ekipo 
Iller Bankasi Ankara odπle trdno 
odloËene predstaviti se v najbo-
ljπi luËi. Na domaËi tekmi so bile 
razen v tretjem setu enakovred-
ne tekmice veliko bogatejπi ekipi 
iz TurËije. Vseeno pa so se na 
koncu zmage s 3:1 veselile gost-
je. Na povratni tekmi v TurËiji 
pa se je ponovila slaba igra iz 
Ukrajine in domaËe so se veseli-
le hitre uvrstitve v osmino finala, 
kjer jih sedaj Ëakajo Romunke. 
KamniËanke pa sedaj Ëaka πe za-
kljuËek Interlige, 28. januarja pa 
æe zaËnejo s tekmami v doma-
Ëem prvenstvu, v prvem krogu 
pri najboljπi ekipi prvega dela 
ekipi Luki Koper.

namreË v derbiju z neposredni-
mi tekmicami v boju za Ëetrto 
mesto - ekipo Slavije iz Bratislave 
na Slovaπkem gladko izgubile. V 
zadnjem krogu pa so doma po 
zaostanku z 2:0 v setih proti av-
strijski ekipi Asko Linz le uspele 
zbrati dovolj moËi in prikazati 
igro, ki se od kamniπke ekipe 
priËakuje, in tekmo preobrniti v 
svojo korist. Z dvema toËkama 
imajo tako πe vedno teoretiËne 
moænosti za napredovanje na Ëe-
trto mesto, a jih do konca lige 
Ëakajo πe teæke tekme proti vo-
dilnima ekipama dunajskega Posta 
in Nove KBM doma, prav tako pa 
se bodo odpravile na gostovanje k 
neposrednim tekmicam za visoka 
mesta ekipi Doprastav Bratislava 
in zadnjeuvrπËeni ekipi Budimpe-
πte. V primeru samih zmag se Cal-
citovke πe lahko uvrstijo na tako 
æeleni Finalni turnir.

ZMAGA V GOSTEH, 
PORAZ DOMA

Odbojkarjem Calcit Volleyballa 
se je po zmagi v gosteh pri Ma-
riboru æe uspelo teoretiËno uvr-
stiti na drugo mesto po prvem 
delu Dræavnega prvenstva, ki jim 
v modri skupini πestih najboljπi 
ekip prinaπa osem toËk. V za-
dnjem krogu so KamniËani doma 
presenetljivo izgubili proti ekipi 
Astec Triglava, ki se jim je tako 
oddolæil za poraz v Kranju. Pri 
gostih se je poznalo, da si mo-
Ëneje æelijo zmage, saj jih je le 
ta πe obdræala v boju za modro 
skupino. Pri domaËih pa po napo-

V zaËetku januarja je z delovanjem priËel Namiznoteniπki klub 
Kamnik. Rekreativni namizni tenis ima v Kamniku sicer kar dolgo 
tradicijo, kluba, ki bi bil registriran pri NTZ Slovenije in se udele-
æeval tekmovanj, pa po naπih podatkih πe ni bilo. »lani ustanovit-
venega odbora, ki ga vodi priznani namiznoteniπki delavec Æeljko 
–uriÊ, so si za prioritetni nalogi v prvem letu delovanja doloËili 
vzgojo mladih tekmovalcev (treningi za zaËetnike in tekmovalce 
bodo potekali πtirikrat tedensko v telovadnicah kamniπkih πol) in 
ustanovitev kamniπke rekreativne namiznoteniπke lige za ekipe in 
posameznike. 

Tako se je minulo nedeljo, 22. januarja, v mali telovadnici osnovne 
πole na Duplici æe odigral prvi iz serije πtirih turnirjev za ekipe (ekipo 
sestavljata dva igralca, igra se po sistemu dve igri posameznikov in 
igra dvojic), najveË znanja pa je prikazala ekipa O© Toma Brejca v 

Prioritete so πola namiznega tenisa in obËinska liga

Ustanovljen je Namiznoteniπki klub Kamnik
postavi Jan Fink in Æeljko –uriÊ. Drugo 
mesto je dosegel Fitnes klub Sokol, zanj 
sta igrala Edo Sikoπek in Bojan JegliË, 
tretje mesto pa sta za ekipo Carpe 
Diem Bakovnik priborila Damjan –uriÊ 
in Dejan RaneloviÊ. 

Drugi turnir obËinske ekipne lige bo 
na sporedu æe v nedeljo, 12. februarja, na 
istem mestu (torej v telovadnici osnovne 
πole Marije Vere na Duplici) s priËetkom 
ob 16.30. 

Ekipa, ki bo na vseh πtirih turnirjih 
osvojila najveË toËk za uvrstitev (πtejejo 
se najboljπe tri uvrstitve, zato niste πe ni-

Ëesar zamudili, Ëe se niste 
udeleæili prvega turnirja), 
bo prejela pokal in dobila 
naziv obËinskega ekipnega 
prvaka za obdobje zima 
2012. Zagnani kamniπki 
namiznoteniπki delavci pa 
pripravljajo πe en zanimiv 
dogodek ∑ v nedeljo, 4. 
marca, bodo organizirali 
obËinsko prvenstvo za Ëlane 
in Ëlanice v konkurenci po-
sameznikov in dvojic, pri-
jave pa lahko poπljete na 
e-poπtni naslov ntkkamni-
k@t-2.net. Po dolgem Ëasu 
bomo tako spet izvedeli, 
kdo je najboljπi igralec 
oziroma igralka namizne-
ga tenisa v Kamnik. Vse 
podrobnosti o dogajanju 
v NTK Kamnik si lahko 
preberete na spletnem na-
slovu http://tkkamnik.si/? 
page_id=1726 . 

Matjaæ PogaËar

»lanska ekipa koπarkarjev CALCIT BASKETBALL nikakor ne zmore pri-
kazati iger iz preteklega leta, ko so kraljevali na vrhu prvenstvene lestvice. 
V soboto, 14. januarja, so v spopadu z ekipo iz Nazarij doæiveli drugi 
zaporedni domaËi poraz. PreveË æivËnosti in nepotrebnih pogovorov s 
sodniki je botrovalo temu, da so gosteje æe ob polËasu vodili za 18 toËk, 
na koncu pa zasluæeno zmagali z rezultatom 71:91. Slaba igra pa se je na-
daljevala tudi preteklo soboto na gostovanju pri ekipi Kolpa iz »rnomlja, 
ko so izgubili z rezultatom 77:59.

Fantje bodo morali Ëim prej pozabiti na slabe igre, saj je v soboto, 28. 
januarja, 16. uri na sporedu lokalni derbi, ko v Kamnik prihaja ekipa iz 
Komende. 

Prav nasprotno od svojih starejπih kolegov pa nastopajo naπi najmlajπi 
igralci PIONIRJI U-10, ki v tem letu πe ne poznajo poraza. Na turnirju v 
Nazarjih so vknjiæili novi dve zmagi. Minulo soboto pa so na mini turnirju 
v Trbovljah najprej gladko premagali domaËo ekipo Zagorja z rezultatom 
32:13, nato pa se v drugi tekmi prviË spopadli z ekipo Zlatoroga B iz 
Laπkega in na Ëelu z odliËnim Nejcem ©Ëulijo zmagali z rezultatom 52:32. 
Pohvala gre celotni ekipi. 

Robert Prosen

Koπarkarji Calcit Basketball 
πe iπËejo formo

V soboto, 14. januarja, je na pokritem olimpijskem bazenu v Kranju 
potekal mednarodni plavalni miting STAR 2012. Ekipa CALCIT swimming 
je nastopila z ekipo dveh plavalk in dveh plavalcev, ki so tekmo izkoristili 
za uvrstitev v dræavni razred oz. pridobitev kategorizacije. Dvodnevnega 
tekmovanja v 50-metrskem bazenu se je udeleæilo 239 plavalk in plaval-
cev iz Italije, Avstrije, ©vice, Srbije, Bosne in Hercegovine, Makedonije in 
Slovenije. Kamniπki plavalci v postavi Polona Repar, Kristina UrπiË, Æan 
©penko in Matic MaËek so nastopili vsak v eni disciplini in prikazali zelo 
dobro pripravljenost pred prihajajoËim zimskim dræavnim prvestvom v 
Mariboru. 

Najboljπi rezultat je odplavala Kristina UrπiË v disciplini 400 metrov kravl 
s Ëasom 4:38,74 in v kategorije kadetinj osvojila prvo mesto. Æan ©penko 
in Matic MaËek sta imela v discipini 100 metrov kravl interni dvoboj drug 
ob drugem, kjer je Æan z rezultatom 58,62 v kategoriji kadetov osvojil 
prvo mesto. Takoj za njim se je na drugo mesto uvrstil njegov klubski 
kolega Matic s Ëasom 1:00,08. Druga kamniπka plavalka Polona Repar pa 
je v disciplini 100 metrov kravl s Ëasom 1:06,07, osvojila konËno deveto 
mesto z izboljπanim osebnim rezultatom.

Mednarodni miting Zvezda 2012 - Kranj

Pokazali odliËno 
pripravljenost pred DP

NAPOVEDNIK TEKEM:
28.1.2012, ob 20.00, ©D Kamnik, 1. DOL moπki CALCIT VOLLEY-

BALL : ACH VOLLEY 
29.1.2012, od 10.00, O© Stranje, turnir B lige kadetinj 
1.2.2012, ob 19.00, ©D Kamnik, Interliga/1.DOL æenske CALCIT VOL-

LEYBALL : NOVA KBM Branik 
4.2.2012, ob 20.00, ©D Kamnik, 1. DOL moπki CALCIT VOLLEYBALL : 

?(nasprotnik πe ni znan)
5.2.2012, od 10.00, O© Stranje, turnir B lige deklic

Namiznoteniπka πola.

Klub vodi priznani namiz-
noteniπki delavec Æeljko 
–uriÊ.

rnih tekmah ni bilo 
Ëutiti prave sveæine. 
A baterije se bodo 
morale hitro napol-
niti, saj se æe 4. fe-
bruarja zaËne drugi 
del, πe pred tem pa 
jih Ëakata tekmi 
proti Murski soboti 
in ACH volleyu v 
prvem delu.

DEKLETA 
USPE©NEJE 
OD FANTOV

ZaËelo se je tek-
movanje v A ligah 
v kategorijah kade-
tinj in kadetov ter 
deklic in deËkov.

Kadetinje Calcit 
Volleyballa so tudi 
brez Eve Mori na 
domaËem terenu 

v Stranjah dosegle dve zmagi. 
Boljπe so bile od ©kofje Loke 

in druge ekipe Vitala. Kadeti pa 
so v Kranju nepriËakovano izgu-
bili proti Triglavu in premagali 
»rnuËe ACH.

Starejπi deËki so zabeleæili dve 
zmagi in sicer proti »rnuËam 
ACH in Krko in so s tem æe 
nakazali boj za visoka mesta. 
Deklice pa so doma premagale 
Domæale in izgubile proti moËni 
ekipi Mladi Jesenice. 

V prvem krogu tekmovanja v 
mini odbojki so aktualni dræavni 
prvaki v naleteli na moËne ekipe 
Ljubljane Volley in Brezovice ter 
obe tekmi izgubili z 2:1 in bodo 
tako sreËo tako kot lani iskali v 
repasaæu.

Deklice pa so v drugem kro-
gu doma premagale drugo ekipo 
Calcit Volleyballa, Domæale in 
Vital ter se tako kot prve uvr-
stile v tretji krog. Druga ekipa 
je premagala Domæale in bo tek-
movanje nadaljevala v repasaæu.

Cico 1.
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FINALNI TURNIR SE 
PO»ASI ODDALJUJE

Eden od ciljev æenske ekipe 
Calcit Volelyballa v tej sezoni je 
bila tudi prva uvrstitev na Finalni 
turnir najboljπe Ëetverice v med-
narodni Interligi. Kot kaæe pa se 
jim pred zadnjimi πtirimi krogi 
tudi ta oddaljuje. Calcitovke so 
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bolj naporen za uspeπne sloven-
ske ekipe v odbojki. Utrujenost 
se po πtevilnih tekmah ob kon-
cu leta 2011, Pokalnih tekmah 
v zaËetku leta ter Evropskih 
tekmah pozna tudi moπki ekipi 
Calcit Volleyballa. Kljub veliki 
æelji, da bi v 3. krogu Pokala 
Challenge le presenetili belgijsko 
ekipo Prefaxis Menen, pa jim to 

tekmovanje v Dræavnem prven-
stvu, kjer bodo zopet naskako-
vali veliki Finale.

TURKINJE SO BILE 
PREMAGLJIVE 

Tudi pri dekletih je prisotna 
utrujenost, a poleg te πe veliko 
razoËaranje po izgubljeni priloæ- 
nosti v Pokalu Slovenije, kar pa 
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Planinski kotiËek

VËasih se je potrebno sprostiti 
po napornih stresih v sluæbi, πoli, 
doma. VËasih je potrebno ≈razre-
dËiti« kri z adrenalinom, da nam 
malo ≈zabrenËi« po telesu. Pa ven-
dar nismo vsi ekstremni πportniki, 
ki izzivajo vse, tudi sebe. Prepros-
to, nenavadno in zabavno, z rah-
lim priokusom tekmovalnosti - to 
je pikado.

Kar lepo πtevilo tekmovalcev se 
je nabralo v naπih krajih. Pravilo-
ma se zdruæujejo okoli domaËega 
bifeja, gostilne, ki jim nudi osnov-
ne pogoje za treninge in tekmova-
nja. Beseda je dala besedo in tako 
sem se pred dvanajstimi leti πe z 
nekaterimi gostinci naπe obËine 
odloËil, da ustanovim kamniπko 
pikado ligo, v kateri bodo poka-
zali svoje znanje in sreËo najboljπi 
tekmovalci.

Prvo leto je tekmovalo 14 ekip, 
saj so se vkljuËile ekipe tudi iz so-
sednje obËine Komende.

V letoπnjem letu je tudi v naπi 
ligi ≈recesija« pokazala zobe in 
pobrala dve ekipi, vendar upam, 
da bo æe v naslednjem letu igralo 
10 ali 12 ekip, kar je za delovanje 
lige najbolj primerno. 

GORSKA RE©EVALNA SLUÆBA SKRBI TUDI ZA 
PREVENTIVO  

GRS se ne ukvarja samo z reπevanjem in iskanjem pogreπanih v 
teæko prehodnem svetu, ampak tudi s preventivo. Zato naj ne bomo 
preveË preseneËeni, Ëe nas bo kdaj reπevalec v planinah pobaral za 
naπe namene, cilje, dal kakπen nasvet, pripombo, posebno πe, Ëe bomo 
neustrezno opremljeni. Vse z namenom za naπo veËjo varnost. 

Æe lani pozimi je Druπtvo GRS Kamnik na Veliki planini po vzoru 
GRZS, ki take akcije izvaja æe veË kot trideset let, izvedlo ≈Dan var-
stva pred sneænimi plazovi«. Toda, pokazalo se je, da je bolj smiselno 
organizirati teËaj varnejπe hoje v hribe pozimi, saj najpogostejπi vzrok 
nesreË ni samo plaz. Zato bo DGRS Kamnik organiziralo tak teËaj. 
V petek, 3. februarja, zveËer bo v Domæalskem domu na Mali planini 
teoretiËni del s predavanji in pripravo na praktiËno delo, v soboto, 
4. februarja, pa bo v okolici Domæalskega doma prikaz in vaje - od 
tega, kako se hodi v snegu in uporablja doloËena oprema (cepin, de-
reze, lavinska æolna, sonda, lopata) do prikaza reπevanja izpod sneænih 
plazov. Kogar ta teËaj zanima, lahko dobi podrobnejπe informacije na 
telefonski πtevilki 041 734-749 ali 041 663-446 ali pa na spletni strani 
http://www.drustvo-pdkamnik.si/novica_prikazi.php?rid=522.

Popackane skale. »rte na skali ni-
majo nobene zveze s planinskimi 
markacijami....

KOLESARJI V SNEGU NA VELIKI PLANINI
»eprav je z zakonom voænja s kolesi po planinskih poteh prepove-

dana, razen kjer ni posebej dovoljena, bi bilo potrebno za kolesarja, 
ki se je v snegu sam iz doline pripeljal na Veliko planino, narediti 
izjemo. Celo veË, spodobilo bi se mu ≈dati kapo dol«, saj je za tak 
podvig potrebno kar veliko moËi, volje in znanja. Prav gotovo ni s 
tem ne poπkodoval poti, ne motil in ogroæal mimoidoËih, saj ni mogel 
voziti hitro. Tako so odpadli skoraj vsi argumenti, ki govorijo proti 
uporabi planinskih poti predvsem za kolesarske spuste v kopnem, 
saj so ti najbolj nevarni tudi za druge in tudi najbolj poπkodujejo 
poti. 

Kamniπka pikado liga neπ, odigraπ partijo pikada in æe 
je leto mimo. Pa kaj leto, æe dve 
desetletji meËemo pri Bacu na nje-
govih novoletnih turnirjih. Zadnje 
dni leta smo odmetali 19. boæiËno 
novoletni turnir po vrsti. Bilo nas je 
veliko - kar 26 tekmovalcev, zato se 
je tekma zavlekla tja do zgodnjih 
jutranjih ur ... seveda nismo samo 
vihteli puπËic, tu je bilo πe druæe-
nje, πale, dobra pogostitev, pa tudi 
dobra kapljica, kar je naredilo tako 
prijetno vzduπje, da preprosto nisi 
mogel zapustiti prijateljev. 

V nedeljo, 22. januarja, nekaj minut po 21. uri smo bili kamniπki gorski 
reπevalci vpoklicani na intervencijo. Za pomoË pri iskanju pogreπane osebe 
nas je zaprosila Policijska postaja Kamnik.

Dopoldne je odπel na pot planinec, ki je nameraval prehoditi zelo za-
htevno brezpotje: Kamniπka Bela - Skok - ©raj pesek - Najnar πtant - 
Kamniπka Bela. O nameravani poti je planinec veËino informacij pridobil 
preko spleta, s tem pa ni dobil zadostnega vedenja o teæavah in nevarno-
stih, ki ga Ëakajo na poti. NajveËja napaka, ki jo je storil in bi bila pozneje 
zanj lahko usodna, je bila, da se je na pot podal brez derez. 

Na prve teæave je naletel pod Skokom, ki se mu je zaradi poledenelosti 
in zasneæenosti ognil levo. 

Naslednja nevarnost ga je Ëakala kmalu nad Skokom. Obstajala je velika 
verjetnost, da bo zaradi nepoznavanja in zasneæenosti terena zgreπil od-
cep brezpotja na Najnar πtant, kar se je tudi zgodilo. 

Pregovor ≈v tretje gre rado« ni iz trte zvit in planinec bi lahko priËa-
koval, da se bodo zadeve zaËele zapletati. Ker ni naπel odcepa na Najnar 
πtant, zavedal pa se je, da je vrnitev mimo Skoka preveliko tveganje, se 
je odloËil za zanj edino izvedljivo pot proti Koroπici in vrnitev v dolino 
preko Presedljaja.

»eprav so bile razmere 
zimske in ni imel derez, 
se je uspel vzpeti Ëez ©raj 
pesek in nadaljevati pod 
ostenjem VrπiËev.

Zadeva se je ponovno 
zapletla in nadaljevala v 
smislu Murphyjevega za-
kona, ko mu je pri preËenju 
meliπËa pod VrπiËi spodrs-
nilo. Priπlo je do padca in 
poslediËno drsenja po str-
mem nezasneæenem, ven-
dar zmrznjenem meliπËu, 
ki bi bilo za planinca lahko 
usodno. Zdrs mu je po pri-
bliæno 30 m uspelo zausta-
viti s cepinom, vendar je pri 
drsenju dobil precej hude 
odrgnine in obtolËine, v 
glavo pa udarec kamenja, 
ki ga je sproæil ob drsenju. 

Pretresen in poπkodovan 
se je spustil na Petkove njive v upanju, da od tam najde laæjo pot in 
nadaljuje proti Koroπici. Kmalu je uvidel, da tega zaradi velike koliËine 
napihanega snega, ki se mu je moËno ugrezal, ne bo zmogel. Z velikimi 
teæavami se je vrnil po meliπËu do steze pod stenami VrπiËev in Dedca 
ter nadaljeval pot do koËe na Koroπici. Zaradi dogodka, pozne ure, iz-
Ërpanosti zaradi teæavne vrnitve po meliπËu in zavedajoË se πe preostale 
dolæine poti v dolino, se je odloËil preæiveti noË v zavetiπËu na Koroπici in 
se vrniti v dolino naslednji dan. 

Omenjeni Murphyjev zakon se je v nadaljevanju potrdil πe, ko zaradi 
nepokritosti terena z GSM signalom ni uspel sporoËiti v dolino nastalega 
poloæaja ne po telefonu, niti mu tega ni uspelo z napravo za klic v sili, 
ki je v zimski sobi. Planincu ni preostalo drugega, kot da Ëaka na razplet 
dogodkov, ki jih bodo sproæili v dolini.

Po prejemu obvestila na Operativno komunikacijski center, da se pla-
ninec ni vrnil, je stekla zahtevna in nevarna noËna iskalno - reπevalna 
intervencija. 

Najprej je gorski reπevalec skupaj s policistoma PP Kamnik pregledal 
dolino Kamniπke Bele, nato so reπevalci v dveh skupinah po dveh sme-
reh pregledali teren ob zelo zahtevnem brezpotju, se pod steno Veæice 
zdruæili in nadaljevali z zahtevnim iskanjem naprej proti Koroπici. Ostali 
reπevalci so se z vso potrebno reπevalno opremo zbrali na koncu doline 
in Ëakali na razplet dogodkov.

V intervencijo se je vkljuËila tudi deæurna posadka helikopterja Letal-
ske policijske enote, ki je bila zaproπena, da v noËnem letu pristane na 
Koroπici in pregleda zimsko sobo. 

Ob 1.30 nam je uspelo vzpostaviti stik s pogreπanim planincem preko 
naprave za klic v sili. S helikopterjem je bil prepeljan na Brnik, zaradi 
moænih zdravstvenih zapletov, ki lahko kasneje nastanejo ob poπkodbah 
glave, je bil predan reπevalcem Nujne medicinske pomoËi Kranj in pre-
peljan v UKC Ljubljana. Intervencijo smo konËali ob 5. uri zjutraj. 

NesreËni dogodek je nova potrditev, kako gre v hipu lahko vse narobe. 
Planinci naj ne zahajajo v brezpotja, razen v primeru, ko so za to usposo-
bljeni, izkuπeni in jih dobro poznajo. Na pot naj se ne podajajo sami. 

Opozarjamo vse planince, naj se na turo odpravijo samo v primeru, ko 
so primerno usposobljeni in opremljeni. Udeleæijo naj se usposabljanj, ki 
jih organizira tudi naπe druπtvo, predvsem pa naj si izbirajo ture, primerne 
svojim sposobnostim. Gora se ne sme podcenjevati. Treba se je zavedati, 
da nikoli nismo popolnoma varni. V tem letnem Ëasu bi posebej opozoril 
na skrajno previdnost pri hoji, saj obstaja velika nevarnost zdrsov, ti pa so 
na prvem mestu vzrokov nesreË. Poti so zasneæene, poledenele in spolzke, 
v kopnem pa odpadlo listje skriva kup pasti.

Eden glavnih razlogov za nesreËe v gorah je nepoznavanje zakonitosti 
gorskega sveta. Te so popolnoma drugaËne kot v dolini. Treba jih je spo-
znati in se seznaniti z objektivnimi nevarnostmi, ki nas lahko doletijo. 
Velja namreË da, dokler nevarnosti ne poznamo, mislimo, da smo varni. 
Trditev se je pokazala za resniËno tudi v zgoraj opisanem primeru.

Franc Miπ,
predsednik Druπtva GRS Kamnik

         
Zadnja sobota v januarju je namenjena tekmam drugega kroga v keg-

ljaπki Euroligi. Letos v njej nastopajo tudi kegljavke ETA. Potem, ko so 
imele sreËo, da so bile v prvem krogu proste, pa jim je æreb v drugem 
krogu namenil najteæjega tekmeca in to slovenske prvakinje Lanteksa iz 
Celja. SreËa v nesreËi pa je, da jim ni treba daleË potovati, saj je bila izbira 
med drugimi tudi NemËija, Poljska, Romunija ... 

Prvo sreËanje Ëaka KamniËanke æe to soboto v Celju. Lanteks sicer brani 
zmago v Euroligi in za povrhu je πe gostitelj finala Ëetverice konec meseca 
marca na svojem kegljiπËu Golovec v Celju. KamniËanke se dobro zavedajo 
moËi svojih nasprotnic, ki so praktiËno tudi reprezentanca Slovenije. Toda 
na pot odhajajo zelo motivirane, saj nimajo kaj izgubiti, dobijo pa lahko 
zelo veliko. Trener Zdravko ©trukelj bo v Celje odpeljal enako ekipo, kot je 
igrala na prvih dveh sreËanjih spomladanskega dela prvenstva v Mariboru 
in v »rnomlju. V ekipi bodo seveda Ivka Nardoni, Irena Koprivc, Lidija in 
Damjana Pirman in Simona Hren. Edino o πesti igralki se πe ni dokonËno 
odloËil. Po vsej verjetnosti bo dobila prednost mlada Tadeja Kokalj pred 
Majdo Luæar. Za tekmo je trener ©trukelj dejal: ≈Ve se o kakπni kvalitetni 
ekipi je govora, ko se omeni Lanteks. Celjanke so seveda velik favorit v 
naπi tekmi. Toda mi odhajamo v Celje, da odigramo po najboljπih moËeh 
in pustimo dober vtis. Obenem pa si æelimo tudi relativno ugodnega 
rezultata. Zelo zadovoljni pa bi bili tudi z dobrim ekipnim rezultatom. 
Le-ta bi nam dal πe veË poleta na povratnem sreËanju, ki bo Ëez tri tedne v 
naπem Kamniku.« Povabljeni ljubitelji kegljanja, da pomagate kamniπkim 
kegljavkam do Ëim boljπega rezultata.  Stane Kadunc
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Iskanje pogreπanega planinca 
v dolini Kamniπke Bele

≈MAZA©KA AKCIJA«
Tisti, ki spremljajo dogajanja pri naπih zamejcih (na avstrijskem 

Koroπkem ali Træaπkem), dobro vedo, da se obËasno pojavijo tako 
imenovane mazaπke akcije, ko ≈neznanci« premaæejo ali na kakπen 
drugaËen naËin oskrunijo slovenske napise, spomenike ali kaj druge-
ga, kar je slovensko. Lahko bi rekli, da se nekaj podobnega dogaja 
tudi v Kamniπkih planinah. Vendar je pri tem bistvena razlika. Za 
mejo so take akcije nedvomno porojene iz sovraπtva do Slovencev, 
medtem ko za mazaπke akcije pri nas verjetno ne bi mogli reËi, da 
so porojene iz sovraπtva do narave.

Lani poleti oz. jeseni je nekdo, ne zavedajoË se, kakπno πkodo 
povzroËa in verjetno celo z najboljπimi nameni, da se ne bi izgubljali, 
pomazal, oskrunil del narave z rdeËimi Ërtami, ki nimajo nobene 
veze z markacijami ali oznakami parcelnih mej. Pred leti so podo-
bno, vendar πe zdaleË ne tako 
diletantsko, ≈posvinjali« prehod 
Ëez Skok in ©raj pesek na Ko-
roπico in lovsko pot od Æagane 
peËi v Kalca, vendar je bilo 
oboje bolj ali manj ustrezno 
sanirano. 

NekoË je bila markirana 
tudi pot Ëez Gamsov skret, 
pot umika Slemena in verjet-
no πe kakπna, vendar je bilo 
dogovorjeno, da se jih opusti, 
da naj nekaj poti in brezpo-
tij ostane neoznaËenih. Po eni 
strani zaradi tega, da bi imele 
æivali veË miru, da bi se tudi 
mi sami bolj ≈ekoloπko« ob-
naπali, da tja ne bi zahajale 
mnoæice, saj takπne ali druga-
Ëne markacije za seboj v pravilu potegnejo poveËan obisk, kar je 
zelo moteËe za divjad. Po drugi strani pa tudi zaradi tega, da bi 
tisti, ki jim ni samo do hoje po oznaËenih poteh, lahko naπli nove 
izzive. Poleg tega pa tako divje ≈markiranje« preprosto ni v redu, 
ker ne sme biti prav vsaka stezica markirana, ne sme biti prav vse 
oznaËeno ... 

Ta gospod (gospa?) je ≈pomarkiral« oz. bolj natanËno povedano 
- popackal lovsko pot in uhojeno stezico Ëez Æmavcarje na Male 
pode. To je kaznivo po Zakonu o planinskih poteh, ker ni bilo pri-
dobljeno soglasje lastnika zemljiπËa, pa tudi po kazenskem zakoniku 
- kot poπkodovanje tuje lastnine. Ker za to obmoËje πe vedno teËe 
denacionalizacijski postopek, πe ni bila dana prijava kaznivega dejanja 
na policijo. Pri tem pa je πe doloËena ironija oz. dvoliËnost naπe ≈jav-
nosti«. »e kmetje kakπno obstojeËo planinsko pot uredijo (poveËajo, 
razπirijo), da postane varnejπa za æivino, nastane cel rompompom. Ko 
pa nekdo dobesedno popacka - oskruni lovsko pot in brezpotje, pa 
mine vse brez kakπne posebne debate in pljuvanja. To je bilo sicer 
objavljeno na spletni strani Gore in ljudje, vendar je ostalo praktiËno 
neopaæeno, brez komentarjev, razprave... 

Kamniπke kegljavke Ëaka 
nastop v Euroligi

Æe vse od ustanovitve lige na-
stopajo ekipa Ruπov‘c iz GodiËa 
ter ekipi bar Bac I in bar Bac II - ti 
ekipi sta bili najveËkrat prvak lige 
in sicer bar Bac I desetkrat in bar 
Bac II dvakrat.

V sezoni 2011/12, smo odigrali 
nepopolni jesenski del lige, zato 
zaradi preloæenih tekem vrstni red 
ni dokonËen. Tenutni vrstni red v 
kamniπki pikado ligi je :
1./ Cona b II 23 toËk 
2./ Bar Bac I 22 toËk
3./ Peter pan 21 toËk
4./ Bar Bac II 17 toËk
5./ Cona b I 11 toËk
6./ Ruπov’c 11toËk
7./ Pivnica st. trg 5 toËk
8./ M pub 0 toËk

Jesenski prvak je postala ekipa 
Cona b II ! Za zmago v pomladan-
skem delu lige pa smo se æe zaËeli 
boriti v januarju. Vsem igralcem 
lige zaæelimo mirno roko in dober 
met.

Æe dve desetletji 
meËemo pri Bacu 

Skoraj neverjetno je, kako hitro 
beæi Ëas. Dvakrat, trikrat se obr-

Turnir je suvereno osvojil : 
1./ Marko Grkman - Felo / Peter 
pan /
2./ Breænjak Dani / Cona b II /
3./ Koπir Dejan / Cona b II /
4./ Conjar Joæe / bar Bac I /

Poleg prvih πtirih so nagrade 
prejeli vsi tekmovalci do 19. mesta. 
Vidimo se na jubilejnem turnirju, 
kjer pa bodo nagrade πe bogatejπe 
in za 20. turnir po vrsti bo tudi 20 
bogatih nagrad. 

Pikaderski pozdrav vsem ljubite-
ljem pikada . Bac

Malo pred Velikim Stanom

A© ÆE GLOBOKO V ZIMSKEM DELU
»eprav letoπnja zima (πe) ni bogata s snegom, ga je v viπjih delih 

dovolj tudi za uËenje. Tako so se udeleæenci letoπnje A© PD Kamnik 
æe dobro spoznali z osnovami gibanja in plezanja v zimskih razme-
rah. V decembru so na Grohatu in pod Kamniπkim sedlom predelali 
osnove gibanja, nato so v zaËetku januarja na Malih podih ponovili 
πe varovanje in opravili tudi svoje prve pristope na in vzpone v 
plezalnih smereh. Posebno doæivetje pa je bilo bivakiranje - spanje 
v sneæni luknji.

PREDSTAVITEV ODPRAVE NA SUELIAN FENG 
Julija in avgusta 2011 se je na Kitajskem, v gorovju Tjan ©an, v 

obmoËju Suelian Fenga (Xuelian Feng) mudila slovenska alpinistiËna 
odprava. To je bil eden od najboljπih slovenskih alpinistiËnih doseæ-
kov v letu 2011. Kdor bi rad izvedel kaj veË o odpravi, naj pride v 
Galerijo Veronika v petek, 3. februarja, ob 19. uri, predaval bo vodja 
odprave Aleπ Holc, Ëlan kamniπkega AO.

 

BojËPred odhodom - pri bivaku na Malih podih

Dostop do smeri v Kranjski Rinki



Æivljenje je kot knjiga, 
za listom list, za dnevom dan.
NihËe ne ve, kdaj bo konËana zadnja stran.

ZAHVALA

V 70. letu nas je zapustil naπ dragi 
moæ, oËe, ata, tast, brat, stric, 

bratranec in svak

ANDREJ PESTOTNIK
z Duplice pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sosedom za izreËeno ustno in pisno soæalje, 

darovano cvetje in sveËe.
Zahvaljujemo se UKC Ljubljana ∑ medicinskemu osebju 
Abdominalne kirurgije ter patronaæni sestri Romani za njene 

obiske na domu.
Zahvala tudi pogrebni sluæbi VrbanËiË,   g. æupniku GerËarju 
za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem Grm za zapete 
pesmi in trobentaËu za zaigrano Tiπino. Hvala vsem, ki ste 

ga pospremili na njegovi zadnji poti.

ÆalujoËi: Vsi njegovi

Januar 2012

Mrtvi niso mrtvi, mrtvi æivijo v nas 
in bodo drugiË umrli z nami in v nas. 
   (T. PavËek)

ZAHVALA

V 87. letu je za vedno zatisnil trudne 
oËi dragi moæ, oËe, stari ata, tast, brat 

in stric

MATEVÆ SLAPNIK
iz Velikega hriba v Tuhinjski dolini 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, dr. Ahlinu in dr. Divjaku, patronaæni sestri Lojzki 
Lipovπek in vsem, ki ste nam stali ob strani. Hvala za darove 
ter za vsa pisna in ustna soæalja. Zahvala gospodu æupniku 
Joæefu TomπiËu za lepo opravljen pogrebni obred, pogrebcem, 
praporπËaku, Ivici Bajde za ganljive besede slovesa, pevcem za 
zapete æalostinke ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 

zadnji poti.

ÆalujoËi: vsi njegovi

Januar 2012

Spomini so kot iskre, 
ki pod pepelom tlijo,
A ko jih razgrneπ, 
vedno znova zaæarijo.
       (J. W. Goethe)

ZAHVALA
V 85. letu nas je kljub takojπnji 

zdravstveni pomoËi nepriËakovano 
zapustil naπ dragi oËe 

JANEZ BURKELJCA 
borec ©landrove brigade z Velikega hriba 4

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem, dobrim sosedom in ostalim za izreËena pisna in 

ustna soæalja, cvetje, sveËe, sv. maπe in drugo pomoË.
Zahvaljujemo se tudi celotnemu osebju in oskrbovancem DSO 
Kamnik, kjer je naπ oËe preæivel zadnje desetletje æivljenja.
Hvala reπevalni ekipi ZD Kamnik za poærtvovalno pomoË, 
æupniku Joæetu TomπiËu za lepo opravljen obred, kvartetu 
Krt za soËutno zapete pesmi, trobentaËu, ZB Zg. Tuhinj, 
praporπËakoma in Marjanu Poljanπku za ganljiv poslovilni 
govor. Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnjo 

pot slovesa.
ÆalujoËi: njegovi najbliæji

Januar 2012

Mnogo prezgodaj 
nas je zapustila

JANA CVERLE
S teæko boleËino v srcu

Vsi njeni

 Januar 2012

Prazen dom je in dvoriπËe
naπe oko zaman te iπËe,
ni veË tvojega smehljaja,
le delo tvojih rok ostaja.

ZAHVALA

V 82. letu æivljenja nas je zapustila 
naπa draga mama, stara mama, 
prababi, taπËa, sestra in teta

FRAN»I©KA TOMC 
po domaËe Hribarjeva mama iz »eπnjic v Tuhinjski dolini

 Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
sovaπËanom, prijateljem, znancem in sodelavcem ©CRM 
Kamnik za izreËena soæalja, podarjeno cvetje in sveËe ter 
spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala g. æupniku HoËevarju 
za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem za zapete pesmi, 

gospej Marinki Moπnik za besede slovesa in trobentaËu.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

ÆalujoËi: vsi njeni

Januar 2012

Ni te veË na vrtu, ne v hiπi,
niË veË glas se tvoj ne sliπi.
»e luËko na grobu upihnil bo vihar,
v naπih srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA

V 60. letu nas je mnogo prezgodaj po 
hudi bolezni zapustil dragi moæ, ati, 

tast, ata, brat, stric in svak 

MIRKO PESTOTNIK
Drobeæov Miro iz Kamnika, VavpotiËeva 1

Ob boleËi izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom 
∑ predvsem Zavrπnik Podbreznik, znancem, sodelavcem in 
prijateljem za izreËeno soæalje in besede tolaæbe, darovano 
cvetje, sveËe, denarna sredstva in svete maπe. Zahvaljujemo 
se g. æupniku Tonetu Dularju za lep pogrebni obred, pevcem 
Gaπper & Kvartet GRM in trobentaËu za zaigrano Tiπino. 
Iskreno se zahvaljujemo osebnemu zdravniku dr. Bogdanu 
Logarju in sestri Tatjani, UKC Ljubljana, medicinskemu osebju 
Gastroenteroloπke interne klinike∑Japljeva in medicinskemu 
osebju UKC KOIIM. Zahvaljujemo se tudi gospej Slavi 
Podbelπek za ganjiv poslovilni govor. Hvala vsem, ki ste ga 

tako mnoæiËno pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Januar 2012

Kako bi dihal rad,
prepeval,
sedel med vami,
katero vmes povedal,...

ZAHVALA 
Ob nepriËakovanem slovesu in boleËi 

izgubi naπega ljubega

JANEZA TERANA
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste z naπim Janezom v æivljenju 
delili veselje. Hvala dr. Trunkovi in ostali ekipi nujne medicinske 
pomoËi iz ZD Kamnik, ki se je moËno trudila za njegovo æivljenje, 
hvala druæini PanËur in KoËar ter Tini Æavbi, ki so pri tem 
pomagali. Hvala Tamari BraËiË, Ireni Smolnikar, Alenki Suπnik, Sonji 
Svetec, Duπki Prvinπek in Minki Grabovac za vso pozornost in 
pomoË. Hvala pevskemu zboru Solidarnost in Druπtvu upokojencev 
Kamnik za besede slovesa in zapete pesmi, gasilcem tovarne 
Svilanit za Ëastno straæo ob æari in poslovilni govor ter Andreji 
PogaËar ©penko za zadnje tople misli.  Hvala g. Pavlu Piberniku 
za tolaæilne besede na njegovi zadnji poti in lepo opravljen obred, 
Mekinjskemu oktetu za petje pri sv. maπi in Jaki za zaigrano 
Tiπino. Hvala kolektivu O© Frana Albrehta, P© Mekinje in ZD 
Center Ljubljana, uËencem in starπem 3. razreda P© Mekinje, vsem 
njegovim in naπim prijateljem, sosedom, sorodnikom in znancem, 
ki ste mu darovali   cvetje, sv. maπe, sveËe, nam izrekli ustna in 

pisna soæalja ter ga pospremili na zadnji poti. 

Vsi njemu dragi 
Januar 2012

Adijo, oËka ljubljeni,
ljubezen naπa ti sledi!
Naj bosta mir in Bog s teboj!
Dom je prazen in otoæen,
ker te veË med nami ni.

ZAHVALA
V najlepπem cvetu æivljenja je po 
teækih korakih tiho odπel naπ ljubi 

moæ, oËka, sin, brat in stric

JERNEJ SLEVEC
iz Zg. Stranj

Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, znancem in prijateljem, 
ki ste nam v teh teækih trenutkih stali ob strani.

Posebna hvala sodelavcem podjetja Festo za ganljiv govor, 
torakalni UKC, vrtcu Antona Medveda, nujni medicinski 

pomoËi ZD Kamnik in paπni skupnosti Velika planina.
Hvala g. æupniku Antonu Prijatelju, pevcem skupine Grm in 

trobentaËu.
Hvala vsem, ki ste se v tako velikem πtevilu poslovili na 
njegovi zadnji poti. Hvala za vse tople besede, sveËe, cvetje 

in ostale darove.
Vedno tvoji: Brigita, otroka Tjaπa in Anæe, 

mama in sestri z druæinama
Januar 2012

Odπel je tja,
kjer ni gorja ...
K Stvarniku
po bogato plaËilo ...

ZAHVALA

Po teæki bolezni nas je zapustil 
dragi moæ

JANEZ SU©NIK
iz Podstudenca 6a

Iskreno se zahvaljujem sorodnikom, prijateljem, znancem za 
izreËena soæalja, sveËe, cvetje, darove za humanitarne namene 
in svete maπe. Posebna zahvala dr. Logarju in med. sestri ter 

dr. Benediktu iz Onkoloπkega inπtituta.
Posebna zahvala sestri Nadi, Milanki, Darku, Mirjam in Slavki 
Slevec, druæini Suπnik: Ivici, Katji in Gregorju ter prijateljem 

Joæetu, Nataπi in Zdenki.
Hvala gospodu æupniku in patru Cimermanu za opravljen 
pogrebni obred, pevcem, trobentaËu, »D Kamnik, »D Slovenije, 

»D Gornji Grad, praporπËakom in govornici Heleni.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti.

Æena Londina
Januar 2012

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

- oblaganje vseh vrst  stenskih in talnih oblog
- adaptacije kopalnic

- manjša zidarska dela

������������������
����������������������������

040 600 559
����������������������POGREBNIK d.o.o.

Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje
TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

Art & Koch knjigovodski servis d.o.o., Kamnik 

Smo knjigovodski servis z dolgoletnimi izkušnjami. Opravljamo celovite 
ra�unovodske storitve in svetovanja za mala podjetja, samostojne podjetnike, 
društva, zavode zasebnega prava in javne zavode.
Informacije: 041/342-805 

Homec, Vaška pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

� ambulanta
����������������������������������������

� nega

POGRE©ANA
Meπanka srednje rasti, s Ëipom, 
zelo prijazna, se je izgubila 
v okolici Kamnika. 
Prosimo sporoËite vsako 
informacijo na 031/371-671.
Velika nagrada.

% 01/83 91 311,  
041/662 450

Vaš Ëasopis æe 50. leto Tudi na www.kamnik.si
) sasa.mejac@siol.net



YETI FAMILY
ZA 16.999€
YETI FAMILY
ZA 16.999€

�������������������������������������2���������������������������

SPC Škerjanec��������������������������������������������

������������
���������������
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% 01/83 91 311,  
041/662 450

Vaš Ëasopis æe 50. leto
Tudi na www.kamnik.si

) sasa.mejac@siol.net

Mercedes-Benz servis tovornih vozil
Cotman Igor s.p., GodiË 86
Tel.: 01/8325 021, 041 625 762

S 1. februarjem 
opravljamo tudi 

zamenjavo in popravilo gum 
za osebna in tovorna vozila ter 

kmetijsko mehanizacijo 
Delovni Ëas od 8. do 18. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure.

NOVO!

linadesign d.o.o., Ljubljanska 45, Kamnik
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